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TA TEDEN / TA TEDEN 

VdIfVcf 
In otroci 

Vsak hip bodo pred nami ponudbe kandidatov za župane in 
občinske svetnike. Da bo asfaltna cesta segala tudi do naše 
domačije, da bomo v centru vasi dobili pločnike, da bodo v mes
tu poravnali luknje, ki so jih desetletja samo krpali, in da bodo 
dogradili šolo, bodo obljubili, morda kulturni dom, cestno 
razsvetljavo, novo mrliško vežico ... Skratka vse, kar itak 
potrebujemo. In kar bi želel storiti vsak občan, če bi imel v ro
kah dovolj denarja in oblasti. 

Podobno pišejo otroci Božičku ali dedku Mrazu. '^Veš, mama 
mi še ni kupila novih škornjev. Bi mi jih lahko ti?" Ali: "Moja 
mama pa mi letos ne more kupiti bunde, zato me zebe. Želim si 
puhovko, tako kot jo ima Marko." Tisti, ki so dobro oblečeni, pa 
si želijo hišo za Barbike, avtomobil na daljinsko upravljanje, 
računalnik, smuči... V začetku res ne vedo, kasneje pa jim je 
jasno, da bo dedek Mraz kupil darilo za pod smrekico z denar
jem družinskega proračuna. Kljub temu otroci čim dlje vztraja
jo v veri v dedka Mraza. Sicer darila ne bi bilo. 

Pred volitvami bo torej mrgolelo dedkov Mrazov. Le da to
krat ne bomo pisali mi njim, pač pa oni nam. In volivci bomo 
ponovno poslušali množico besed o tem, kaj nam bo kateri 
priskrbel. Izbirali bomo med cesto, šolo in novimi lučmi kot ot
roci med bundo, čevlji in novimi srajcami. Med stvarmi, ki jih 
mora oče itak kupiti in oblast itak zgraditi. Le da mora oče de
nar zaslužiti, izbrana oblast pa bo plačevala račune z našim de
narjem. 

Morda pa bo kateri od kandidatov letos vendarle govoril tudi 
o dejanskem razvoju kraja, o tem, da bo pripeljal v kraj kapital, 
da bo ljudem priskrbel delo. Da ne bo razmišljal samo, kako bo 
porabil naš denar, pač pa tudi,( 
kako bi skupaj imeli več. Skratka, 
da bo imel idejo, kako naprej. 

Jesen na ptujski tržnici. Foto: M. Ozmec 
PTUJ, ORMOŽ / ODKUPILI B O D O VSE GROZDJE 

Nograjenl zvestoba 
in kakovost 

I a k o v Vinarstvu S lovenske gorice - Ha loze Ptuj kot v Vino
gradništvu, vinarstvu in sadjarstvu Jeruza l em Ormož bodo 
le tos prevzeli vse grozdje, ki ga bodo ponudi l i pridelovalci . 
M e d t e m ko je trgatev zgodnjih sort že m i m o in bo pr\ i teden 
oktobra potekala trgatev nekater ih srednje pozn ih sort 
grozdja, j e mogoče g lavnino letošnje trgatve pričakovati po 
10. oktobru. 

Letošnji pridelek grozdja bo 
obilen, pričakujejo v obeh omen
jenih kleteh, sicer za kako deseti
no manjši od lanskega, vendar 
zaradi tega ne bo ponudba 
grozdja nič manjša. Mnogi vino

gradniki imajo namreč še lansko 
zalogo vina in se bodo odločili za 
prodajo letošnjega pridelka 
grozdja. Bodo pa letošnji proda
jalci grozdja razdeljeni v dve 
skupini: na redne, pogodbene so

delavce kmatijske zadruge oziro
ma kleti in tiste, ki oddajajo 
zgolj svoje tržne presežke. Tako 
bodo tržni presežke plačani po 
nižji ceni. Izhodiščna cena v 
ptujskem kletarstvu bo 45 tolar
jev za kilogram grozdja, do
končno plačilo pa bo seveda od
visno od dosežene prodajne cene 
vina. Pomembno bo na ceno 
vplivala tudi kakovost grozdja 
oziroma vsebnost sladkorja. Os
novna stopnja sladkorja za posa
mezne sorte grozdja se določi po 

prevzemu na osnovi povprečja, 
vsak odstotek sladkorja nad os
novno stopnjo pa bo prinesel 2-
odstotno doplačilo. Tako v 
ptujski vinski kleti poudarjajo, 
da želijo odkupiti čim bolj kako
vostno grozdje, s posebnim pou
darkom na grozdju, primernem 
za predelavo v kakovostna in 
vrhunska vina. Za tako grozdje 
bo odkupna cena tudi 100 in več 
tolarjev za kilogram. 

/. Bračič 



PODLEHNIK / 70 LET DRUŽINSKEGA PODJETJA MESO IZDELKI ŽERAK 

Od klavniiantva do sodobne proavodnie 
Druž inska podjetja so v tujini pogosta in cenjena obl ika gos-
podarskil i subjektov. Pri nas so zaradi kratke podjetniške 
tradicije redka, vendar j ih nastaja vse več in se ob zavzetem 
delu članov družine in sodelavcev uspešno razvijajo. Meso iz
delki Žerak iz Pod lehn ika je t ipično družinsko podjetje, ki 
ima že 70- letno tradicijo. Leta 1928 sta se začela najprej ded 
in zatem oče sedanjega podjetnika Antona Žeraka v Žetalah 
ukvarjati s klavničarstvom in prodajo mesa . M e s o izdelki 
Žerak je danes sodobno podjetje, eno najbolj urejenih in teh
no loško dovršenih proizvodenj mesa, poltrajnih in trajnih 
m e s n i h izdelkov. 

Podjetje zaposluje v proiz
vodnji in prodaji 42 ljudi, skupaj 
z gostinstvom, ki dopolnjuje de
javnost družinskega podjetja, pa 
50. Letno obdelajo in predelajo 
dva tisoč do dva tisoč petsto ton 
mesa in mesnih izdelkov, tako 
po fizičnem obsegu proizvodnje 
kot po finančnih kazalcih poslo
vanja pa sodijo v skupino večjih 
tovrstnih slovenskih podjetij. 

Razvoj v sedanji obseg 
družinskega podjetja se je začel 
pred desetletjem. Dolgoletne 
izkušnje, večletna investicijska 
aktivnost, osvajanje novih teh
nologij in upoštevanje evropskih 
standardov so vzrok^ da je 
podjetje Meso izdelki Žerak vo
dilno med slovenskimi proizva
jalci in predelovalci mesa. So 
eno prvih podjetij, ki že vrsto let 
razvija tako imenovani program 
mikrokonfekcije in zorenja 
mesa, namenjenega zah
tevnejšim kupcem in kupcem, ki 
pripravljajo večje količine hrane 
po vnaprej določenih normati
vih. Proizvodnja poltrajnih in 
trajnih mesnih izdelkov zajema 
več kot 60 vrst izdelkov, izdela
nih pod strogim tehnološkim 
nadzorom in po starih, preiz
kušenih receptih. 

Z mesom in mesnimi izdelki 
oskrbujejo območje celotne Slo
venije. Njihovi kupci so trgovs
ke hiše in manjši mesarji, ki ni
majo lastne oskrbe s svežim me

som in mesnimi izdelki. V svoji 
maloprodajni mreži petih proda
jaln oskrbujejo predvsem 
območje Maribora in Ptuja, po
membno pa njihovo dejavnost 
in ponudbo zaokrožuje še gos
tinska dejavnost. Delež ma
loprodaje dosega četrtino celot
ne dejavnosti, kot poudarja di
rektor Anton Žerak, pa ga na
meravajo povečati, predvsem iz 
likvidnostnih težav, ki so odsev 
plačilne nediscipline na slo
venskem trgu. 

Sedež podjetja Meso izdelki 
Žerak je v Podlehniku, kjer je 
poleg uprave tudi proizvodnja. 
V nedavno zgrajenem proiz
vodnem objektu je dva tisoč 
petsto kvadratnih metrov upora
bnih površin. Že omenjena in
vesticijska aktivnost je stalna 
skrb podjetja. Zavedajo se nu
jnosti sprotnega osvajanja najso
dobnejših tehnologij, poleg tega 
pa investirajo tudi v povečano 
prisotnost na maloprodajnem 
trgu. Že v letošnjem letu bo 
zaživela nova prodaja svežega 
mesa, mesnih izdelkov ter dru
gih osnovnih živilskih artiklov v 
Vošnjakovi ulici v Ptuju, kjer na 
stičišču z Dravsko ulico do
končujejo delno obnovljen, del
no pa na novo zgrajen objekt. 
Načrti podjetja so vezani tudi na 
investicijo na Avtobusni postaji 
v Ptuju, kjer bodo zgradili ob
jekt paviljonskega tipa, ki bo 

S e d e ž p o d j e t j a s s o d o b n o p r e d e l o v a l n o I n d u s t r i j o v 
P o d l e h n i k u 

N a s t i č i š č u V o š n j a k o v e in D r a v s k e u l i c e v P t u j u b o 
š e l e t o s o d p r t a n o v a d e l i k a t e s n a p r o d a j a l n a 

omogočal odstranitev sedanjih 
kioskov. Začetek gradnje 
načrtujejo za prihodnje leto. 
Zemljišče za gradnjo prodajalne 
so pridobili tudi na mejnem pre
hodu Gruškovje, kjer so trenut
no v fazi pridobivanja gradbene 
dokumentacije. Poleg tega bodo 
prihodnje leto pričeli prodajo 
mesa in mesnih izdelkov tudi v 
Vidmu pri Ptuju. S tem pa 
načrtov še ni konec. Velik izziv 
predstavlja priprava proizvodne
ga objekta na izpolnjevanje po
gojev za pridobitev registracije 
za nastop na trgih Evropske uni
je, cilj podjetja pa je tudi 
izpolnjevanje standardov ISO in 
pridobitev ustreznega certifika
ta. 

Direktor Anton Žerak ob 
predstavljanju investicijskih 
načrtov opozarja na izrazito neu
godno politiko države do razvi
jajočih se podjetij. Poudarja, da 
je malo gospodarstvo v sedanjem 
sistemu obdavčitve v bistveno 
slabšem položaju. Državi man
jka razvojne strategija, svoje me
hanizme je bolj naravnala na po
biranje davkov, kar posebej neu
godno čutijo proizvodna podjet-

D i r e k t o r p o d j e t j a A n t o n 
Ž e r a k 
ja. Predvsem na agroživilskem 
področju ni državnih mehaniz
mov, ki bi vzpodbujevalno vpli
vali na razvoj, ta pa je v tem času 
več kot nujen, če se želimo ob 
vstopu v Evropsko unijo ena
kovredno spopasti s tamkajšnjo 
konkurenco. 

Podjetje Meso izdelki Žerak že 
nekaj let investira tako rekoč vso 
novo ustvarjeno vrednost. Pri 

K i o s k e n a a v t o b u s n i p o s t a j i b o z a m e n j a l p a v i l j o n s k i 
o b j e k t 
tem imajo moralno zadoščenje, 
da njihova prizadevanja 
spremlja in ceni vsaj domače 
okolje. Tako so ob letošnjem 
prvem prazniku občine Videm 
prejeli najvišje občinsko priz
nanje - zlato plaketo za gospodars
ke dosežke. Uspešno pa se z dru
gimi proizvajalci kosajo tudi na 
ocenjevanjih mesnih izdeklov. V 
zadnjih treh letih so na ocenje

vanju mesnih izdelkov na 
Mednarodnem kmetijsko-živils-
kem sejmu v Gornji Radgoni 
prejeli 20 medalj različnih žlaht-
nosti, samo letos pa šest odličij 
za kvaliteto: srebrno medaljo za 
slaninsko klobaso, bronaste pa 
za zaseko v ovitku, jetrno 
pašteto, tlačenko ter za donačko 
in podlehniško salamo. 

J. Bračič 

CEUE / SE O 3 1 . MEDNARODNEM OBRTNEM SEJMU 

20. septembra so v Celju zaprli letošnji 3 1 . mednarodni obrtni 
sejem, ki je potekal pod s loganom Ogledalo s lovenske 
uspešnost i . Obiskovalci in razstavljavci so ga ocenil i kot 
mega sejem. V prid temu govorijo rezultati poslovne uspešnos
ti razstavljalcev - obrtnikov, ki so povedali, da se z doseženi 
rezultati približujejo poslovnim uspehom iz let 1990 in 1991. 

Celjski sejem je predvsem pri
ložnost za prikaz novih 
dosežkov, izdelkov in storitev, 
ki vsako leto v to sejemsko mes
to privabijo veliko število 
poslovnežev in drugih obisko
valcev. Skoraj 72 odstotkov 
razstavljavcev je po letošnji ra
ziskavi takšnih, ki redno priha
jajo, na prihodnji sejem pa se jih 
bo vrnilo kar 85 odstotkov. 

Med pomembne letošnje se
jemske dogodke je šteti dogovor 
o začetku gradnje nove sejemske 
dvorane, saj sejem še zdaleč ne 
izpolni vsega povpraševanja po 
prostoru. Zelo odmevna je bila 
tudi predstavitev dualnega siste
ma poklicnega izobraževanja, ki 
v tem trenutku razpolaga s 
programi za 21 poklicev. Obrtni
ki oziroma člani Obrtne zborni
ce Slovenije so letos sklenili 
1249 učnih pogodb, od tega za 
vajence v 2. letniku izobraževan
ja 524, za novince pa 725. Lani se 
je dualni sistem poklicnega 
izobraževanja izvajal za 6 pokli
cev, letos za 12 (avtomehanik, 
avtoklepar, mesar, mizar, tesar, 
zidar, frizer, klepar-krovec, ins
talater strojnih instalacij, nata

kar, kuhar in cvetličar). 
Posebej pa je predsednik 

poslovnega odbora 31. medna
rodnega obrtnega sejma v Celju 
Stanislav Kramberger izposta
vil zadovoljstvo, ker so na razšir
jeni seji socialno-ekonomskega 
sveta uspeli dobiti podporo gle
de vprašanja nujnosti sprejema 
zaščitnih ukrepov za male delo
dajalce, ki bi te dodatno spodbu
jali k odpiranju novih delovnih 
mest. Gre predvsem za to, da v 
primeru, ko mali delodajalec zai
de v težave, breme odpuščenih 
delavcev prevzame država. Prvič 
pa je bilo na sejmu v Celju 
predstavljeno tudi sodelovanje 
malega in velikega gospodarstva. 
Po ugotovitvah sodeč, mnogi 
obrtniki še ne vedo, da je takšno 
sodelovanje mogoče in da velike 
gospodarske družbe za potrebe 
svoje proizvodnje uvažajo marsi
kaj tistega, kar bi jim lahko za
gotavljali oziroma izdelovali 
domači proizvajalci. 

Območna obrtna zbornica 
Ptuj , ki povezuje več kot 1500 
obrtnikov s Ptujskega, je imela 
razstavni paviljon v hali A. Da bi 
v Celju imela čim več razstavlja
vcev, je vsem zainteresiranim za
gotovila delno sofinanciranje se
jemskih stroškov. Čeprav se je za 
sodelovanje letos odločilo manj 
kot dvajset obrtnikov, so bile 
predstavljene vse značilne 
obrtne dejavnosti z območja de
vetih občin. Dva obrtnika, Mir

ko Donaj in Jože Milošič, sta se 
potegovala za sejemski priznan
ji. Bronasti ceh Obrtne zbornice 
Slovenije je za kvalitetne odlitke 
iz ALU zlitine prejd Mirko Do
naj. To je že njegov drugi bro
nasti ceh. 

Že po tradiciji je Območna 
obrtna zbornica Ptuj na ogled 
dosežkov slovenskih in svojih 
obrtnikov ter razstavljavcev iz 
tujine povabila vodstva vseh de
vetih občin. Od županov se je 
odzval le videmski župan Franc 
Kirbiš. Jože Milošič, novi 
predsednik Območne zbornice 
Ptuj , je ob tej priložnosti prisot
ne predstavnike občin na 
Ptujskem seznanil, da bodo po 
novem seje upravnega odbora 
zbornice vsakič v drugi občini, 
saj je Območna obrtna zbornica 
Ptuj združenje vseh obrtnikov 
tega območja, ne samo ptujskih. 
Še naprej pa si bodo prizadevali 
za dobro sodelovanje z občinami 
in za to, da bi v občinah še 
povečali razvojne sklade za 
potrebe razvoja malega gospo
darstva in obrti . 

Tudi ptujski razstavljavci so z 
letošnjim mednarodnim 
obrtnim sejmom v Celju zado
voljni. Večina jih je navezala 
nove poslovne stike, nekateri 
med njimi pa so na poti do skle
nitve novih velikih poslov, o 
čemer bomo pisali v kratkem. 

M G 

TEDNIK /e naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO • 
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odqovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (vodja tehnične 
redakcije). Jože Mohorič 
(grafično-tehnični urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
^041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj: s (062) 
771-261, 779-371. 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož: Vrazova 5; 
tel./faks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik© kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
www.radlo-tednik.si 
E-pošta: 

nabiralnik @ radio-tednik.si 

O d ž u p a n o v n a P t u j s k e m s e j e p o v a b i l u O b m o č n e 
o b r t n e z b o r n i c e P tu j z a o g l e d s e j m a o d z v a l edino 
ž u p a n o b č i n e V i d e m F r a n c K i r b i š 

M e d o b i s k o v a l c i s e j m a je g l a s o v a l n a n a p r a v a 
IKO '98 J o ž e t a M i l o š i č a v z b u d i l a v e l i k o z a n i m a n j i -

Foto: KoS' 
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I z v e d e l i s m o 

78. PRAZMIK SAVE 

V Savi Kranj so 2 5 . septembra praznovali Dan Save. Po 
predstavitvi orojekta organizacije prve pomoči v Savi in iz

vedbi reševalne vaje so v uporabo izročili novo reševalno vozilo. 
V Savi so se skladno z zastavljenimi cilji lotili optimizacije projekta 
organizacije prve pomoči v poslovnem sistemu kot ene izmed na
log na področju varovanja zdravja in zmanjševanja posledic nez
god pri delu. Na slovesnosti v Prešernovem gledališču v Kranju so 
ob 78 . prazniku Save podelil i nagrade in priznanja 4 0 delavcem 
za izjemne dosežke. Med prejemniki sta tudi delavca ptujske 
Gume in Avtozračnic Janko Slameršek in Dušan Zemljarič. 

S. OKTOBRA PROTESTNI SHOD 

V organizacij i sekcije študentov zdravstvene nege Slovenije in 
sindikata zdravstva in socialnega varstva Slovenije bo 5. ok

tobra ob 1 1. uri pred ministrstvom za zdravstvo na Štefanovi pro
testni shod. Na njem bodo zahtevali odpravo volontiranja in kri
vic ter izkoriščanja pripravnikov v zdravsK^u in socialnem varstvu. 

RAZISKAVA ESPAD ZNOVA SPOMUDI LETA 

1999 
ed kratkim je bilo v Larnaki na Cipru 4 . delovno srečanje ra

ziskovalcev, ki sodelujejo v projektu raziskave o alkoholu in 
preostalih drogah med šolsko mladino. Izvaja se vsaka štiri leta 
sočasno po skupni metodologi j i v vrsti evropskih držav. Koordina
cijo za Slovenijo izvaja na Inštitutu za varovanje zdravja mag. Eva 
Sterga, d ip l . psih., ki od vsega začetka sodelujeje tudi v medna
rodni skupini. Glavni cilj projekta ESPAD je pridobiti primerljive 
ocene o uživanju a lkohola in preostalih drog med dijaki v Evropi. 
V raziskavi leta 1999 bo sodelovala tudi Slovenija. Anketirali 
bodo mladostnike, rojene leta 1983 , anketiranje pa bo potekalo 
spomJadi. 

TP PTUJ NA SEJMU VINA, SAPJA IN KRUHA 
lejšnji konec tedna je bil v Slovenskih Konjicah sejem v ina, 

i sadja in kruha. Na njem je sodelovalo tudi TD Ptuj, ki je imelo 
lastno stojnico. Promoviralo je Ptuj in dejavnost turistične organi 
zacije. 

V PTUJU PRANGERIJAPA LETA 2004 

Prejšnjo soboto je bilo v Pilštajnu srečanje devetih slovenskih 
mest in krajev, ki imajo sramotilne stebre. Izvedli so zanimiv 

program, med drugim so ponazoril i tudi sojenje na sramoti lnem 
stebru. Prangerijado '99 bodo organizirali julija leta 1999 v 
Rečici ob Savinji, Ptuj pa bo organizator predvidoma leta 2 0 0 4 . 

V SOBOTO IH NEDiUO NA PTUJSKI TV 

V tokratni ptujski televizijski oddaj i bo Tinček Ivanuša predstavil 
del aktivnosti ptujskega gledališča v novi sezoni, ki jo bodo 

začeli s premiero igre Fant v avtobusu, sledila bo pol judna odda 
jo Kako biti zdrav in zmagovati, v glasbenem delu pa bo gost 

Aleksander Jež, ki je praznoval 20- letnico svoje pevske kariere. 

Pripravila: M G 

i z v e d e l i s m o 

Ĥ f̂HpToc/ Tednikovih anke-
wmmD a ^ l , da bi rad župana 
^ 'Ck dan videl v svojem mestu. Ob 

je verjetno mislil, da naj bi bila 
županja lepotica Miša. 

' " • D a bi morala mestna občina ob 
ponavljajočih se zmagah ptujskih 
lepotic razmisliti o proračunski pos
evki: stroški lepotne promocije 
Ptuja. 

•'• HA so v Zavrču ob občinskem 
Pfazmku zaman pričakovali 

I obrambnega ministra Krapeža. 
[ Verjetno je že pozabil, da če ne bi 

^^lo Zavrča, ne bi bilo njega na mi
nistrskem stolčku in ne bi imel 116 
Jadralnih metrov velikega stano-

• DA i.)̂  bila "sedmina" v 
razdružez-alm občini Destmik -
Trnovska vas bolj vesela kot 
rojstvo. Vsi prisotni so bili prešerne 
volje. Celo prijatelji so postali, kar 
obeta dobro sosedstvo. 
... DA je bil prvi mož šolskega 
centra za avtomate z vročimi napit
ki, profesorji pa so bili proti. Tako 
še vedno pridejo v poštev sosednji 
šanki. 

... DA je rešitev domavskega prob
lema s težo obremenjenih cest v dal
jinsko vodenih prometnih znakih. 
Ko sami preobremenijo cesto, naj z 
daljincem obrnejo znak in prekrška 
ne bo. 

. . . DA si bodo zasluge za bogato je
sen zagotovo šteli župani in svetni
ki, ki želijo biti ponovno izvoljeni. 
... D\pnhaja v ptujski mestni pro
met končno nekaj modrega: modre 
cone. 

... DA prihajajo tudi pajek in lisice. 
Že Butalci so znali svoj problem 
rešiti s pajkovo mrežo, tudi lisice pa 
se bodo zagotovo dobro znašle v 
pločevinasti džungli. 
... DA so haloške vinsko-turistične 
ceste jeseni res gostoljubne: za 
hrano poskrbi gozd s kostanji, za 
žejo pa obcestni vinogradi s 
sladkim, sočnim grozdjem. 

PTUJ / S 44. SEJE MESTNEGA SVETA 

Stroka proti trasi 
Ivine ooifozfifce Pfv/o 
OBVOZNICA, GIMNAZIJA, UREJANJE PROMETA V STAREM MESTNEM JEDRU, ŠPORT DO LETA 2002 
Ptujski mestni svetniki so prvo uro ponedeljkove 44 . seje po
rabili za določanje dnevnega reda: umakni l i so namreč točko 
dnevnega reda o strategiji razvoja osnovnega zdravstvenega 
varstva v mestni občini Ptuj do leta 2002 , ker zanjo na odbo
ru za družbene dejavnosti ni bilo soglasja. Pripombe nanjo 
so oblikovali tudi v Zdravniški zbornici Sloveniji, ki pa bolj 
kot ce lotno zdravstvo zagovarja interese zasebnih zdravnikov. 
Ker pa so problemi ptujskega osnovnega zdravstva in 
zdravstva nasploh tudi problemi ce lotne Slovenije, naj bi se o 
delovnem gradivu izrekli tudi na ministrstvu za zdravstvo in 
državni zavarovalnici. Ptujski svetniki bodo o strategiji 
zdravstva v mestni občini Ptuj Ptuju razpravljali še le , ko 
bodo imeli tudi mnenje ministrstva in zavoda za zdravstveno 
zavarovanje. Nujno pa bi bilo v oblikovanje tega dokumenta 
vključili tudi druge izvajalce zdravstvenih storitev na tem 
območju. Po optimist ičnih napovedih naj bi se to zgodilo že 
oktobra. Večina dosedanjih pripomb na ptujsko zdravstveno 
stragegijo je strokovno-organizacijske narave. 

V okviru razširitve dnevnega 
reda 44. seje sveta mestne občine 
Ptuj so ptujski svetniki pooblastili 
župana Miroslava Lucija, da po
dpiše pogodbo z ministrstvom za 
šolstvo in špoi;t o sofinanciranju 
izgradnje ptujske gimnazije, ki bo 
ptujski mestni proračun po trenut
nih grobih ocenah stala med 80 in 
100 milijoni glede na dogovorjeni 
šestodstotni delež od skupnega 
zneska investicije, ki bo znašala 
med milijardo in milijardo dvesto 
milijonov tolarjev. To pa je več, 
kot je bilo doslej govora na 
mestnem svetu. Arheološka izko
pavanja so doslej stala 15 milijo
nov tolarjev, na 5 milijonov tolar
jev pa je ocenjen odvoz zemlje. 
Delež sofinanciranja za ptujsko 
gimnazijo iz proračuna mestne 
občine Ptuj naj bo tudi stvar delit
vene bilance med novonastalimi 
občinami na Ptujskem, saj mestna 
občina Ptuj ne more sama prevze
mati obveznosti za takšne in po
dobne investicije, v drugih 
občinah pa gre večina denarja za 
infrastukturo, so še vztrajali 

ptujski mestni svetniki. Poleg tega 
so na ponedeljkovi seji odbora za 
gradnjo ptujske gimnazije ugo
tavljali, da polovica dijakov te šole 
prihaja iz drugih občin. 

Precej vroča pa je bila razprava o 
načrtovani gradnji ptujske ob
voznice, ki jo je v okviru vprašanj 
in pobud s svojo pobudo sprožila 
poslanska skupina SLS in v nje
nem imenu vodja Slavko Brglez. 
V njej so namreč zahtevali takošnji 
začetek priprav na gradnjo. Že do
govorjeni in usklajeni gradnji nas
protuje arheološka stroka, saj naj 
bi z načrtovano traso posegli v ar
heološko najbogatejši in najbolj 
neokrnjen prostor v Sloveniji, na 
katerem bi samo izkopavanja stala 
milijardo in 400 milijonov tolar
jev, tega, koliko bi stala zaščita 
spomenikov na terenu, pa v tem 
trenutku ne ve povedati nihče. 
Stroka sicer ponuja nadomestno 
traso, a je ta na območju nove 
občine Hajdina, kjer pa so argu
menti mestne občine brez moči. 
Ptujski svetniki so se glede na to, 
da so doslej v občini in na 

mestnem svetu naredili vse, da bi 
do gradnje obvoznice prišlo, upra
vičeno vprašali, ali jih nekdo hoče 
znova prinesti okoli, glede na to da 
naj bi bil ta projekt vzorčni primer 
reševanje arheologije. Da gradnja 
na že dogovorjeni trasi, ki naj bi se 
začela takoj po preselitvi Mari
borske, so na primer na Darsu ve
deli že lani, v mestni občini Ptuj 
pa so maja ugotovili, da naj bi s 
tem mnenjem razpolagali, čeprav 
njene službe po zagotovilih odgo
vornih tega mnenja niso dobile. 
Projekt gradnje ptujske obovznice 
je potrdila vlada, zanj je zago
tovljen denar, in če ne bi vmes 
naknadno stopila stroka, bi bila 
lahko ptujska obvoznica zgrajena 
do leta 2001. Do 2. novembra pa 
naj bi bilo dokončno znano, kako 
bo z načrtovano gradnjo ptujske 
obvoznice po sedanji trasi. Na ses
tanku predstavnikov ptujske 
občine s predstavniki treh mi
nistrstev drugega septembra letos 
je bila namreč imenovana posebna 
komisija, ki bo poskušala poiskati 
rešitev. Glede na vztrajanje stroke 
v ministrstvu za kulturo pa za Ptuj 
in njegovo obvoznico vsaj v tem 
trenutku ne kaže dobro. Zalo so 
bili nekateri svetniki z županom 
vred mnenja, da zadev v tem 
občutljivem obdobju ne bi zaost
rovali, ampak bi poskušali obnovi
ti projekte za zahodni most, ker je 
znano, da južna obvoznica ne bo 
prinesla prometne razbremenitve 
Ptuja, le okrog 3500 vozil bi bilo 
dnevno manj od 26 tisoč, kolikor 
jih dnevno vozi skozi Ptuj, 
podhod in čez edini ptujski most. 

Sicer pa so razprave o gradnji 
ptujske obvoznice že imele prio
kus po bližnjih volitvah. Teme se 
že izbirajo. Zanimivo pa je, da pri
hajajo ravno iz vrst, iz katerih 
izhaja prometni minister, in bi že 
zato morali imeti najkvalitetnejše 

informacije. Kljub vsem ponedel
jkovim razpravam na ptujskem 
mestnem svetu bodo v mestni 
občini Ptuj nadaljevali aktivnosti 
tako za gradnjo obvoznice kot za 
gradnjo zahodnega mostu. Oboje 
Ptuj namreč potrebuje, da se bo 
prometno razbremenil. 

Po hitrem postopku so ptujski 
mestni svetniki v okviru 44. seje 
sprejeli odlok o komunalnem 
nadzoru v mestni občini Ptuj, do
polnjen pravilnik o odstranjevanju 
nepravilno ustavljenih in parkira
nih vozil in predlog pravilnika o 
postavitvi klešč za blokiranje vo
zil. Gre za tri dokumente, ki so nu
jno potrebni, da se prične izvajati 
koncesija in urejanje prometa v 
starem mestnem jedru ter nadzor 
nad izvajanjem. 

Posebno pozornost pa so svetni
ki namenili analizi in strategiji ter 
viziji razvoja športa do leta 2002 
ter nekaterim nujnim investicijam 
na tem področju. Odbor za 
družbene dejavnosti je predlagal, 
da se delovno gradivo dopolni s 
prikazom društev, ki se sofinanci
rajo iz občinskega proračuna, prav 
tako pa, da se proučijo možnosti 
določitve prioritet na področju 
posameznih športnih panog; ne
katere predloge so imeli tudi svet
niki. Pripombe iz razprave bodo 
vgradili v gradivo, ki so ga ocenili 
kot dobro osnovo za sprejem in ga 
bodo v obliki delovnega gradiva 
ponovno uvrstili na dnevni red 
seje mestnega sveta v novembru. O 
nekaterih točkah dnevnega reda, 
kot o realizaciji proračuna v deve
tih mesecih letos, odloku o izves
kih in napisih v starem mestnem 
jedru Ptuja, s katerim naj bi 
končno naredili red na tem 
področju in z zazidalnim načrtom 
za Novo vas pri Ptuju, pa bodo 
razpravljali na oktobrski seji. 
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M A R I B O R / TISKOVNA KONFERENCA MERCATORJA SVS PTUJ 

Na ponedeljkovi tiskovni konferenci v prostorih delniške 
družbe Klas v Mariboru, ki jo je sklical predsednik uprave 
Mercatorja SVS Stanislav Brodnjak, so predstavili razvojne 
usmeritve delniške družbe Mercator SVS, spremembo 
lastninske strukture v družbi Klas in družbi pooblaščenki 
Zlati klas . Tiskovne konference so se udeleži l i predsednik 
uprave poslovnega s istema Mercator Zoran Jankovič , 
predsednik uprave in generalni direktor Mercator SVS Sta
nislav Brodnjak ter predsednik uprave delniške družbe Klas 
Adrijan Hočevar s sodelavci. 

Mercator SVS je namreč po na
kupih delnic od pidov in obeh 
državnih skladov kot edini 
ponudnik pridobil še 90 odstotkov 
delnic družbe pooblaščenke Zlati 
klas ter s tem postal 93-odstotni 
lastnik mariborskega trgovskega 
podjetja Klas, ki je bilo doslej na
jvečje maloprodajno trgovsko 
podjetje v Mariboru. Mercatorja 
doslej na tem območju skoraj ni 
bilo, s tem prevzemom pa je postal 
najpomembnejša trgovska družba. 
Brez prodaje vozil ima Klas 2,48 
odstotka, Mercator pa 6,35 odstot
kov tržnega delfža, skupaj torej 9 
odstotkov oziroma 27,6-odstotni 
tržni delež na območju SV Slove
nije, vključno s celjskim 
območjem. Generalni direktor 
Mercatorja SVS in predsednik up
rave je ob tej priložnosti povedal, 
da ne gre za sovražni prevzem 
podjetja, kot ga poskušajo nekateri 
predstaviti, temveč za nujno po
vezovanje trgovskih verig pred 
formalnim vstopom Slovenije v 
Evropsko unijo. Mercator SVS je 
druga največja Mercatorjeva del
niška družba. Lani je imela 19 mi
lijard tolarjev prihodkov in 340 
milijonov tolarjev dobička pred 
popravkom vrednosti osnovnih 
sredstev. Letos načrtuje, da bo za 

vlaganja v prenove in novogradnje 
namenila blizu 1,3 milijarde tolar
jev. Svoj tržni delež pa bo povečala 
tudi s pripojitvami manjših 
trgovskih podjetij ter nakupi 

kontrolnih paketov delnic v večjih 
trgovskih družbah. V kratkem na
meravajo pridobiti tudi večinski 
delež v mariborski družbi Maksi-
na, kjer že imajo 40,57-odstotni 
lastniški delež. Po nakupu Klasa 
bo imela ta nova družba kot mati 
in hči skoraj 1800 zaposlenih in 
okrog dvesto prodajaln, letna rea
lizacija pa bo skupaj okrog 26 mili
jard tolarjev. 

Delniška družba Klas je lani 
imela 7,4 milijarde tolarjev pri
hodka in 114,5 milijonov tolarjev 
čistega dobička. Po besedah direk
torja družbe Adrijana Hočevarja 
pa brez strateškega partnerja ne bi 

uspeli uresničiti razvojnih projek
tov, s prodajo se je strinjala večina 
zaposlenih. Trenutno je v družbi 
Klas zaposlenih 516 delavcev, ki 
delajo na 39 prodajnih mestih. V 
novem hipermarketu, ki ga bodo 
skupaj z Merkurjem odprli 19. no
vembra letos, bodo zaposlili tudi 
30 Klasovih delavcev. V procesu 
reorganizacije in zmanjševanja 
stroškov naj bi po izjavah general
nega direktorja Mercatorja SVS 
Ptuj zaprli vse tiste Klasove trgo
vine, ki kljub temu ne bodo pozi
tivno poslovale. 

MG 

DORNAVA / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 
KriHino o prometu in / n f e t n / f e f e vez / / / 
Svetniki občine Domava so se na zadnji seji kar precej časa pogovarjali o nadaljnji izgradnj In 
organizaciji kabelskega sistema. Večina svetnikov se je strinjala, da bi morali KTV v čim 
krajšem času razširiti po vseh krajih občine. Menili so tudi, da bi še letos morali ustanoviti 
društvo, ki bi odločalo o programskem in materialnem delu kabelskega sistema. 

Svetnik in predsednik gradbenega odbora za izgradnjo pločnika v Dornavi Mirko Cigula je povedal, da je 
gradbišče ponovno oživelo in da bodo po zagotovilu izvajalca Tampon Ptuj vsa dela končana do 31. oktobra. 
Svetniki pa niso potrdili predloga odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o sprejemu prosiorskoure-
ditvenih pogojev za območje občine Ptuj izven mesta Ptuja. 

Kar dolga in vroča je bila razprava o prometnem režimu po lokalnih cestah. Ugotavljajo, da jim težki to
vornjaki zelo uničujejo lokalne ceste, še posebej v jesenskem času, ko vozijo kmetijske pridelke. Ponovno so 
opozorili, da bi že v Ptuju moral biti postavljen smerokaz za Dornavo, na kar že več let opozarjajo. 

Ivan Meško, predsednik komisije za obrt, je svetnike obvestil, da tudi letos med zasebniki ni bilo interesa 
za sofinanciranje kreditov. Obrtniki so se odločili, da bodo denar iz te postavke porabili za samoreklamne 
spote na interni televiziji in za postavitev tabel z zemljevidom občine Dornava. Te naj bi postavili na vseh 
mejah. Župan občine mag. Tone Velikonja, ki je tudi predsednik gradbenega odbora za gradnjo prizidka k 
osnovni šoli, je seznanil svetnike, da so že podpisali pogodbo z izvajalcem Gradisom Ptuj. Delo bodo začeli 
v tem tednu in ga končali ob koncu prihodnjega leta. Gradnja bo znašala več kot 210 milijonov tolarjev. Do
dal je še, da gradnja naj ne bi motila poteka pouka ter da po zagotovilu odgovornih iz mestne občine Ptuj 
ostaja šolski okoliš nespremenjen. 
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HAJDINA / HAJDINČANKE MED ŠAVRINSKIMI PURAMI EN RAGACONI 

Ko za trenutek odložiš delo in sitrbi o . 
"Lepa moja hči, 
kamer so goci, tam si ti, 
kamer je delo, tam te ni ..." 

je zapela Savrinka Rožana 
Hajdinčankam, ki so za en dan 
pustile ob strani delo in skrbi 
ter odšle odkrivat lepote slo
venskega Primorja in šav-
rinske Istre. Na fotografiji bos
te prepoznali ljudske pevke 
Kulturnega društva iz Skorbe, 
pevke s Hajdine, lukarice iz 
Dornave in Moškanjcev, pa 
nekdanje in sedanje tajnice, pa 
še marsikoga ... Svojo siceršnjo 
krajevno pripadnost so zadnjo 
avgustovsko nedeljo za nekaj 
ur zamenjale za skupno ime 
Hajdinčanke' in upam, da jim 
ni bilo žal za to. 

Avtobus ljubiteljic petja in 
dobre volje se je po jutranji kavi 
in okrepčilu v Lomu ustavil v 
Hrastovljah. V romanskem stilu 
zgrajena cerkvica z visokim zvo
nikom, skrita za t rdnim 
obzidjem, je bila pred petsto leti, 
v časih turških vpadov, utrjen 
tabor. Istrski umetnik Janez iz 
Kastva je ob koncu 15. stoletja 
vso njeno notranjost poslikal s 
fi-eskami z biblijskimi motivi, ki 
so vernikom razlagali srednje
veško videnje stvarstva. Sleherni 
obiskovalec pa se tudi dandanes 
globoko zamisli ob hrasto-
veljskem, evropsko znanem 
Mrtvaškem plesu. T u najde od
govor na vprašanje, kdo smo in 
kam gremo. Smrt, ki vodi za 
roko cesarja, papeža, kralja, 
škofa, meščana, berača, pa tudi 
otročičkav zibelki, nam dokazu
je, da šele v grobu vlada edina in 
prava enakost med ljudmi. 

Točno opoldne je v koprskem 
pristanišču kapitan Silvo na svo
jem Ježu prijazno pozdravil 
pojočo ekspedicijo, ki mu je po
tem pomagala rezati valove na 
triurni plovbi ob kratki, a sliko
viti slovenski obali. Strah pred 
morsko boleznijo je bil odveč. 

saj ni bilo časa misliti na 
želodčne težave, toliko vsega so 
si med ribjim piknikom na ladji 
imele povedati izletnice, ki so 
kar naprej ugotavljale, da se od 
nekod poznajo. 

V Piranu nas je pričakal Tarti-
ni , ob njem pa gospa Rožana 
Koštial. Vožnja po vaseh Padna, 
Sv. Peter, Nova vas in Krkavče 
ter pogled na druge zaselke nam 
je odkril marsikaj, česar ni moč 
prebrati v knjigah, je pa živo za
pisano v spominu naše vodičke, 
ki se kot domačinka že iz 
otroških let zaveda ozemeljske 
majhnosti šavrinske Istre, zato 
pa toliko bolj njene pripadnosti 
slovenskemu narodu. Sprehod 
po Krkavčah, vasi na skali, nas 
je sprostil, postanek v cerkvi sv. 
Mihaela pa ohladil in nam dal 
novih moči za obisk zadnje, a 
glavne postaje naše 'pevske eks
kurzije'. 

Domačija pri Sv. Petru, ki ji po 
domače pravijo Tonina hiša, je 
svojstven etnološki spomenik, 
za katerega skrbi Pomorski mu
zej v Piranu, v svoji notranjosti 
pa ohranja značilnosti istrskega 
kmečkega stavbarstva. V prit
ličju je oljarna, kjer se obiskoval
ci lahko seznanijo s postopkom 
pridobivanja oljčnega olja, ki po
leg grozdja pomeni glavni pride
lek tamkajšnjih prebivalcev. V 
nadstropju sta kmečka kuhinja 
in soba. V njih sta na ogled 
pohištvo in oprema, ki sta bila v 
uporabi v preteklosti vse do prve 
polovice tega stoletja. 

Med ubranim petjem Savrins-
kih 'pup en ragaconov' ter ob 
Rožaninem duhovitem 
narečnem pripovedovanju smo 
vsaka po svoje podoživele usodo 

Istranov v časih nekje do leta 
1960 v šavrinskem pogorju, "ker 
je bila Istra takrat še tipična in 
specifična. Od takrat dalje pa je 
toliko drugih vplivov, da postaja 
življenje tukajšnjih ljudi vedno 
bolj podobno onim iz notranjos
ti in zunanjosti." V marsičem 
smo našle sorodnost tudi s Halo
zami in Slovenskimi goricami. 
Tako kot se v našem narečju čuti 
vpliv nemških besed, je v šav-
rinski govorici moč najti veliko 
hrvaških in italijanskih izrazov. 

"Vsaka izmed nas je 'obučena' 
po svoje, pač glede na vlogo v 
družini in okolju, kjer živi. Biti 
moramo take, kot so bile nekoč 
naše mame in none. Življenje ni 
uniformirano. Marsikdo bi po
mislil, da n imamo denarja za na
rodno nošo, a ni tako," j e pove
dala naša gostiteljica, Savrinka 
Rožana, ko je predstavila pevsko 
in instrumentalno skupino, ki je 
doslej posnela dve kaseti, tik 
pred izidom pa je tretja in tudi 
prva zgoščenka. Pogosto nasto
pajo po vsej obali in zamejstvu. 
Dobro sodelujejo s portoroškim 
Avditorijem, imeli so Šavrinski 
večer v Cankarjevem domu, 
predstavili so se v Križankah na 
Festivalu druge godbe, na TV v 
oddaji Res je, videli so jih na 
CNN itd. Zapeli in zaigrali so 
Hajdinčankam in ljudske pevke 
iz Skorbe, Hajdine in Dornave 
so zapele njim. Se danes mi v 
ušesih odmeva Najlepša je 
hajdinska fara, ki smo ji pri
tegnili vsi, tisti z zaresnim pos
luhom in tudi izjeme, ki imamo 
samo veselje do posluha'. 

Četudi Savrinka Rožana med 
svojimi izjemnimi nastopi rada 

I pove, da je bila rojena za kmeti

co, ki jo tudi z vsem srcem in 
dušo predstavlja, vam moram 
vendarle zaupati, da je to le del 
njene biti. V mladosti se je zapi
sala pedagoškemu poklicu. 
Večina pojočih Šavrink je njen 
pevski podmladek, ki skupaj s 
fanti, ragaconi, zvočno ohranja 
živo tukajšnje ljudsko pevsko 
izročilo, ki se je prenašalo iz 
roda v rod. V pisni obliki ga je 
pred pozabo ubranila prav 
Rožana Koštial. S samo njej 
dano ljubeznijo do vsega, kar je 
domače, istrsko, je na terenu že v 
najrosnejših letih zapisovala go
vorjena in peta besedila 
domačinov in jih leta 1996 izda
la pod naslovom Ljudske iz šav
rinske Istre. V kratkem lahko 
izpod njenega peresa pričakuje
mo novo delo, saj kot zaključek 
študija etnologije pri dr. Janezu 
Bogataju z vso skrbnostjo 
pripravlja diplomsko nalogo, v 
kateri bomo imeli možnost izve
deti vse, kar je povezano z oljko 
in oljčnim oljem v šavrinski Istri 
z etnološkega vidika. 

Rožani Koštial in njenim 'pu-
pam en ragaconom' je uspelo, da 
se odslej ne bomo ozirali le na 
morsko, ampak tudi zaledno 
stran obale. Med dopustom v 
slovenskem Primorju bomo 
odšli tudi tja, v hribe, kjer so 
živela nekoč dekleta in žene, 
gospodinje in matere ter skrbele 
za to, da so pridelki z domačih 
tal in hrvaške Istre romali v Ko

per, od tam dalje pa z ladjo v 
Trst. Nazaj pa so na svojih zves
tih spremljevalcih - oslih prito-
vorile vse tisto, kar je bilo 
potrebno 'kepet v betegi'. Med 
njimi so bile tudi perice, ki so 
zbirale perilo pri tržaških 
družinah in ga opranega vračale 
laškim gospem, pa krušarice, 
mlekarice, zeliščarice ... V knjigi 

Šavrinke jih zelo doživeto opisu
je pisatelj iz Rač pri Mariboru 
Marjan Tomšič. 

Ko smo se po nekajurnem ne
pozabnem pevskem druženju 
poslovili, smo si obljubili, da se 
prihodnjič srečamo pri nas. Pri
dite tudi vi, da nas bo več! | | | 

Tekst in fotografije: 
Silva Brodnjak 

S a v r i n k e s o z a p e l e v T o n i n i h iš i 

I z l e t n i c e n a T r t i n i j e v e m t r g u v P i r a n u 

Ko g o v o r i R o ž a n a , s o r a g a c o n i t i h o ... 

FOTOZAPIS 

Meter in pol | 
(hfga kumara 

Nenavadnih pridelkov na 
vrtovih in njivah zraste vsako 
leto kar precej, pridelovalci in 
skrbni gojitelji pa so takih po
sebnosti veseli. Presenečena je 
bila tudi bralka Tednika Ivanka 
Galun iz Mežanove 17 na Ptuju 
(ob Studenčnici), ko je v svojem 
vrtu opazila, da ji je kumara le
tos bogato obrodila. Kaj hitro je 
vzela v roke meter in kumare 
zmerila. Najdaljša je v dolžino 
merila kar 1,5 metra, čeprav tudi 
druge za njo niso kaj dosti zaos
tajale. 

Seme nenavadnih kumaric, ki 
imajo sicer bolj okus po buči, je 
gospa Ivanka dobila letos in česa 
takega ni pričakovala. Seme je 
skrbno spravila v zemljo, potem 
pa poganjke speljela na bližnje 
drevo marelice. Kumara je boga
to obrodila, z drevesa že nekaj 
dni visijo dolgi in vitki plodovi; 
nekateri so pravi velikani in se 
bodo že v teh dneh znašli v lon
cu. 

Ivanka Galun svoje vrtnarske 
pridelke rada pokloni sorodni
kom in prijateljem, pravi, da ji je 

to v veliko zadovoljstvo, izredn'' 
vesela pa je, da ji uspe vse, kar da 
v zemljo; verjetno ima srečn" 
roko. Lahko bi se pohvalila tud' 
z veliki okroglimi paradižnil^'' 
fižolom in še s čim, kar je leto^ 
pridelala, vendar nam bo o tefli 
pripovedovala kdaj drugič. 

T. Moltork« 



PO NAŠIH KRAJIH 

U U B U A N A / USPEH MLADIH NA NATEČAJU FOTOGRAFSKA IZKUŠNJA 

Medpnfih p e f f r f /e s Phtiskega 
v p e t e r o k o t n e m s to lpu Ijubljanskga gradu so prejšnji 
Četrtek v okviru Dnevov evropske ku l turne d e d i š č i n e 
odprli razstavo fotografskil i del m l a d i h , ki so se u d e l e ž i l i 
prvega s lovenskega natečaja Fotografska i zkušnja , ki že 
več let po teka v okviru Dnevov evropske k u l t u r n e 
dedišč ine . Letos j e 23 ude ležencev na natečaju sode lova lo 
s 60 fotografijami na t e m o m e š č a n in arhi tektura , i zpo-
vednost srednjeveške arhi tekture in srednjeveško m e s t o 
nekoč in d a n e s . K sode lovanju j e Uprava R e p u b l i k e S l o 
venije za k u l t u r n o d e d i š č i n o povabi la o s n o v n o š o l c e in 
srednješolce . Najbol j š ih pet j e izbrala komis i ja , ki j o j e 
vodila Jerneja Bat i č , vodja projekta Dnev i evropske kul
turne ded i šč ine v Slovenij i , J a n k o Tes ten , profesor za fo
tografijo na Srednji šo l i za obl ikovanje in fotografijo, Mi
ran Kambič , samos to jn i fotograf, Petra Č e m e Oven, gra
fična obl ikovalka , in Uroš Lubej , u m e t n o s t n i zgodovinar 
in konservator. 

Svečana razglasitev rezultatov 
je 24. septembra prinesla veliko 
veselja mladim fotografom s 
Ptujskega: med najboljšimi peti
mi so bili trije. Prvi je bil Boris 
Dobrila iz Izole, druga Tanja 
Verlak iz Muretincev, ki je 
končala Srednjo šolo za obliko
vanje in fotografijo, tretji Ma
tevž Paternoster iz Srednje šole 
za oblikovanje in fotografijo 
Ljubljana, četrti Blaž Ivanuša, 
maturant ptujske gimnazije, in 
peti Črtomir Goznik, prav tako 
maturant ptujske gimnazije. Or
ganizatorji so nagradili na
jboljših deset fotografij, avtorji 

so dobili nagrade Avtotehne Ca
non, d.o.o., in založbe Modrijan, 
ki je mlade fotografe tudi pova
bila k sodelovanju pri nastajanju 
šolskih knjig. Filme pa je prispe
valo podjetje Kefo. Prvih pet fo
tografij sodeluje tudi na medna
rodni razstavi Fotografska 
izkušnja v Barceloni, decembra 
pa jih bodo razstavili tudi v 
Strasbourgu. Najboljših pet fo
tografij pa je objavljenih tudi v 
skupnem katalogu sodelujočih 
držav. Njihovi avtorji bodo ko
nec novembra obiskali Svet Ev
rope v Strasbourgu, kjer se bodo 
srečali z drugimi udeleženci tega 

mednarodnega natečaja. 
V skupnem katalogu vseh ude

ležencev natečaja, ki ga je Upra
va Republike Slovenije za kul
turno dediščino izdala za Slove
nijo, so objavljene fotografije 
vseh udeležencev natečaja. V 
skupini med drugimi udeleženci 
natečaja se predstavljajo tudi 
Vesna Furek iz Ekonomske šole 
Ptuj , Tomaž Lovrenčič, Marko 
Meglic in Ivan Žižek iz Po
klicne in srednje tehniške šole 
Ptuj . V ožjem izboru pa j e bila 
tudi fotografija Bojana Žalarja 
iz Srednje šole za oblikovanje in 
fotografijo Ljubljana, ki je v fo
tografski objektiv ujel del 
srednjeveškega Ptuja. Nasploh 
so mladi fotografi v okviru tega 
natečaja pogosto fotografirali 
Ptuj oziroma njegovo staro 
mestno jedro. 

Ob odprtju razstave udeležen
cev prvega slovenskega natečaja 
Fotografska izkušnja je udeležen
cem in drugim gostom prejšnji 
četrtek na ljubljanskem gradu 
spregovorila Jerneja Batič, 
pomočnica direktorja Uprave 
Republike Slovenije za kulturno 
dediščino Slovenije, ki je bila 
tudi predsednica komisije pri 
natečaju. Povedala je, da so Dne
vi evropske kulturne dediščine 
sedaj že kar uveljavljena priredi
tev, ki poteka vsako leto v sep
tembru in je v sedmih letih za-
objela že vso Slovenijo. Postali 
so pravi kulturni praznik, ki 
predstavljajo tudi v Sloveniji po
memben delež pri popularizaciji 
kulturne dediščine. Projekt Fo
tografska izkušnja so v okviru 
Dnevov evropske kulturne 
dediščine pričeli v Barceloni, 
kjer ga prirejajo že sedmo leto 
kot prireditev dnevov. 

Razstava Fotografska izkušnja 
bo na Ljubljanskem gradu na 
ogled do 10. oktobra. 

Po odprtju razstave smo se na 
kratko pogovorili s tremi 

ptujskimi udeleženci. Uspeha so 
bili zelo veseli. 

Tanja Verlak iz Muretincev je 
končala Srednjo šolo za obliko
vanje in fotografijo. S fotografi
ranjem se je pričela ukvarjati 
pred štirimi leti, pred pričetkom 
šolanja na Srednji šoli za obliko
vanje in fotografijo. Prišlo je iz-
nenada, pravi, fotografija jo je 
osvojila tako kot še nobena stvar 
doslej, vsega se namreč zelo hit
ro naveliča. Čeprav ima najraje 
portrete, rada fotografira tudi 
druge motive, odvisno od razpo
loženja. Tudi svojo bodočnost 
želi povezati s fotografijo, če se 
bo se le dalo. Trenutno pa si na
jbolj želi, da bi odšla v Anglijo, 
ker bi se rada izpopolnila v 
angleškem jeziku. 

Blaž Ivanuša fotografira že od 
malih nog, odkar je lahko držal 
fotoaparat v rokah, intenzivneje 
pa zadnja tri leta. Zadnja leta je 
bil kot fotograf zelo uspešen v 
okviru Šolske košarkarske lige, 
letos je bil najboljši. Najljubše 
motive najde na športnih 
igriščih, pogosto pa v objektiv 
ujame tudi lepoto krajine. Da bi 
postal profesionalni fotograf, ne 
razmišlja, brez dvoma pa bo fo
tografija stalna spremljevalka 
njegovega življenja in dela. 

Črtomir Goznik se s fotografi
ranjem ukvarja dobre pol leta. 
Začel je samoiniciativno, v tem 
času je naredil že več kot 1500 

posnetkov najrazličnejših moti
vov. Privlači ga dogajanje v na
ravi, najraje pa ima šport, zlasti 
še košarko. O načrtih za zdaj ne 
želi govoriti, v tem trenutku ima 
prednost šola, ki jo mora najprej 
uspešno končati. Tud i v pri

hodnosti se bo udeleževal po
dobnih natečajev v Sloveniji, in 
če bo mogoče, tudi v tujini. 
Predstavljajo namreč spodbudo 
za izpopolnjevanje na različnih 
področjih fotografije. 

M G 

N a g r a j e n a f o t o g r a f i j a B l a ž a I v a n u š e N e b e š k a s v e t l o 
ba n a P t u j s k i Gor i 

N a g r a j e n a f o t o g r a f i j a Č r t o m i r a G o z n i k a G r a j s k o d v o 
r i š č e p t u j s k e g a g r a d u s k o z i v o d n j a k 

N a g r a j e n a f o t o g r a f i j a T a n j e V e r l a k z n a s l o v o m B u 
t a r a 

N a g r a j e n c i s P t u j s k e g a p r e j š n j i č e t r t e k n a l j u b l 
j a n s k e m g r a d u . Foto: S t a n k o Z e b e c 



KULTURA, IZOBRAŽeVAMiE 

SLOVENSKA BISTRICA / PROBLEMATIKA KNJIŽNICE DR. JOSIPA VOSNJAKA 

Vsed€oxl prostorske f e ž o v e 
M a t i č n a k n j i ž n i c a v S l o v e n s k i B i s t r i c i , p o i m e n o v a n a p o 
dr. J o s i p u V o š n j a k u , z n a n e m n a r o d n e m b u d i t e l j u i n j 
z d r a v n i k u iz d r u g e p o l o v i c e p r e j š n j e g a s to l e t ja , k i j e de-j 
loval n a o b m o č j u b i s t r i š k e o b č i n e , se p o n a š a s častitlji-j 
vo s taros t jo , 78 t i s o č k n j i ž n i m i e n o t a m i ter s a m o s 5 4 8 j 
k v a d r a t n i m i m e t r i p o v r š i n e i n č i t a l n i c o , k i j e b i l a d o i 
s e d a j bo l j a l i m a n j n e i z k o r i š č e n a . Ker je k n j i ž n i c a v! 
star i s tavbi , s o tud i n j e n i pros tor i d o k a j n e f u n k c i o n a l n i ! 
s š i r o k i m i h o d n i k i , k i pa j i h v p r i h o d n j e n a m e r a v a j o ] 
k o r i s t n o u p o r a b i t i . j 

Anica Korošec, ravnateljica 
knjižnice, je ob prostorski stiski 
potožila, da te zagate v obstoječi 
stavbi ne bodo mogli ustrezno 
rešiti, razen če bi imela občina 
dovolj posluha in bi drugim 
strankam v stavbi, to je med dru
gimi KTV, ki ima na razpolago 
lepe prostore v prvem nadstrop
ju, poiskala prostore drugje. 
Tako bi lahko uredili vse veliko 
bolj uporabno. V prvi vrsti bi 
rešili prostorski problem v delu 
knjižnice, namenjenem odras
lim, kjer se med nagnetenimi 
knjižnimi policami dva bralca 
komaj lahko srečata. Prostore za 
izposojo bi potem razširili v 
prostor, kjer sta sedaj ravna
teljstvo in obdelava novih knjig. 
To bi lahko opravljali v drugih 
prostorih, ki z izposojo niso tako 
neposredno povezani. Zelo velik 
in prostoren hodnik v prvem 
nadstropju bi lahko uporabljali 
za interne prireditve ter občasne 
razstave, vendar pod pogojem, 
da bi bil sedanji vhod s Trga svo
bode izključno samo za potrebe 
knjižnice in bi ga v času, ko ta ne 
dela, imeli zaprtega. Tudi pod
strešje v tej stavbi je neizko
riščeno, med drugim bi lahko 
služilo tudi za skladišče knjig, ki 
je sedaj v vse prej kot pr imernem 
prostoru in ga vedno primanjku
je. 

Ker je bila čitalnica, lep in sve
tel prostor v prvem nadstropju, 

dolga leta slabo izkoriščena, 
uporabljali so jo za razne prire
ditve, sestanke in podobno, na
meravajo to sedaj urediti. Za nje
no opremo in bodočo namem
bnost so že dobili denar. Prostor, 
ki meri 70 kvadratnih metrov, 
bodo uredili tako, da bo del 
služil za čitalnico periodike, del 
pa z vso priročno literaturo, ki se 
uporablja v čitalnici, za študijske 
namene. Prav slednje je več kot 
potrebno, saj že sedaj prihajajo 
dijaki in študentje v želji, da bi 
lahko v miru brali literaturo, ki 
jo pri svojem študiju potrebuje
jo. Opremo za čitalnico so že 
naročili in tako upajo, da bodo 
prostor do konca leta lahko ure
dili. Ker pa je to dislocirani 
prostor, je želja, da bi bil z izpo
sojo povezan s stopniščem, za 
kar pa je potreben gradbeni po
seg. S prostorom pa je povezana 
tudi domoznanski del knjižnice, 
kjer po besedah ravnateljice mo
rajo začeti bolj poglobljeno dela
ti. 

VSAK OBČAN V 
KNJIŽNICI 
POVPREČNO 
TRIKRAT LETNO 

Ob koncu lanskega leta so v 
knjižnici dr. Josipa Vošnjaka za
beležili 98 tisoč obiskovalcev 
(članov knjižnice pa je 6311), ki 
prihajajo v knjižnico na razne 

prireditve, si izposojajo knjige 
ali pa samo po informacije. V to 
število so všete tudi zunanje 
knjižnice. 

Ker postajajo na Slovenskem 
knjige vedno dražje in si jih 
ljudje težje kupujejo, je obisk v 
knjižnici znatno večji. To se še 
posebej pozna v poletnih mese
cih ali pa v času, ko gredo ljudje 
na dopust in si ob tej priložnosti 
izposodijo večje število knjig. 
Tako je samo v juliju obiskalo 
knjižnico 2878 obiskovalcev, v 
avgustu pa 2428, skupaj so si v 
obeh mesecih izposodili 14.695 
knjig. Pohvalijo se lahko tudi s 
prirastom novih knjig. V 
lanskem letu so jih kupili 5226 
in tako skoraj dosegajo predpisa
ni standard 200 knjig na 1000 
prebivalcev. 

Knjižnična mreža je v občini 
Slovenska Bistrica dokaj dobro 
razpredena. Pred nekaj leti so 
uredili prostore za knjižnico v 
Oplotnici, kjer je to že profesio
nalna enota matične knjižnice s 
strokovno delavko. Ker pa se 
Oplotnica osamosvaja in postaja 
samostojna občina, nas je zani
malo, kako bo s knjižnico poslej. 
Anica Korošec je povedala, da 
pri ustanovitvi samostojnih 
knjižnic obstajajo določeni nor
mativi in mednje sodi tudi števi
lo prebivalcev (10.000)^ tega pa 
Oplotnica ne dosega. Če pa bi 
nova občina Oplotnica želela 
imeti samostojno knjižnico, bi 
to zanjo imelo posledično veliko 
večje stroške, kot pa da je še na
prej izpostava matične knjižnice 
iz Slovenske Bistrice. Pogovori 
na uradni ravni o tej problemati
ki doslej še niso potekali, vendar 
je bilo že slišati, da bo knjižnica 
tudi v prihodnje najbolje fun
kcionirala v povezavi z matično 
knjižnico v Slovenski Bistrici. V 

vsakem primeru pa bo odslej 
potrebno skleniti medsebojno 
pogodbo, ki bo urejala vsa raz
merja, tudi financiranje in naba
vo. 

Kljub temu da so Poljčane 
drugi največji kraj v občini, so 
do letošnjega leta imeli 
knjižnico le v okviru K U D . 
Maja letos so našli zanjo nov 
prostor v prizidku ob novi telo
vadnici. Tako je tudi ta 
knjižnica postala redna profesio
nalna enota matične knjižnice v 
Slovenski Bistrici. 

Svojo knjižnico, čeprav v ne
ustreznih prostorih, imajo tudi 
na Pragerskem. Živi in dela v 
okviru K U D , izposoja knjig pa 
poteka dvakrat tedensko. Da bi 
izboljšali slabe prostorske raz
mere, so v tem letu že prijavili 
projekt adaptacije kulturnega 
doma, za kar polovico sredstev 
namenja ministrstvo za kulturo, 
ostalo pa občina in krajevna 
skupnost. Če bo projekt dobil ze
leno luč, bo ta problem v pri
hodnjem letu že rešen. 

V občini sta še dva knjižnična 
izposojevalna centra, to je 
vojašnica v mestu in dom ostare
lih v Poljčanah. V drugih petih 
krajih občine (na Spodnji Pols-
kavi, Črešnjevcu, v Laporjah", 
Makolah in pri Impolu) potrebe 
po knjigi rešujejo z bibliobusom 
mariborske knjižnice. Ta je se
daj že pravi informacijski center, 
saj je povezan v knjižnično 
računalniško mrežo. Seveda pa s 
tem v slovenjebistriški matični 
knjižnici niso povsem zadovol
jni, saj bi morali z bibliobusom v 
knjižnično izposojevalno mrežo 
povezati tudi oddaljene pohors
ke kraje, kot so Šmartno na Po
horju, Tinje in Kebelj. 

Vida Topelovet 

Zvitomir Zajec 
Pred tednom ali dvema je 

Slovenija gostila strokovnja
ke z medicinskega 
področja, ki so razglabljali o 
učinkih in metodah 
zdravljenja s pomočjo sme
ha. Znanstveno je doka
zano, da smejanje pos
pešuje izločanje notranjih 
žlez in tako utrjuje imunski 
sistem. Temeljna zdravilna 
moč smeha se odraža v pre
magovanju stresa in depre
sivnih stanj. 

Na simpoziju o terapiji s 
smehom so ugotavljali, da se 
današnji odrasli vse premalo 
iz srca smejejo. Pri otrocih je 
smeh spontan in samoume
ven, če le niso doživeli globo
kega stresa. Ta lahko 
povzroči popolno izostajanje 
smejanja, zato se »strokovnja
ki za smeh" ubadajo z meto
dami učenja smejanja, ki jih 
razvijajo v posameznih bol
nišnicah, kjer paciente obis
kujejo klovni in poklicni humo
risti, smeh izvabljajo tudi s 
pomočjo avdio-vizualnih 
sredstev. Znano je tudi, da iz
vabljanje smeha ni enos
tavno: tako malo je knjig, fil
mov, gledaliških predstav, re
vij, ki bi jih odlikoval humor. 
Prav zato vam današnja 
Tednikova knjigarnica 
predstavlja odlično humorno 
slikanico VEUKO TEKMOVAN
JE V VLEČENJU VRVI, ki bo 
nasmejala mlade in tudi 
odrasle bralce. 

Glavnega junaka Zvitomira 
Zajca je ustvaril John Agart, 
duhovito likovno podobo je 
oblikovala Korky Paul, ki je sli
kanico ilustrirala s pridihom 
stripa, kar je otrokom še pose
bej zabavno in mikavno. Zvi
tomir Zajec je pameten, pos
kočen in, jasno, kratkorep 
predstavnik svoje vrste. Nje
gove mišice niso omembe 
vredne (pa tako hvalevredno 
je posedovanje skladnega 
mišičastega telesa!). Vampi in 
Bajsi sta tipična predstavnika 

nosorogov in nilskih konjev: 
kar prekipevata od mišične 
(tudi maščobne) mase in 
venomer tekmujeta med 
sabo. Njuno postavljanje v 
moči skoraj ne pozna meja in 
njuno bahanje poteka od zore 
do mraka: eden lahko dvigne 
goro s konico roga, drugi 
dvigne reko s sunkom rame
na, prvi dvigne gozd z bikom, 
drugi drži otok na nosu. Neke
ga dne besedno dvobojevan-
je Bajsija in Vampija razjezi 
Zvitomira in ta se odloči, da 
bo njunemu napuhu naredil 
konec ter ju povabi na merjen
je moči. Prebrisani zajec se 
po celem otoku širokousti o 
svoji premoči, obljublja lahko 
zmago nad Vampijem in Bajsi-
jem. Ogromni živali je zajček 
povabil na vlečenje vrvi. Kako 
je Zvitomir zmagal v neena
kem boju, preberite sami, tu je 
le konec zabavne, a tudi 
poučne slikanice: 

"Tudi Vampi in Bajsi sta se 
morala smejati. Vedela sta, da 
sta bila prevarana. Spoznala 
sta, da se je z njima pošteno 
ponorčeval. Od tega dne na
prej so bili vsi trije prijatelji, 
Zvitomir Zajec pa ju je 
spomnil, da je prijateljstvo 
daljše od vsake vrvi." 

Slikanica Veliko tekmovanje 
v vlečenju vrvi je izšla pri 
založbi Učila iz Tržiča v prevo
du Jurgena Kovačiča. Knjiga 
ima trinajst bogato ilustriranih 
listov in jo priporočam tudi za 
bralno značko v drugem in 
tretjem razredu. 

ilf/on« Klemeniii 

PTUJ / PRED 4 . MEDNARODNIM OTROŠKIM FOKLORNIM FESTIVALOM 

Hm^k bo okrog dveslo mkM 
V organizac i j i Zveze k u l t u r n i h društev Ptuj bo jutri , 2 . , i n ; 
v soboto , 3 . oktobra , v Ptuju po teka l 4 . m e d n a r o d n i ! 
o troški fok lorni festival . N a n j e m b o sode lova lo šes t 
o t rošk ih fok lorn ih s k u p i n iz š t ir ih držav s s k u p n o okrog 
dvesto p l e s a l c i . 

Slovenijo bodo predstavljali 
mladi plesalci iz osnovnih šol Ja
koba Aljaža iz Kranja, Poljčane 

in Markovci. Že po tradiciji 
bodo nastopile tudi otroške 
foklorne skupine iz tujine - iz 

Slovaške, Madžarske in tudi 
Hrvaške, makedonska skupina 
pa je sodelovanje zaradi fi
nančnih težav letos odpovedala. 
Organizatorica Nevenka Gerl je 
povedala, da so zadovoljni z od
zivom potencialnih sponzorjev, 
na ogled festivala pa so organiza
torji povabili vse ljubitelje folk
lore v Sloveniji, še posebej usta
nove, ki so festival podprle, 
predstavnike otroških revij in 
druge. 

Celotni letošnji mednarodni 
otroški folklorni festival bo po
tekal v športni dvorani Center. 

Že 2. oktobra zjutraj se bodo 
pričeli nastopi za učence osnov
nih šol in trajali do večera, ob 19. 
uri pa bo v športni dvorani Cen
ter osrednji festivalski nastop za 
vse ljubitelje otroške folklore s 
Ptujskega in širše. 

V soboto, 3. oktobra, se bodo 
udeleženci četrtega medna
rodnega otroškega foklornega 
festivala v povorki sprehodili po 
nekaterih ptujskih ulicah in 
trgih, ob 10. uri pa bo nastop 
pred Mestno hišo. 

MG 

SPOROČILO UREDNIŠTVA TEDNIKA IN R̂DIA PTUJ 
O volitvah v interesu 
Itrultev in poslušal€ev 

v skladu z določili Zakona o volilni kampanji (Uradni list RS št. 
62/94 in 17/97) uredništvi Radia Ptuj in časopisa Tednik sporočata, 
da bosta ob lokalnih volitvah zagotavljala enakopravno predstavitve 
kandidatov, upoštevaje samostojno uredniško presojo in izključno 
novinarsko poročanje ob spoštovanju raznovrstnosti idej, pogledov 
in nazorov. O vsebini, načinu in dolžini pisanja o kandidatih in 
kampanji odloča uredništvo samostojno in zmeraj v interesu svojih 
bralcev in poslušalcev. O kandidatih in njihovih programih bodo 
pisali samo novinarji, možna pa je seveda objava stališč in sporočil v 
obliki plačanih oglasov, za katere veljajo običajne cene in plačilni 
pogoji ter zakonska obveza, da mora biti ob vsaki objavi napisan 
naročnik. (Oglas se plača ob naročilu; na naslovni strani časopisa 
volilnih oglasov ne bomo objavljali.) Za vsebino plačane objave od
govarja naročnik. Uredništvo ne bo dovolilo, da bi sporočila, četudi 
plačana, kršila splošno veljavne norme medčloveških odnosov in 
dobrega okusa. Uredništvo ne bo objavljalo neplačanih prispevkov 
v rubriki Prejeli smo, če so navijaški za tega ali onega kandidata ozi
roma če bo ugotovljivo, da so napisani po naročilu v interesu strank 
ali posameznih politikov. 

Odgovorni urednik Tednika: J o i e Šmigoc 
Odgovorni urednik Radia Ptuj: Ludvik Kotar 

FILMSKI KOTIČEK 

Mimik 
Človeštvo so spet napadla bitja in ponovno smo 
bili pred katastrofo rešeni brez svoje vednosti. 
Če bi radi popravili napako in se seznanili s 
podrobnostmi tokratne nevarnosti, si oglejte film 
Mimik. Impresioniralo vas bo junaštvo filmskih 
junakov, seveda če ga boste sploh opazili, 
medtem ko se boste trudili v želodcu obdržati 
zadnji obrok. ^ 
V New Vorku izbruhne epidemija, ki ogrozi 
življenja celotne generacije otrok v tem mestu. 
Ker nevarno bolezen prenašajo navadni ščurki, 
znanstvenica ustvari gnetsko spremenjeno vrsto 
žuželk, ki uniči sicer odporne ščurke, epidemija 
je kmalu stvar pozabe, toda omenjene žuželke 
po številnih mutacijah prerastejo v človeku po
dobnega hrošča. Do ljudi so precej negativno 
usmerjeni - tudi svojo stvariteljico bi raje imeli za 
večerjo, kot jo klicali mama. Tako se začne boj 
proti gromozanskim hroščem in film je v bistvu 
ponesrečen niz spopadov med ljudmi in hrošči. 
Kot že omenjeno, so najpomembnejše scene 
tiste, v katerih se prelije največ krvi (in sluzi). 
Seznanjeni z vsemi notranjimi organi grozljivih 
žuželk in ob njihovi veličini in grozoti se boste 
morda zamislili nad napredkom današnje 
znanosti v genskem spreminjanju živih bitij. 
Naučili se boste marsikaj o življenjskih navadah 
navadnega hrošča in to znanje je vse, kar vam 
bo dolgoročno ostalo od filma. Akcija namreč 
preveč spominja na klasične filme iztrebljevals-
ke vrste, s tem da pričujoči film postane celo 
dolgočasen - je brez dodatne vsebine, pozornost 
vzbujajo le krvavi spopadi, ki si sledijo v neka
jminutnih presledkih. 
Če vas pritegne pogled na sluz in gromozansko 
golazen ter imate dober želodec, potem si film le 
oglejte. Za stopnjevanje doživetja zraven pripo
ročam še pokovko, da ne bo hreščalo samo na 
ekranu. 

Nataša Žvran 



PO NAŠIH mAHH 

GORIŠNICA / V SREDO ODPRLI VEČNAMENSKO DVORANO 

UresniaU doJjgo/eftie želje 
p o l g o č a s a so se v G o r i š n i c i pripravljal i n a svečan i trenu
tek odprtja v e č n a m e n s k e dvorane , ki j e m i n u l o sredo izzve
nel kot d a n vese l ja , radost i in nov ih pr i čakovanj . 
G o r i š n i č a n o m se j e t a k o i z p o l n i l a d o l g o l e t n a želja p o so 
dobnem (v prvi vrsti š p o r t n e m ) objektu , ki b o s luž i l t a k o 
rekoč v s e m o b č a n o m . Gradbinc i so dvorano zgradi l i in 
opremil i v dogovor jenem r o k u , zraven pa zgradi l i še č i s t i l 
no napravo in p l i n s k o pos ta jo . 

Naložba v večnamenski pros
tor po vseh dosedanjih izračunih 
znaša 390 milijonov tolarjev; en 
del je k investiciji primaknilo 
tudi ministrstvo za šolstvo in 
šport, ostalo pa so zagotovili v 
občinskem proračunu in sa
moprispevku, ki je bil v prvi. 
vrsti namenjen prav izgradnji 
večnamenske dvorane. 

Župan občine Gorišnice 
Slavko Visenjak je v svojem na
govoru omenil, da si dvorane v 
Gorišnici niso izmisli ob usta
navljanju nove občine, temveč je 
bila to že dolgoletna želja 
Gorišničanov in vseh, ki so ak
tivni v kulturi in športu. Tudi 
načrti so bili pripravljeni že dalj 
časa, nova pridobitev pa ni iz
rednega pomena samo za šola, 
temveč tudi za številna športna 

društva in klube. 
"Če smo želeli novo pridobitev 

za naše športnike, smo morali 
narediti tako dvorano, kjer bi 
lahko potekale tekme, saj smo na 
področju športa izredno aktivni. 
Danes smo lahko zadovoljni, da 
nam je uspelo narediti velik 
večnamenski prostor in da bo 
investicija do izvajalca finančno 
pokrita, ostalo nam bo le še ne
kaj obveznosti, kar pa bomo za
gotovo zmogli s pomočjo šolske
ga ministrstva. Dvorano so naši 
športniki z gostujočimi roko
metnimi klubi že preizkusili. V 
dopoldanskem času jo bo upo
rabljala šola, v športni zvezi 
Gorišnica pa se že dogovarjajo o 
urniku njene uporabe za društva 
in klube, poleg tega ostajajo ter
mini še za vse druge aktivnosti," 

je dejal župan Visenjak. 
Slovesnost ob odprtju večna

menske dvoran je bila športno-
kulturno obarvana, za kar so 
poskrbeli pevci združenih 
pevskih zborov iz občine, števil
ni športniki in ne nazadnje tudi 
znani športniki in športnice, 
med njimi judoist Damjan Pe
tek. Dvorana je bila polna do 
zadnjega kotička, zbranih je bilo 
več kot tisoč ljudi. Slovesno sta 
njena vrata odprla župan Slavko 
Visenjak in državni sekretar v 
šolskem ministrstvu Janko 
Strel, ki je v nagovoru poudaril, 
da so Gorišničani z novo 
naložbo dokazali, da so na pravi 
poti v razvoju športa. Za blago
slov novih prostorov je ob koncu 
poskrbel farni župnik Ivan Ho-
lobar. 

V Gorišnici so se lotili iz
gradnje šolskih protorov po fa
zah in je odprtje večnamenske 
dvorane šele začetek ures
ničevanja zadanih nalog, saj 
bodo nadaljevali z izgradnjo 
prizidka k osnovni šoli in 
pričakujejo, da bodo do leta 2000 
dela končali. 

Tatlana Mohorko 

V r v i c o p r e d v h o d o m v v e č n a m e n s k o d v o r a n o s t a p r e r e z a l a ž u p a n S l a v k o V i s e n j a k 
in d r ž a v n i s e k r e t a r v š o l s k e m m i n i s t r s t v u J a n k o S t r e l 

D v o r a n a v G o r i š n i c i j e i z r e d n o p r o s t o r n a in m o d e r n o u r e j e n a , s p r e j e l a p a b o l a h k o 
n e k a j v e č k o t 1 0 0 0 o b i s k o v a l c e v . Foto: L a u r a 

LENART / ODDAJANJE POSLOVNIH PROSTOROV KMALU 

Priprovffiifb novi prauiAiik 
POLITIČNIM STRANKAM BODO NAJEMNINO ZA POLOVICO ZNIŽALI IN TAKO ZAGO
TOVILI VEČ DENARJA ZA UČINKOVITO PREDVOLILNO KAMPANJO 
V l e n a r š k i o b č i n i imajo s o r a z m e r n o m a l o p o s l o v n i h pros
torov, s k a t e r i m i r a z p o l a g a o b č i n a . Iz jema s o le p i s a r n e i n 
drugi prostor i v zgradbi na Nikov i u l i c i 9 , k i j e b i l a včas ih 
p o z n a n a kot domovanje b ivš ih d r u ž b e n o p o l i t i č n i h organi 
zac i j . V njej imata svoje pros tore tudi M a t i č n a k n j i ž n i c a i n 
Ljudska univerza , ki j e iz n e k d a n j e s e jne sobe o b č i n s k e g a 
komi te ja Zveze k o m u n i s t o v ured i la p r i r o č n o u č i l n i c o . 

Nekaj poslovnih prostorov 
imajo tudi v občinski upravni 
zgradbi in v središčih nekaterih 
krajevnih skupnosti. Te prostore 
so po letu 1990 oddali stalnim 
najemnikom, nekatere med nji
mi tudi za potrebe delovanja 
društev in organizacij. Vse na
jemne pogodbe so bile sklenjene 
za nedoločen čas, tako da se je 
doslej zamenjalo malo najemni
kov. Letos naj bi se iz lenarške 
občinske zgradbe izselilo nekaj 
služb zavodov in državnih or
ganov, iz zgradbe na Nikovi 9 pa 
tudi nekaj podjetnikov. Prvo 
med njimi je bilo pred dnevi 
podjetje za pogrebno in pokopa
liško dejavnost Slavka Jančiča. 
Na Jurovski cesti v Lenartu so 
namreč odprli sodobne poslovne 
prostore, v katerih so uredili 
tudi cvetličarno. Že pred časom 
so v zgradbi na Nikovi 9 uredili 
dodatne prostore za potrebe 
Matične knjižnice, ki je med 
drugim pridobila upravne pros
tore in pravljično sobo za 
najmlajše bralce. Tako Matična 
knjižnica kot tudi Zveza kultur
nih društev in drugi proračunski 
porabniki , ki .so. likrati tudi na-

jemniki prostorov v tej zgradbi, 
ne plačujejo najemnine, temveč 
samo obratovalne stroške. 

Precej prostorov bo občina do
bila potem, ko se bo (če se seveda 
res bo) preselila izpostava mi
nistrstva za obrambo. 

Prav zaradi takšnega stanja in 
razmer naj bi v lenarški občini 
sprejeli pravilnik o oddajanju 
občinskih poslovnih prostorov v 
najem. Z njim naj bi določili 
predvsem postopke za oddajo 
poslovnih prostorov, ki jih mo
rajo obvezno objaviti z javnim 
razpisom. Določili naj bi tudi 
merila in kriterije za oddajo, ki 
jih bo pripravila posebna 
občinska komisija. Vse morebit
ne pritožbe naj bi reševal župan, 
ki bo v imenu občine tudi skle
pal in podpisoval najemne po
godbe. Višino najemnine naj bi 
določal občinski svet s posebnim 
sklepom na podlagi splošnih 
načel novega pravilnika, ki naj 
bi ga obravnavali že na prihodnji 
seji občinskega sveta. Višina na
jemnine bi bila različna, komisi
ja za oddajanje poslovnih prosto
rov bi lahko celo predlagala ne
katere izjeme. Tako med drugim 

predlagajo, da bi se lahko za pri
dobitne in tudi družbene de
javnosti povečala do 50 odstot
kov, medtem ko bi se lahko na
jemnine za nepridobitne 
družbene in podobne dejavnosti, 
društva in politične stranke za 
tolikšen odstotek znižale. Vsem 
javnim zavodom, šolam. Ljudski 
univerzi. Zdravstvenemu domu 
in vrtcu najemnin tudi v bodoče 
ne bodo zaračunavali. 

V gradivu za prihodnjo sejo 
občinskega sveta predlagajo 50-
odstotno znižanje najemnine za 
politične stranke; te so že lani 
dale takšno pobudo. Zanimivo 
je, da nekatere stranke s 
plačilom dosedanje najemnine 
precej zamujajo. Že doslej je 
občina ponujala v brezplačno 
uporabo občinske prostore za 
seje odborov in občne zbore po
litičnih strank. Za letos naj bi 
političnim strankam najemnino 
šže znižali, s tem pa bi jim ostalo 
več denarja za predvolilno kam
panjo, ki bo očitno precej draga. 
Vprašanje je, kaj bodo o vsem 
tem povedali svetniki, saj so si 
mnenja precej deljena. Toda kar 
se tiče najemnine za politične 
stranke, bodo svetniki najbrž 
podprli predlog, saj vedo, da 
brez denarja ne bo učinkovite 
predvolilne kampanje, ki se 
počasi že začenja. 

M. ros 

TRNOVSKA VAS / ZADNJI OBČINSKI PRAZNIK 

Trdni tcnKlfi sod^ 
v Trnovski vasi so m i n u l o nede l jo s k l e n i l i praznovanje 
drugega i n hkrat i zadnjega o b č i n s k e g a prazn ika s lo -
venskogor i ške o b č i n e D e s t r n i k - T r n o v s k a vas , ki se j e zdaj 
razdel i la n a tri nove .Praznovanje j e b i l o nadvse pr i je tno i n 
s p r o š č e n o , t a k o kot se ob s lovesu dobr ih prijateljev tudi 
spodobi . 

Osrednja slovesnost je bila v 
domu krajanov, kjer sta zbrane 
domačine iz Trnovske vasi in 
krajane iz Vitomarcev in z 
Destrnika skupaj s številnimi 
gosti iz bližnjih slovenskogo-
riških občin pozdravila župan 
Franc Pukšič in predsednik 
občinskega sveta Venčeslav 
Kramberger. Župan Pukšič, tudi 
poslanec v državnem zboru, je 
med drugim poudaril, da je bila 
ustanovitev sedanje občine 
Destrnik-Trnovska vas pravilna, 
saj so v zadnjih štirih letih storili 
bistveno več, kot so načrtovali. 
Investicijska sredstva so delili na 
vse tri krajevne skupnosti glede 
na število prebivalcev. Samo za 
komunalno infrastrukturo so v 
zadnjih štirih letih porabili več 
kot 500 mihjonov tolarjev, ki so 
jih zagotovili v občinskem pro
računu, s pomočjo občanov in 
države. Med drugim so v Vito-
marcih zgradili celotno vodo
vodno omrežje. Daleč največja 
in najpomembnejša naložba pa 
je bila zidava večnamenske dvo
rane in preurejanje šolske zgra
dbe na Destrniku, za katero so 
porabili 425 milijonov tolarjev. 
Del denarja so zbrali s samopris
pevkom in s plačili staršev. 
Načrtujejo že naložbe v šoli 
Trnovska vas in Vitomarci, ki 
naj bi jih začeli leta 2000. Pogoje 
2a pripravo teh naložb temeljito 
proučujejo in imajo sklep sekre
tariata za osnovno šolstvo pri 
niinistrstvu za šolstvo in šport. 

Župan Franc Pukšič je na 
oklepni slovesnosti ob 
občinskem prazniku v polni kra-
levni dvorani v Trnovski vasi še 
Povedal, da so nastavili temelje 
3̂ sodelovanje med bodočimi 
'^ovonastalimi občinami in da 
^odo novi občinski sveti ter fun-
l^cionarji znali nadgraditi priza-
'^evanja za dobro vseh, ki v teh 
slovenskogoriških krajih živijo 

delajo. V bogatem kulturnem 
Programu so nastopili gasilska 
Žodba na pihala z Destrnika, 

mešani pevski zbor Jakoba Go-
milška iz Trnovske vasi, ženski 
pevski zbor in tamburaši kultur
nega društva Vitomarci, 
združeni otroški pevski zbori os
novnih šol Destrnik, Trnovska 
vas in Vitomarci, mladi folklo-
risti iz osnovne šole in odrasla 
folklorna skupina kulmrnega 
društva Destrnik. 

Podelili so pet zlatih in dve 
bronasti priznanji občine Destr
nik-Trnovska vas in posebej 

pozdravili najstarejše občane, 
med njimi zlasti Frančiško 
Žižek, ki bo 30. oktobra letos 
praznovala stoti rojstni dan. Zla
ta priznanja občine Destrnik-
trnovska vas so prejeli Kristina 
Vršič iz Trnovske vasi za delo v 
Rdečem križu. Vida Toš za delo 
na področju kulture v Vitomar-
cih. Milica Loparnik za dolgo
letno kulturno ustvarjanje v 
Trnovski vasi, Marija Štumber-
ger za delo v Rdečem križu na 
Destrniku in Gera Polič za delo 
v Rdečem križu Destrnik. Bro
nasti priznanji sta prejela 
obrtnik Franc Kokol z Destrni
ka in učiteljica glasbe Nataša 
Žemljic iz Trnovske vasi. 

Besedilo in posnetek: 

Marlan Toš 

S l a v n o s t n i g o v o r n i k j e b i l ž u p a n F. P u k š i č 

P o s e b n e p o z o r n o s t i s o b i le d e l e ž n e n a j s t a r e j š e k r a -
j e n k e , z l a s t i š e s t o l e t n a F r a n č i š k a Ž i ž e k in 9 0 - l e t n a 
M a r i c a K o p a r n i k 



NASI KRAJI IN UUDJe 

K I D R I Č E V O / OCENJEVANJE UREJENOSTI D O M A Č I J , 
BLOKOV IN POSLOVNIH OBJEKTOV 

JVaf/epše so bile 
domaaje na podeželiu 

Z a n a j b o l j u r e j e n o d o m a č i j o v o b č i n i K i d r i č e v o j e k o m i s i j a i z b r a l a M i h e l a k o -
v o v S i k o l a h 3 2 p r i P r a g e r s k e m . Foto : T e r e z i j a M e š k o 
Tudi v občini Kidričevo so se letos s pomočjo ptujske svetovalne 
službe odločili organizirati ocenjevanje urejenosti domačij , sta
novanjskih blokov in poslovnih objektov. Na natečaj so dobili 
kar nekaj prijav, posebna komisija pa je pri ocenjevanju upošte
vala urejenost stanovanjskih in gospodarskih objektov, ustrez
nost zasaditve s cvetjem in zelenjem ter red in čistočo. 

Terezija Meško, članica komisi
ja, sicer pa predstavnica Obd
ravskega za.-oda za veterinarstvo 
in živinorejo na Ptuju, je po ocen
jevanju povedala, da je imela ko
misija glede na različnost sodelu
jočih v natečaju kar težko delo pri 
izbiri najboljših. V kidričevski 
občini je ocenjevanje naletelo na 
dober odmev pri občanih, saj so 
dobili kar 14 prijav domačij, 3 sta
novanjske bloke in tri poslovne 
objekte, v komisiji pa so bili 
mnenja, da je podeželjsko okolje 

življenjsko in vizualno mnogo bolj 
povezano z naravo kot mestno. Si
cer pa v prihodnjem letu, seveda če 
bodo v občini Kidričevo nadalje
vali ocenjevanje urejnosti, želijo 
ločiti tudi kmetije od posameznih 
hiš. 

V kategoriji domačij so prvo 
mesto prisodili Jožici Mihelak iz 
Šikol 32, druga je bila domačija 
Marjane Pulko iz Lovrenca na 
Dravskem polju 50 in tretja Roza-
lija Sagadin iz Dragonje vasi 20. 

V kategoriji stanovanjskih blokov 
je zmagal blok v Kajuhovi 1, sledi
ta mu blok v Kajuhovi 14 in 
Čučkovi 5. Nekoliko drugače pa je 
bilo pri poslovnih objektih, kjer se 
je komisija odločila podeliti le 3. 
mesto, saj prijavljeni niso 
izpolnjevali pogojev za prvo in 
drugo mesto; najbolje pa se je od
rezal poslovni objekt Vitala v 
Kidričevem. 

T. M o l i o r i r o 

PTUJ / SPREJEM ZA MIŠO NOVAK, LETOŠNJO MISS SLOVENIJE 

"Ponosna sem, 
da sem Ptulianliat' 

M i š a N o v a k , l e t o š n j a m i s s ( d e s n o ) , i n A l e n k a V i n d i š , m i s s S l o v e n i j e 1 9 9 6 , 
n a s p r e j e m u p r i p t u j s k e m ž u p a n u . Foto : Č r t o m i r G o z n i k 

V poročni dvorani v Ptuju je 25 . septembra ž u p a n m e s t n e 
o b č i n e Ptuj Miroslav Luci s sodelavci pripravil sprejem za 
novo m i s s Slovenije M i š o Novak, 23- le tno abso lventko filo
zofske fakultete v Ljubljani. 

Sprejema so se udeležili tudi 
letošnja finalistka tekmovanja 
za miss Slovenije Manja Gojko-
vič, polfinalistka Maja Lešnik 
ter Alenka Vindiš, miss Slove
nije '96, Zdravko Geržina, orga
nizator tekmovanja za miss Slo
venije, Marjan Podlesnik, 
lastnik Modnooblikovalnega 

študija, ki je kot koreograf 
pripravljal finalistke na nasto
pe, ter Mišini starši. Ptujski 
župan je na sprejemu povedal, 
da je ponosen na lepoto ptujskih 
deklet, obenem pa zadovoljen, 
ker je kot edini slovenski župan 
v svojem štiriletnem mandatu 
imel čast, da je v Mestni hiši 

pripravil sprejem za dve ptujski 
mladenki , ki sta osvojili pres
tižni naslov miss Slovenije. Za 
topel sprejem se je najprej zah
valila nova miss Miša Novak in 
povedala, da je ponosna, da je 
Ptujčanka, in hkrat i vesela vse 
podpore, ki ji jo dajejo mesto in 
občani. Za dobro dosedanje so
delovanje pa se je zahvalil tudi 
Zdravko Geržina. 

MG 

PTUJ / DANES ODPRTJE RAZSTAVE "LIČNE GOSPODIČNE" 

Znani materiatt v novih oUSiah 
v romanskem palaciju ptujskega gradu bodo nocoj ob 18. uri 
odprli razstavo oblači l in tapiserij iz koruznega ličja pod 
nas lovom "Lične gospodične" mlade ptujske ustvarjalke Sta
nis lave Vauda. Ob tej pri ložnost i bodo obiskovalci videli 
kreacije v živo, na p lesa lkah , od 2. do 19. oktobra pa bodo 
oblači la na ogled na lutkah, občudovati pa j ih bo mogoče 
tudi na fotografijah in sk icah . 

Avtorica razstave Stanislava 
Vauda je letos februarja diplomira
la na naravoslovno-tehniški fakul
teti - oddelku za oblikovanje 
oblačil in tekslilij pri prof Darku 
Slavcu na temo Spremenjeno 
vzdušje oblačil 19. stoletja, ki oh
ranjajo silhueto. Kot profesorica 
estetike oblačenja je dve leti 
poučevala na srednji šoli v 
Domžalah, smer usnjarstvo, in ob
likovala kolekcijo usnjenih 
oblačil, torbic in čevljev. Njeno os
rednje delo pa je kostumografija; 
kot kostumografka je doslej sode
lovala v več slovenskih gledališčih. 

Bogastvo, ki izhaja iz preprostos

ti in skromnosti, je velika odlika 
razstave Lične gospodične, je v 
spremljajoči zloženki med drugim 
zapisal avtoričin profesor Darko 
Slavec. Avtorica pa je o razstavi 
povedala: "Ideja o takšni razstavi 
je v meni rasla dve leti. Navdihnila 
sta me struktura in oblika ličja. 
Čeprav vidiš na zunaj eno barvo, 
skriva ličje v sebi nešteto odtenkov 
in s tem ustvarja zanimivo grafiko. 
Po svoji trdnosti je med lesom in 
blagom. Uporabila sem novi mate
rial v znanih oblikah. Za izdelavo 
razstavnih eksponatov - 10 oblačil 
in 10 tapiserij - sem porabila šest 
mesecev. Moja želja je bila, da jih 

E n a o d k r e a c i j S t a n i s k a v e V a u d a v l i č j u . 
Foto: I g o r B e n č e v i « ' 

javnost vidi v tem letnem času, ker 
sodijo v jesenski čas. Ta razstava je 
izraz mene." 

Glavna sponzorja razstave sta 

mestna občina Ptuj in pod)et 
Čisto mesto, ki bo danes prejel^ 
tudi certifikat kakovosti ISO 900' 

M6 
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pTOJ / TEDNIKOV POGOVOR Z MIŠO NOVAK, LETOŠNJO MISS SLOVENIJE | 

Naiprei Miša^ potem misB 
]9. septembra je Miša Novak praznovala 23 . rojstni dan. Dan 
liasneje, 20. septembra, je postala miss Slovenije '98. Ta pres
tižni lepotni naslov je darilo, ki ga ni pričakovala, saj se j e , 
liot je sama povedala, bolj podcenjevala kot precenjevala, čep-
fgv ji z naslovom pritiče še veliko več - od avtomobila naprej, 
i^ova miss je ta naslov sprejela predvsem kot veliko odgovor
nost do sebe in Slovenije. 

To ni nobeno presenečenje, že 
do sedaj je namreč vse, kar je de
lala, delala s polno mero odgo
vornosti in zavedanja, da le z de
lom pridejo uspehi. Danes je ab
solventka angleščine in 
nemščine, pasivno govori 
španščino in grščino. Znanje je
zikov prenaša na druge, tako kot 
tudi plesno znanje. Pa tudi pre
vaja, sedaj že uradno za DZS. 
Ne glede na to, kaj ji bo prinesla 
bodočnost, je odločena, da bo is
kala kompromis med poučevan
jem jezikov in prevajanjem. Ne 
bi želela biti zaprta med štiri 
stene, pravi. Čeprav v tem tre-

Miša, ko je bila še majhna 

nutku vsi vidijo v njej novo 
miss, je njej pomembno, da je 
najprej Miša Novak, šele potem 
pa miss. Takšen odnos pričaku
je tudi od drugih. 

Že prvi dnevi missovstva so 
bili zelo naporni. Vsi so jo želeli 
videti in ji čestitati. Malokatera 
miss je doslej med Slovenci 
imela toliko simpatij, kot jih 
ima Miša, na katero smo tudi 
Ptujčani zelo ponosni. Uspelo ji 
je celo za trenutek prekinit i ja
lovo razpravljanje v slovenskem 
parlamentu. Po njeni zaslugi je 
bil ptujski župan za kratek čas v 
središču pozornosti. Vsem se za 
do sedaj izkazano pozornost 
zahvaljuje, obenem pa sporoča, 
da jih ne bo razočarala. 

"Malo manj anonimna sem 
zdaj. Tudi večji del prostega 
časa moram posvetiti obveznos
tim, ki so povezane z nazivom. 
Drugače pa je moja največja 
želja, da ostanem takšna, kot 
sem, in da bi ljudem vseeno os
tala v spominu ter v mislih po 
dobrih dejanjih. Naredila bom 
vse, kar je v moji moči, da bom 
ta cilj tudi dosegla," je na 
začetku pogovora povedala 
Miša Novak, ki se je te dni že 
začela pripravljati na šoferski 
izpit. 8. oktobra bo predvidoma 

prevzela avtomobil, do takrat pa 
tako organizator tekmovanja za 
miss Slovenije kot Avtohiša 
Claas, ki ji podarja avtomobil, 
pričakujejo, da bo samostojno 
odpeljala vsaj nekaj metrov. 
Prvo srečanje z inštruktorjem 
Marjanom Herakom je imela v 
nedeljo. 

Miša Novak je rasla v urejeni 
in nadvse harmonični družini. 
Tudi stroga vzgoja ji je pripo
mogla k temu, kar je danes: 
vsestransko uspešno in razgle
dano mlado dekle. 

Iz mladosti se najraje spomin
ja svoje babice, ki je bila šefica 
kuhinje v ptujski bolnišnici in 
izredna kuharica. K njej je ho
dila na kosila, z očetom pa je že 
pri štirih letih hodila na kino
loško društvo. To je bilo obdob
je, ko si je silno želela, da bi 
nekoč samostojno izšolala psa. 
"Odraščala sem z živalmi. Tako 
kot se te razveseli žival, ko pri
deš domov, se te ne more noben 
človek. Iz te ljubezni do živali 
sem tudi vzpostavila prvinski 
stik z naravo. Danes črpam vso 
pozitivno energijo, izžarevanje, 
ki ga ljudje vidijo na meni, 
ravno v naravi. Grem za Dravo, 
sedem na skalo, poslušam rečne 
galebe, veter, ki mi mrši lase, in 
črpam pozitivno energijo, ka
darkoli sem melanholična, nos-
talgična. Upam, da bom takšna 
tudi ostala." 

V mladosti je Miša tako kot 
večina deklet sanjala, da bo pos
tala učiteljica. Pod "komando" je 
imela vse otroke v bloku. 
Večina se jih je prvih črk 
naučila prav z njeno pomočjo. 
Pri sedmih letih je začela obis
kovati balet, bolj kot balerina si 
je želela postati plesalka. Ples ji 
je v 11,12 letih, kolikor je plesa
la, prešel ne v kri, ampak v celi
ce. 

Dijaška leta je nova miss Slo
venije preživela v ptujski 
gimnaziji. To so bila ob štu
dentskih letih najlepša leta dos
lej. V razredu so se dobro razu
meli, imela je tudi dobro raz
redničarko. Z gimnazijo je dobi
la splošno razgledanost, žal pa ji 
je, da se s sošolkami in sošolci iz 
gimnazije tako poredko srečuje
jo in da svoje obletnice zane
marjajo. 

V gimnazijskih letih se je Miša 
srečala tudi z manekenstvom, 
vendar ker se je ukvarjala s ple
som in ker je želela biti dobra 
učenka, za manekensko pisto ni 
imela dovolj časa; sama pa priz
nava, da o manekenstvu tudi ni 
imela previsokega mnenja. 

Svoj talent za jezike je Miša 
odkrila že zelo zgodaj. V četr
tem razredu osnovne šole je po 
dveh mesecih bivanja pri teti v 

Nemčiji že odlično obvladala 
nemški jezik. V petem razredu 
se je pričela učiti angleščino, 
učila jo je odlična učiteljica 
Mojca Poljanšek, ki je tudi zas
lužna, da se je v njej prebudila 
želja po študiju tujih jezikov. V 
petem razredu je Miša že vedela, 
kaj želi v življenju početi oziro
ma za kateri študij se bo 
odločila. Kot pr idna študentka 
je študij končala v rednem roku. 
Prepričana je, da bo kljub nazi
vu miss Slovenije in vsemu, kar 
se ji sedaj dogaja, uspela realizi
rati vse, kar si je začrtala. 

POSVETILA 
SE BO 
HUMANITARNI 
DEJAVNOSTI 

Naziv miss Slovenije je za 
Mišo Novak čast in ponos. Še 
bolj pa ji je v ponos, ko vidi, da 
se z njo vred veselijo tudi drugi. 
Vsi bi želeli deliti veselje z njo. 
Sosedje so jo v nedeljo povabili 
pod sekvojo na Vičavi in ji sku
paj čestitali. To je samo ena od 
številnih čestitk, ki jih prejema 
te dni, in jo je kot vse doslej iz
redno ganila. "Zavedam se od
govornosti, ki mi jo naslov miss 
Slovenije prinaša. To ni samo 
predstavljanje svoje lepote v 
svetu, ampak predvsem lepote 
svoje države in njenih ljudi. 
Bolj kot sprehajanju po modni 
brvi bi se rada posvetila huma
nitarni dejavnosti, ker mislim, 
da sem za to sposobna in bom 
tudi na tem področju skušala 
čim več narediti . Začela sem 
akcijo pod naslovom "Dobrota 
je lepota". Pomagala bi rada 
vsem, ki so pomoči potrebni -
ostarelim, otrokom, ljudem, ki 
so trenutno manj srečni kot jaz. 
Pozivam podjetja, posameznike 

in vse, ki lahko pomagajo, da v 
akciji sodelujejo bodisi z denar
jem bodisi z darili, ki bodo ne
komu ob bližnjih praznikih 
prišla prav." 

Po izpolnitvi obveznosti do 
sponzorjev, intervjujih 
različnim medijem čakajo Mišo 
Novak do odhoda najprej v Pa
riz, nato pa na Sej šele obsežne 
priprave, katerih levji delež 
predstavlja polnjenje kovčkov z 
lepimi oblekami. Tud i to je za 
Mišo, ki doslej ni bila vajena, da 
bi odšla v butik in si naenkrat 
izbrala deset in več oblek, 
povsem novo. Doslej je vedno 
kupovala zelo premišljeno. Pred 
vsakim nakupom nove obleke je 
najprej pogledala v več trgovin. 
Pregovor, da obleka naredi člo
veka, je Miša postavila na glavo. 
Po njenem človek naredi oble
ko. Zelo dosti ji pomeni , da je 
urejena, vedno skrbi, da je ure
jena, ker se ne bi počutila dobro, 
če bi v trenerki in adidaskah šla 
med ljudi. 

Ljubezen je za Mišo najpo
membnejša v življenju, saj brez 
nje ne bi bili vredni nič. Lju
bezen, sreča, duševni mir se pri
dobijo tako, da jih podariš neko
mu drugemu. Ljubezen je od

krila čisto po naključju lani v 
Grčiji. Fant je profesor grščine, 
rojen je bil v Nemčiji in je tudi 
že obiskal Ptuj ; tudi Mišini 
starši so ga spoznali. Ptuj je 
doživel kot majhno, a zelo pri
jazno mesto. Zelo je ponosen za
radi Mišinega naslova, zaželel ji 
je veliko uspeha tudi na svetov
nem izboru, hkrati pa se zanjo 
malo boji, da ne bo več ostala 
skromno dekle, ki jo do solz 
gane na primer drevo, in da bo s 
tem, ko bo izgubila skromnost, 
izgubila tudi vso svojo očarlji
vost. 

Prvič po sedmih letih, kolikor 
se naše lepotice udeležujejo sve
tovnega tekmovanja za miss 
sveta, ima Slovenija dekle, ki 
upravičeno lahko upa na uvrsti
tev v veliki finale. Če bo šla še s 
podporo države in njenega vrha, 
bo imela toliko boljšo popotni
co. Čas pa bi že bil, da bi si tudi 
naši politiki vzeli čas za našo 
predstavnico na tekmovanju za 
miss sveta, ki bo 26. novembra 
na Sejšelih. Vsaj predsednik 
države bi lahko našel čas zanjo, 
če že predsednik vlade nima 
časa. To bi zagotovo imelo pozi
tiven odmev. 

Malda Goznik 

Že pred petimi leti je Mišina fotografi ja krasila naslovnico 
Tednikove modne pri loge. Foto: M. Ozmec 

Miša ob avtomobi lu, ki jI pripada kot novi miss Slovenije. 
Miša bo nasploh prva Slovenka z najnovejšim peugeotom 
206, dar i lom avtohiše Claas. Foto: Vili Klemenčič 

Miša v zelenju arboretuma Volčji Potok, ko še ni vedela, da 
bo miss Slovenije. Foto: Vili Klemenčič 
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PTUJ / POUK V NOVI ZGRADBI ŽE SPOMLADI 2000 

Do gimnailie E med
narodnim kreditom 

Po večletnih prizadevanjih je ob ptujskem centru srednjih 
šol že skoraj vse nared za pričetek gradnje novega gimnazij 
skega poslopja. Dobrih 130 metrov dolga in 20 metrov širo
ka stavba bo s t i snjena med sedanjim šo l sk im centrom in po
tokom Grajena. 

Približno milijardo in 200 tisoč 
tolarjev vredno investicijo bo iz
peljalo Ministrstvo za šolstvo in 
šport s sredstvi mednarodnega 
kredita in manjšo pomočjo 
občine Ptuj. Gradbeno doku
mentacijo, ki mora biti nared do 
10. novembra, pripravlja ptujska 

Direktor Šolskega centra Ptuj 
Brane Kumer: "Vselili se bomo 
spomladi leta 2000." 

Projekta inženiring, medtem ko 
je za vodenje celotnega projekta 
že izbrano podjetje Projekt MR 
iz Maribora. Poslopje je arhitek
turno zasnoval arhitekt Janko 
Zadravec. 

V njem bo prostora za 720 dija
kov v 24 oddelkih. Poleg 18 
splošnoizobraževalnih in 4 spe
cializiranih učilnic z laboratoriji 
bo v novi zgradbi knjižnica z 
učilnico za multimedialno izo
braževanje, mladinska soba, 
prostor za prehranjevanje in 
druženje dijakov, kuhinja oziro
ma razdeljevalnica hrane in 
upravni trakt, telovadnica za 
tekmovalno košarko in odbojko, 
ki jo bodo za potrebe pouka pre-
gradili v tri vadbene prostore, in 
večnamenska dvorana. Med po
sebnostmi je potrebno omeniti 
odprte učilnice, ki bodo omo
gočale tudi pouk na prostem in 
ureditev biotopa ob Grajeni. 
Zgradba bo sodobnega videza s 
tremi etažami in veliko stekle
nih površin. Vse učilnice bodo 
obrnjene proti Grajeni, večina 

bo imela celotno jugozahodno 
steno stekleno, pa tudi sicer so 
za gradnjo predvideni sodobni 
materiali. 

Nobenega dvoma ni, da je 
gradnja gimnazije najpomemb
nejša obogatitev šolskega prosto
ra širše ptujske regije. Tako bo 
končno vendarle vsaj deloma 
rešena prostorska stiska petih 
srednjih šol, ki se stiskajo pod 
isto streho že dve desetletji. Da
nes namreč obiskuje šolski cen
ter kar dvakrat več dijakov kot v 
začetku, pouk pa imajo v dveh 
izmenah, tako da je šola zasede
na s poukom kar 14 ur dnevno. 
Kdaj bo torej ob Grajeni zrasla 
nova stavba? 

"Po vseh zagotovilih pričnemo 
gradnjo takoj po 1. januarju, če 
bo vreme naklonjeno. Zemljišče 
je že skoraj v celoti arheloško 
pregledano, po predaji projektne 
dokumentacije pa bo še v tem 
koledarskem letu izbran tudi iz
vajalec del. Prepričani smo, da se 
bomo vselili spomladi leta 2000," 
je povedal direktor Šolskega 
centra Brane Kumer. 

M i l e n a Z u p a n i č 
Maketa celotnega kompleksa ptujskih srednjih šol • gimnazija 
bo sodobno zasnovana stavba z veliko steklenih površin. 

V lanskem šolskem letu je 
končalo šolanje na ptujskih 
poklicnih in srednjih šolah 
957 dijakov, pri čemer 
beležijo v Šolskem centru 94-
odstotno uspešnost. Med 
temi dijaki jih je opravljalo 
maturo 189 in bili so 88-od-
stotno uspešni. Med matu
ranti je bilo seveda največ 
gimnazijcev, 125, 36 je bilo 
dijakov srednje ekonomske 
šole, 12 iz elektro, 10 iz kme
tijske in 6 iz srednje strojnej 
šole. V letošnjem letu obi-| 
skuje pet šol ptujskega šol
skega centra 3296 dijakov,! 
med njimi je povsem na novo| 
vpisanih 891 dijakov. 

PTUJ / PRED N O V O GLEDALIŠKO SEZONO 

Vponedeliek premiero 
Pokl i cno Gledal išče Ptuj je za sezono 1998/99 napovedalo 
štiri svoje premiere in gostovanje drugih s lovenskih gleda
l i šk ih in lutkovnih predstav. Fant v avtobusu, g ledal iška 
igra n izozemske avtorice Suzanne van Lohuizen, bo v režiji 
Sama Strelca doživela premiero že ta ponedeljek, samo te
den dni kasneje pa bo pod režijskim vodstvom Zvoneta 
Šedlbauerja premierno uprizorjena igra ameriškega avtorja 
A. R. 'Gurneyja z nas lovom Ljubezenska pisma. 

Tretjo premiero, Turrinijevo 
komedijo Finžgar v seksšopu, 
ho na oder postavil Zijah Soko-
lovič decembra, monodramo 
Shirley Valentine Willya Russ-
la pa Peter Srpčič februarja pri
hodnje leto. Vsa štiri besedila 
premiemih predstav bodo na 
Slovenskem uprizorjena prvič. 

Uspešno poletno predstavo 
Ovinek bodo prenesli na oder in 
jo ponudili na ogled tudi v zim
skih terminih, ko bodo ponav

ljali tudi druge predstave lanske 
sezone. Med načrti gledališča je 
pomembna še organizacija dru
gega bienalnega festivala mono-
drame v marcu, sicer pa namera
va gledališče gostiti vsak mesec 
po eno predstavo drugih sloven
skih gledališč in vsak mesec po 
eno lutkovno predstavo. Tako 
bo v oktobru v gledališču upri
zorjenih kar 29 različnih pred
stav, zanimivo pa je tudi, da je za 
mladinsko predstavo Fant v av
tobusu že izkazalo zanimanje za 

odkup 27 šol po vsej Sloveniji, sq 
povedali v ptujskem gledališču. 

Gledališču se izteka tretje leto 
odkar deluje kot poklicno, in si-
cer je organizirano kot občinski 
zavod, ki ga plačuje Mestna 
občina Ptuj. V letošnjem kole. 
darskem letu je krmarilo s 34 
milijoni tolarjev iz občinskega 
proračuna. Gledališče vodi di
rektor Samo Strelec tudi kot 
umetniški vodja poldrugo leto, 
tako da je prihajajoča sezona nje-
gova druga sezona, za katero bo 
izbral repertoar. Lani so pod 
njegovim vodstvom postavili na 
oder Maarovo otroško predstavo 
Oj, čudežni zaboj v režiji Petra 
Srpčiča, Kobelijevo Sobo oddam 
v režiji Sama Strelca, Dorstov 
Ovinek v režiji Matjaža Latina in 
v koprodukciji s skupino Sodob
nik Schisgalovi Strojepisk 
režiserja Viktorja Ljubutina. 

M i l e n a Z u p a n i č 

Predstavo Fant v avtobusu s 
podnaslovom Igra za mladino 
o fantu, kije nor, bo postavil na 
oder režiser Samo Strelec, ki 
je delo nizozemske avtorice 
Suzanne van Lotiuizen tudi 
prevedel. Igrajo Ptujčan Ne-
nad Tokalič - Nešo kot Lobelt, 
Ljubljančanka Nataša Burger 
kot Karolina in Krajnčanka Ve
sna Lubej kot Mama, predsta
vo pa so soustvarjali še drama-
turginja Tatjana Doma, lektor 
Arko, scenograf Andrej Šmid, 
kostumografka IVlaja Djordje-
vič in skladatelj Uroš Rakovec. 
Premiera bo v ponedeljek, 5. 
oktobra. 

Ljubezenska pisma ame
riškega avtorja A. R. Gurneyja 
bo za ptujski oder režiral 
večkrat nagrajeni režiser Zvo
ne Šedlbauer, ki je doslej 
zrežiral že več kot 130 gleda
liških in opernih predstav. 
Delo je prevedla Desa Puc, 
igrala pa bosta Krajnčanka 
Bernarda Oman v vlogi Mells-
se in Jožef Ropoša kot An-
drew. Predstava bo premierno 
na ogled v ponedeljek, 12. ok
tobra. 

ZDAJ V KULTURI 
# # Razstttvni 
prostor tudi v 
SVA Veritas 

Poleg grajskih razstavnih prosto
rov, Miheličeve galerije in treh za
sebnih galerij se kot priložnostni 
razstavni prostori na Ruju izkazuje
jo tudi hodniki Mestne hiše in neka
terih podjetij ter gostilniški prostori. 
Nov priložnostni razstavni prostor je 
ponudila tudi Slovenska vinska aka
demija v Grajski ulici 2, kjer so 
prejšnji teden odprli že drugo raz
stavo slik. Po razstavi članov likov
ne sekcije Društva upokojencev Ruj 
razstavlja tokrat Ljudmila Kotolu-
pova. Slikarka je razstavljene por
trete in tihožitja ustvarjala na Krimu, 
v Rusiji in v Sloveniji. Razstavo sta 
odprla direktor SVA Veritas Branico 
Vodušel( in podžupan MO Ptuj Er-
vin Hojker. 

99 V Mariboru 
razstavila 
Dušan Fišer 

Akademski slikar Dušan Fišer, 
domačin s Ptujske Gore, razstavlja 
do 18. oktobra v galeriji Žula v Mari
boru na Židovski ulici 2. Naslov raz
stave je Lebdenje utvar, razstavlje
na umetniška dela pa so spoj obli
kovanja raznih materialov in umet
niških tehnik. Morda je izhodišče na 
eni izmed slik zelo povečani zračni 
posnetek Berlina, domneva pisec 
spremnega besedila Jure Mikuž. 
"Slikar nas prepričuje, da je 
množica možnih pogledov, ki jih 
nudi naša civilizacija, obenem pro
duktivna in varljiva. Fišerjeve slike 
so umetniški odgovor na današnje 
duhovno stanje, ki ga vse bolj usod
no usmerja virtualnost poststruktu-
ralističnega dekonstruktivizma," 
ugotavlja Jure Mikuž. 

Z b r a l a MZ 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Islron/e toiilta 
Pravkar potekajo velike razprave 

o tem, kdo naj bi bil novi generalni 
državni tožilec. Nekateri celo govo
rijo, da gre za "boj" za to mesto. 
Pravzaprav bi lahko rekli, daje naj-
pomennbnejša tožilska funkcija že 
devet let, vse od tedaj, ko je bil 
nanjo postavljen Anton Drobnič, 
predmet najrazličnejših napetosti 
in sporov. Najnovejši spor je 
sprožil pravosodni minister Tomaž 
Marušič, ker je ob zaključku razpi
sa za mesto generalnega državne
ga tožilca prevzel vlogo arbitra, ki 
mu po mnenju poznavalcev ne pri
pada. Marušič je namreč med sed
mimi kandidati, o katerih ustrez
nosti naj bi odločala vlada, že kar 
sam vnaprej izbral Barbaro Brezi-
gar kot "najprimernejšo" kandidat
ko. Ob tem je treba povedati, da 
Barbaro Brezigar predsednik Slo
venske ljudske stranke Marjan Po
dobnik že nekaj časa omenja kot 
"najboljšo" kandidatko za to mesto 
in kot osebo, ki uživa zaupanje 
SLS. Minister Marušič pa pripada 
ravno SLS. Vendar je še pred ned
avnim trdil, da ne bo nobenega iz
med tožilskih kandidatov posebej 
proteziral... 

KDO JE 
NAJBOUŠI 

V pogovoru za Dnevnik so pred
stavniki posameznih strank in ne
posredno prizadeti kandidati za 
tožilca kritično ocenili "manipuli
ranje" pravosodnega ministra 

Marušiča. Poslanka LDS Darja Lav-
tižar Beblerje dejala, da poslanska 
skupina LDS meni, da bi morala 
biti oseba, ki bo izvoljena na mesto 
generalnega državnega tožilca, "v 
prvi vrsti visoko strokovno uspo
sobljena in s takšnimi osebnimi 
lastnostmi, da bi vlivala zaupanje, 
da bo svojo funkcijo opravljala 
strokovno korektno in politično 
nepristransko. Glede na vse to se 
nam v naši poslanski skupini zdi 
gospa Brezigarjeva še najmanj pri
merna," meni in dodaja, da so pri
mernejši od nje "vsi drugi kandida
ti, predvsem zaradi strokovnosti," 
očitno pa tudi po tem, kako pojmu
jejo vlogo generalnega državnega 
tožilca. Brezigarjeva naj bi se dos
lej kot tožilka za "posebne name
ne" že nekajkrat po nepotrebnem 
in neustrezno javno izpostavila. 
"Menimo, da je bil doslej v naši 
poosamosvojitveni zgodovini do
volj en takšen tožilec, ki je svoj 
tožitski kabinet spremenil v poli
tični poligon," je še dodala Darja 
Lavtižar Bebler. 

Vodja poslanske skupine 
Združene liste Miran Potrč je dejal, 
da v ZLSD menijo, da je sedanji 
generalni državni tožilec Anton 
Drobnič pomagal k temu, da se je 
to mesto spolitiziralo. "Pričakuje
mo, da bo vlada zelo temeljito raz
mislila, koga bo predlagala za ge
neralnega državnega tožilca. 
Osebno me čudijo tudi izjave mini
stra Marušiča in njegovo sedanje 
dejanje. V prvih svojih izjavah je 

namreč dejal, da bo temeljito pre
mislil, koga bo predlagal, in da bo 
vladi predlagal več kandidatov, 
zdaj pa je predlagal le Barbaro 
Brezigar, z argumentacijo, da je 
strokovno najboljša med kandidati. 
Mislim, da je to nekorektno do dru
gih kandidatov." 

Predsednik SDS Janez Janša za 
zdaj ni želel komentirati predloga 
ministra Marušiča. V tej stranki 
čakajo, da vlada pošlje svoj do
končni predlog v parlament. Prav 
tako ni nobenega dvoma, da pod
pirajo Barbaro Brezigar, vendar z 
grenkim priokusom, ker si jo neka
ko "prisvaja" zgolj SLS. Na to opo
zarja tudi komentar v njihovi Demo
kraciji, ki se ukvarja z vprašanjem, 
"zakaj si Podobnik mesto general
nega državnega tožilca tako želi in 
zakaj je že pred uradno kandidatu
ro razglasil, da podpira Brezigarje-
vo". Komentator pravi, da Podob
nik podpira Brezigarjevo 
"predvsem zaradi njenega dose
danjega dela in imena, v katerem 
se je odkrito in uspešno postavila 
po robu kriminalu. Čeprav Brezi
garjeva do zdaj ni kazala nobenih 
simpatij do katerekoli stranke ali 
politične linije, se zdi, da jo je Po
dobnik z njeno privolitvijo ali brez 
nje preprosto označil za "svojo". Ali 
je v to sama privolila ali ne, niti ni 
vprašanje, jasno pa je, da je Po
dobniku njeno ime prišlo prav v tre
nutku, ko postaja čedalje bolj ja
sno, da ostajajo njegove obljube o 
tem, "da bo frčalo perje", le oblju

be. Podobnik hoče tako z njeno 
podporo ustvariti vtis, da gre za ne
kakšen "njegov kader", ki uspešno 
obračunava s kriminalom, in da se 
uresničujejo njegove napovedi, "da 
bo frčalo perje". Ali bo Podobniko
va podpora Brezigarjevi koristila ali 
škodila, pa bomo kmalu videli." 

Eden izmed kandidatov za gene
ralnega državnega tožilca dr. 
Zvonko Fišer opozarja, da minister 
za pravosodje v zakonu nima pris
tojnosti, da bi opravil izbor. Dr. 
Fišer upa, da bo vsaj vlada bolj na
tančna pri upoštevanju zakonov in 
bo vse kandidate postavila na isto 
izhodišče. Upoštevati bi morala nji
hovo strokovnost, dosedanje delo 
in tudi mednarodne reference. 
Tožilska funkcija je strokovna funk
cija. V naši državi ni vse natančno 
določeno, prav zaradi tega je 
odločitev o tem, kdo bo generalni 
državni tožilec, tako zelo pomemb
na. Absolutno bi morale imeti pred
nost strokovne reference. Za naj
višjo tožilsko funkcijo pa so zelo 
pomembne tudi nekatere oseb
nostne lastnosti. Te naj bi 
združevale tožilsko organizacijo, 
ne pa drobile sile v njej, predvsem 
naj bi prispevale k temu, da bi do
bili moderno tožilstvo v demokra
tični državi. 

Pravosodni minister Tomaž 
Marušič pravi, daje najprej res izja
vil, da osebno ni naklonjen niko
mur od kandidatov. "Ko pa sem 
pregledal njihovo celotno doku
mentacijo, ki so mi jo poslali, sem 
ugotovil, da je Barbara Brezigar 
vsaj po mojem mnenju najustrez
nejša za to funkcijo. Po strokovnih 
referencah, številu objavljenih stro
kovnih člankov ipd. je na prvem 
mestu dr. Zvonko Fišer, toda 
vprašanje je, ali je tak znanstvenik 
najprimernejši za najvišjo tožilsko 
funkcijo, ki zahteva ogromno orga

nizacijskega dela. Dr. Fišer je med 
drugim tudi docent na pravni fakul
teti in najbrž ne gre, da bi bil z eno 
nogo na univerzi, z drugo pa na 
tako zahtevnem mečstu, kot je 
funkcija generalnega državnega 
tožilca..." 

KAKŠNA JE 
VLOGA TOŽILCA 

Zdaj bi bito najslabše, če bi se 
celotna razprava o novem general
nem državnem tožilcu zožila 
predvsem na prerekanje, ali je pra
vosodni minister ravnal prav, ko se 
je odločil za podporo zgolj enemu 
kandidatu. Veliko pomembnejše je 
vprašanje, ali vsi pristojni (in odgo
vorni) vsaj približno vedo (in ali so 
glede tega vsaj približno soglasni), 
kakšnega tožilca Slovenija potre
buje. Za to pa bi bila potrebna tudi 
veliko temeljitejša (in nepristrans
ka) ocena dosedanjega dela gene
ralnega državnega tožilca in sploh 
tožilstev na Slovenskem. Glede 
tega pa se vlada dr. Drnovška pač 
ne more pohvaliti s kakšno pose
bej izrazito voljo, da bi to nalogo 
zares vsestransko opravila. Enako 
velja za državni zbor, ki se kar ne
kaj let ni zares soočil z zahtevo 
enega izmed poslancev (Janeza 
Kocijančiča, ZLSD), da naj bi se
danjega državnega tožilca zamen
jali zaradi slabega in protislovnega 
delovanja. Vsekakor je smešno se
danje licitiranje s "strokovnimi" in 
"organizacijskimi" sposobnostmi 
posameznih kandidatov. Bolj prav 
bi bilo, če bi minister za pravosodje 
in vlada povedala, kaj mislita o 
odprtih vprašanjih v zvezi z delom 
tožilca in tožilstev, zlasti tudi o vlogi 
posebne tožilske skupine, ki jo 
vodi ravno Barbara Brezigar. Seve
da ima SLS kot vladajoča stranka 
povsem legitimno pravico, da se 

povsem odkrito zavzame za svojo 
tožilsko kandidatko, vendar mora 
pri tem jasno upoštevati vse pozi' 
tivne in tudi negativne posledice 
takšnega zavzemanja. Vsaka 
stranka se mora pač zavedati, kai 
prevzema nase, če se poteguje za 
kandidate, ki po mnenju večine ni 
najustreznejši. V konkretnem P^' 
meru odločanje ne bo lahko, če 
upoštevamo povsem drugačno 
odklonilno mnenje drugega koali
cijskega partnerja - LDS o tožilsk' 
kandidatki. Vsekakor bo v neprijet' 
nem položaju tudi LDS, če bo mo
rala svoje "radikalno" stališče spre
minjati zaradi kakšne nove med
strankarske "kupčije", na kar neka
teri že opozarjajo. Pa še nekaj 
doslej so bile ravno opozicijsk^ 
stranke "pomladnega bloka" {^^ 
njimi tudi SLS) največji kritih 
neučinkovitosti tožilstev in sodišč 
ob tem pa so vse prerado P'^' 
zabijale, da tožilstvo vodi njiH^̂  
človek... 

J a k Kopr iv^ 



IZ NAŠIH KRAJEV 

JPTUJ, KIDRIČEVO / OB PRICETKU NOVE KURILNE SEZONE 

Itadiatorii so že fopl l 
odjemalce toplotne energije v stanovanjskih blokih ter po
sameznih ustanovah v Ptuju in Kidričevem so prejšnji te
den, v sredo, 23. septembra, prvič v novi kurilni sezoni pri
jetno presenetili topli radiatorji, /aradi hladnejših noči so 
namreč pričeli poskusno ogrevanje iz centralne kotlovnice 
liomunale Ptuj. 

Ogrevanje so nadaljevali tudi 
v naslednjih dneh, predevsem 
ob jutrih in večerih. Kot je po
vedal vodja energetike Komu
nale Ptuj Janez Polanec, bodo, 
dokler je čez dan še toplo, ogre
vali predvsem zjutraj med 5. in 
g. uro ter proti večeru od 17. do 
20. ure. Po splošnih pogojih o 
dobavi toplotne energije iz dalj
inskega ogrevanja v občini Ptuj 
naj bi s 1. oktobrom pričeli red
no kurilno sezono, vendar le, če 
bo vreme spet hladnejše oziro-
nia če bodo to zahtevale razmere 
in posamezni odjemalci. Sicer 
pa posamezne pogodbene odje
malce, predvsem javne ustano
ve, kot so bolnišnica, zdravstve
ni dom in vrtci, ogrevajo že sko
raj tri tedne, to je od takrat, ko 
ogrevanje sami naročijo. 

V mestni občini Ptuj deluje v 
enotnem sistemu daljinskega 
ogrevanja, katerega upravljalec 
je Komunala Ptuj, kar 7 kotlov
nic, ki v eni kurilni sezoni po-
kurijo čez 2,3 milijona kubičnih 
metrov zemeljskega plina, okoli 
230.000 litrov ekstra lahkega 

kurilnega olja ter okoli 80.000 
kg mazuta. Poleg tega pogodbe
no ogrevajo še iz 8 manjših kot
lovnic, s katerimi imajo sklenje
ne posebne pogodbe. Na 
območju občine Kidričevo pa 
porabijo v eni kurilni sezoni 
okoli 6.000 megavatnih ur to
plotne energije, ki jo dobavlja 
Silkem po pogodbeni ceni, ptuj
ska Komunala pa je le distribu
ter. 

In medtem ko v občini Ki
dričevo odjemalci plačujejo 
ogrevanje po dejanski porabi, v 
mestni občini Ptuj plačujejo 
pavšalno ceno, ki ni odvisna od 
porabe posameznega odjemalca, 
ampak od skupne porabe. 

Višjih cen ogrevanja v ptujski 
Komunali zaenkrat niso napo
vedali, za vse morebitne pri
pombe in druge informacije ob 
pričetku ogrevalne sezone pa so 
na voljo 24 ur na dan. Nova tele
fonska številka Centra za ogre
vanje v Ptuju je 787 59 50. 

-OM 

Centralna kotlovnica ptujske Komunale v novem bivalnem nasel
ju v Ptuju 

Celotni sistem ogrevanja na območju Ruja in Kidričevega krmili
jo iz centralne kotlovnice v Ruju Foto: M. Ozmec 

KIDRIČEVO / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

S v e t n i k i s o s c Mtsipoli s pepeionn 
Čeprav je kazalo, da bo 17. izredna seja sveta občine Ki
dričevo minuli torek, 29. septembra, glede na skromnih pet 
točk predlaganega dnevnega reda tokrat kratka in bolj for
malna, je že v uvodnem delu izstopila predvolilna nestrp
nost posameznih svetnikov oziroma njihovih poslanskih 
skupin. 

Tako so že v uvodnem delu, 
med obravnavo zapisnikov 2. 
korespondenčne in 16. izredne 
seje, nekateri zašli v "stare za
mere in očitke", ki so se menda 
izzveneli kot odmev na pisar-
jenja v Tednikovih pismih bral
cev, predvsem na Pismo moje
mu županu občana Vojteha Raj-
herja. Tako smo med drugim 
slišali, da naj bi bil gospod Raj-
her že takrat, ko je županoval 
nekdanji ptujski občini, sporen, 
menda tudi zaradi dvojnega 
plačila njegovega dela; svetnik 
Bogomir Jurtela je celo ugoto
vil: "Rajher je bil prvi nepošten, 
on nas je tega naučil, to bom ja
sno in glasno povedal tudni nje
mu." 

Ko je kazalo, da bo razprava 
zašla v plitve vode, pa jo je ven
darle prekinil in usmeril nazaj 
na dnevni red predsednik sveta 
Franc Skrila. Takoj zatem je 
nekatere svetnike presenetila iz-
iava župana Alojza Špraha, ki je 
na podlagi pojasnila Računske
ga sodišča ugotovil, da ga kot 
^Upana sklep občinskega sveta 
ne odvezuje dolžnosti upošte
vanja ugotovitev in priporočil 
Računskega sodišča. Slednje 
nied drugim pojasnjuje, da 
občinskemu svetu tudi sicer ni 
'iana pristojnost odločanja o 
Vprašanju zakonitosti, zato je 
Potrebno zadnji sklep obravna
vati kot mnenje, ki za župana ni 
obvezujoče. Zaradi tega je 
^upan občinskemu svetu pred-
'̂ gal, da ponovno preuči sklepe 
^ zvezi z ugotovitvami in 
Poročilom Računskega sodišča, 

jih zavezuje, da občinska 
"oprava poračuna oziroma je 
'dolžna izkazati terjatev in začeti 
''ostopek izterjave izplačanih 

sejnin za nepoklicne funkcio
narje in tajnika. Razprava o tem 
je bila kratka in jedrnata, saj so 
tudi svetniki predlagali, "da se 
posipljejo s pepelom" in pre-
kličejo sklep o spornem iz
plačilu sejnin. In to so soglasno 
tudi storili, čeprav te točke 
sprva sploh ni bilo na dnevnem 
redu. 

Zatem so se posvetili obravna
vi predlogov komisije za man
datna vprašanja, volitve in ime
novanja. Predsednik te komisije 
Maks Medved je pri tem ugoto
vil, da so v komisiji že 19. marca 
letos obravnavali pravilnik o 
plačah in drugih prejemkih 
funkcionarjev v občini Ki
dričevo in nanj dali primombe, 
vendar se je vse skupaj "nekje iz
gubilo". Zupan Alojz Sprah in 
tajnik Janko Hertiš sta pojasni
la, da je zadeva obstala v statui-
arno-pravni komisiji, ki slabo 
dela ali sploh ne dela. Svetnik 
Milan Forbici je zaradi tega 
očital občinski upravi, da bi mo
rala pravočasno opozoriti na ne
delo te komisije in ustrezno 
ukrepati. Občinska uprava bi po 
njegovem morala pravočasno 
ugotoviti, reagirati in ukrepati 
tudi ob sprejemu napačnih skle
pov sveta, ki so pripeljali do 
poznejših spornih ugotovitev 
računskega sodišča. Ko je spet 
kazalo, da se bo razprav razvne
la v prepričevanje, kdo je kriv in 
za kaj, pa je svetnik Stanko Me
glic opomnil, da izgubljajo čas s 
preteklostjo, pri tem pa po
zabljajo, da ima svet le še slaba 2 
meseca časa za svoje delo, tega 
pa je še veliko. 

V nadaljevanju so tako sprejeli 
odstop predsednika in člana 
krajevnega odbora Kidričevo 

Vlada Šerca ter sklenili, da naj 
do konca mandata ta odbor de
luje v okrnjeni sestavi, saj zaradi 
časovne stiske nima smisla ime
novati nadomestnega člana. V 
programski svet za izdelavo raz
vojnih projektov za celostni raz
voj podeželja in obnovo vasi so 
imenovali Alojza Špraha, Mila
na Unuka, Jožico Beranič in 
Marjano Vesenjak. V svet Jav
nega vzgojno-varstvenega zavo
da Vrtec Kidričevo so imenova
li Zvonka Jevšovarja, Marto 
Zafoštnik in Milana Unuka, v 
gradbeni odbor za izgradnjo OS 
Kidričevo pa Slavico Mlakar, 
Franca Šalamuna in Romana 
Tomaniča. Zadeve so se nekoli
ko zapletle pri imenovanju 
občinske volilne komisije, ki 
naj bi do 2. oktobra določila 
volišča za lokalne volitve. Med 
predlaganimi osmimi kandidati 
zanjo so bili namreč kar štirje iz 
poslanske skupine SLS, po eden 
pa iz SKD, Zelenih, Z L S D in 
SDS. Vodja poslanske skupine 
LDS Milan Forbici je začuden 
povedal, da o tem ni bil 
obveščen, zato v volilno komisi
jo tudi niso mogli predlagati 
svojega predstavnika. Vendar je 
njegov strankarski kolega 
Zvonko Jevšovar pojasnil, da je 
bil o tem obveščen, žal pa so za
mudili dogovorjeni rok, zato je 
predlagal, da bi v volilno komi
sijo vendarle imenovali tudi 
enega kandidata iz LDS. Spet je 
kazalo, da bo postalo vroče, saj 
so nekateri menili, da pri tem 
"ne morejo mešetariti; če so roki 
zamujeni, velja za vse isto pravi
lo". Poslanska skupina LDS pa 
je svojo zahtevo o imenovanju 
svojega predstavnika v volilno 
komisijo celo podkrepila z 
grožnjo, da bo v nasprotnem 
primeru volitve bojkotirala, 
zato so po krajši prekinitvi ven
darle našli salamonsko rešitev. 
V občinsko volino komisjo so 
tako imenovali za predsednico 
Matildo Klasinc (SLS), za nje

no namestnico Jožico Peršoh 
(SLS), za člane Jožeta Soršaka 
(SLS), Marjano Forbici (LDS) 
in Ivana Kopušarja (SDS), za 
namestnike članov pa Jožeta 
Šafranka (Zeleni), Ljudmilo 
Petrovič (ZLSD) in Darinko 
Križanec (SKD). 

Zelo živahna in na čase tudi 
napeta pa je postala razprava o 
prošnji N K Aluminij za pokro
viteljstvo občine Kidričevo nad 
mednarodno kvalifikacijsko no
gometno za Evropsko prvenstvo 
med ekipo mlajših reprezentanc 
Slovenije in Latvije, ki bo 14. 
oktobra na stadionu v Ki
dričevem. Svetnik Maks Med
ved je namreč menil, da je pred
lagan znesek 1,3 milijona tolar
jev pretiran in si pridobil še ne
kaj somišljenikov. Tudi nekoli
ko nižji predlog župana, da za to 
namenijo milijon tolarjev, je v 
prvem krogu propadel. Po 
vztrajnem prepričevanju pred
sednika N K in svetnika Zvene
la Jevšovarja so se poenotili 
šele v drugem krogu in sklenili, 
da za omenjeno tekmo sprejme
jo pokroviteljstvo ter da šele po 
rebalansu občinskega proračuna 
za to namenijo 700 tisočakov. 

M. O z m e c 

PTUJ / GLAVNA TRGATEV PO 
10. OKTOBRU 

Presežne koliSne 

l o noiniznii vino 
Ptujski vinarji napovedujejo, da bo konec leta na zalogi še 
petina zalog vina letnika 1997. Kljub precejšnji zalogi so to
rej dosegli lep prodajni uspeh, saj je v slovenskem merilu 
stanje mnogo bolj zaskrbljujoče, kajti zaloge vina znašajo 
okoli 45 milijonov litrov. Ob veliki ponudbi je cena vina 
padla in tako ni bilo mogoče izpolniti plačilnih pričakovanj 
pridelovalcev grozdja. Končni obračun, ki bo sledil okoli 
15. novembra, bo tako za 10 do 13 odstotkov nižji od 
pričakovanega. 

Kmetijska zadruga Ptuj in Vi
narstvo Slovenske gorice - Ha
loze Ptuj sta se dogovorila, da 
tudi v letošnjem letu odkupijo 
ves ponujeni pridelek grozdja, 
čeprav so vinarji še pred meseci 
zatrjevali, da bodo prevzeli zgolj 
pogodbene količine. Sedaj je Vi
narstvo za skladiščenje že najelo 
nekaj prostora v slovenskobi-
striški kleti. Med letom so naba
vili tudi dodatno stiskalnico, 
tako da je pričakovati v času 
prevzema in predelave grozdja 
nekoliko manj gneče kot lani. 
Presežne količine grozdja lahko 
pridelovalci prodajo samo v na
miznem programu, seveda za 
precej nižjo ceno. Ptujski vinar
ji bodo po dogovoru s Kmetij
sko zadrugo Ptuj prevzeli okoli 
20 vagonov grozdja kakovostnih 
in vrhunskih sort. Tako zadru
ga poziva pridelovalce, da naj ne 
ponudijo zgolj manj kakovost
nih sort, saj v tem primeru ne 
bo mogla izpolniti pogodbe z 
dogovorjenim 35-odstotnim 
deležem kakovostnih in vrhun
skih sort. Poleg teh predvideva
jo 120 do 130 vagonov namizne
ga programa po izhodiščni ceni 
45 tolarjev za kilogram. 

Trgatev se je sicer pričela že v 

prejšnjem tednu, ko so vino
gradniki trgali zgodnje sorte, 
predvsem rizvanec in otonel. 
Srednje pozne sorte - sauvig-
non, muškatni silvanec in beli 
pinot - lahko začnejo trgati s 5. 
oziroma zaradi vikenda s 3. ok
tobrom. Količinsko najbolj zas
topane sorte laški rizling, šipon 
in mešano grozdje pa bo dovol
jeno trgati po 10. oktobru. Vse
kakor kaže ob ugodnem vrmenu 
s trgatvijo odlašati do pozne je
seni, saj lahko tako delno izgu
bo količine dobro nadomestimo 
s kvaliteto, ki bo jamčila višjo 
ceno grozdja. Plačilo letošnjega 
pridelka bo potekalo pod enaki
mi pogoji kot prejšnja leta: 55 
odstotkov prodajne cene vina 
pripada pridelovalcem grozdja, 
45 odstotkov pa kletarju. Mi
nistrstvo za kmetijstvo bo z 80 
tolarji sofinanciralo izvoz vina. 
Če bo torej kletarjem uspelo 
najti dobrega kupca, utegne biti 
obljubljeno plačilo grozdja ne
koliko višje. Dinamika plačila 
bo enaka kot v zadnjih letih: vi
nogradniki bodo torej prejeli 
plačilo za oddano grozdje v šti
rih obrokih. 

J . B r a č i č 

PTUJ / OPOZORILO 
PRIDELOVALCEM PŠENICE 

Prmhja te na mimrn 
sklenienih p o g o d b 
Kmetijska zadruga Ptuj je letos odkupila več kot 8 tisoč ton 
pšenice. Razveseljiv je tudi podatek, daje bila vsebnost bel
jakovin v pšenici dokaj dobra, kar je bilo zagotovilo za 
boljšo ceno. Pridelovalci so torej osvojili tehnologijo pride
lovanja pšenice in dosegli povprečno ceno med 33 in 34 to
larji za kilogram. 

V prihodnje se bodo pogoji 
pridelovanja pšenice bistveno 
spremenili. Doslej je bila nam
reč cena zagotovljena s strani 
države, odslej pa bodo veljale 
zakonitosti trga, razliko v ceni 
pa bodo poskušale kmetijske or
ganizacije zagotoviti iz državne
ga proračuna. Prav pri pšenici 
bo prihodnje leto stekel poskus, 
kako doseči ob tržnih pogojih in 
državni stimulaciji zadovoljivo 
ceno. Za organiziran nastop 
prek kmetijskih zadrug pa so 
pogoj sklenjene pogodbe. V 
Kmetijski zadrugi Ptuj poudar
jajo, da imajo informacije, da je 

skrajni rok za sklenitev pogodb 
15. december, sicer ne bo zago
tovljenega odkupa in tudi ne 
plačila. Velik poudarek bo na 
kakovosti pšenice, kakovostni 
pogoji bodo še ostrejši kot v 
letošnjem letu. Zadruga zato 
nudi pogodbenim prideloval
cem najkvalitetnejša semena, ki 
jih je mogoče dobiti na našem 
tržišču, in seveda vsa druga 
sredstva za kakovostno pridelo
vanje pšenice. Zadruga bo skle
pala pridelovalne pogodbe samo 
s pridelovalci, ki se bodo 
oskrbeli z ustreznim semenom, 
saj samo to zagotavlja ustrezno 
kakovost pridelka. 

V letošnjem letu je slovensko 
kmetijstvo pridelalo rekordnih 
135 tisoč ton, kljub temu bo mo
rala država nekaj pšenice uvozi
ti. Ob večanju domačega pridel
ka bo potrebno vso skrb posveti
ti kakovosti pšenice, saj prede
lovalna industrija trdi, da slo
venska pšenica še vedno ne do
sega kakovosti uvožene. V KZ 
Ptuj se bodo trudili pridelek 
pšenice še povečati, saj je po
membna v kolobarju pred slad
korno peso. Pri tem upajo tudi 
na vključitev v denacinalizacij-
skem procesu vrnjene obdelo
valne zemlje. 

J . B r a č i č 

N o v i c e i z K a r i t a s 
15. septembra je bilo pri sv. Trojici v Halozah prvo 

popočitniško srečanje predstavnikov župnijskih Karitas ptuj
ske in završke dekanije. Pogovarjali so se o svojem delu, pro
blemih, s katerimi se srečujejo, in nadaljnjih načrtih. 

Vse župnijske Karitas bodo v septembru in oktobru zbi
rale ozimnico, zato prosijo za vaše darove. 

Župnijska Karitas sv. Jurija na Ptuju išče enosobno stano
vanje, župnijska Karitas sv. Vid v Vidmu pa prosi za obutev. 

Hkrat i se zahvaljujejo vsem, k i so j ih s svojimi darovi 
podprl i pr i zbiranju pomoči za Posočje. 

Sporočajo še, da je na voljo nekaj pohištva, sanitarne opre
me in oken s podboji. 

Vse nadaljnje informacije lahko dobite pr i predstavnikih 
Karitas v svoji župni j i . 



KIDRIČEVO / LETNI SHOD ŽRTEV 
KOMUNISTIČNEGA NASlUA 

'Nerešenih ostajo 
še mnogo krivk" 
Letni stiod udeležencev žrtev l iomunist ičnega nasilja, ki je bil 
v soboto v Kidričevem, se je pričel s s lovesno spravno mašo v 
cerkvi sv. Družine v Kidričevem, ki jo je daroval stolni kano
nik mariborske škofije Franc Zdolšek, nekdanji polit ični za
pornik v taborišču v Kidričevem, somaševali pa so duhovniki 
nekdanji polit ični zaporniki. Potem so položil i vence in 
prižgali svečke pri spomeniku žrtvam komunizma, ki stoji 
pred cerkvijo. 

Rudi Lesjak prižiga svečko pred spomenikom žrtvam komu
nističnega nasilja v Kidričevem 

V soboto so imeli tudi občni 
zbor združenja, ki so ga ustano
vili leta 1989. Ugotavljali so, da 
je udeležba bila skromnejša, kot 
so pričakovali, saj je po drugi 
svetovni vojni bilo v taborišču 
za vojne ujetnike in civiliste v 
Kidričevem veliko političnih 
zapornikov. Predsednik 
Združenja žrtev komunis
tičnega nasilja dr. Ludvik 
Čanžek je ob tej priložnosti de
jal: "Slovenija ima še vedno zelo 

mačehovski odnos do nas, ki 
smo doživeli krivice. Velika 
večina še vedno nima popravlje
nih krivic, saj jih ima veliko 
zelo nizke pokojnine. Postopki 
so zelo dolgotrajni in verjetno 
jih mnogi ne bodo doživeli. In 
to je nemoralno. Krivice bi mo
rale biti popravljeni za časa 
našega življenja. Slovenci bi se 
morali spraviti med seboj, vsak 
naj sam prizna svoje napake." 

M. Slodnjak 

ODTODINTAM 
MARIBOR • 
Sedež Poštne 
banke Slovenije v 
Mariboru 

Tako kot Pošta Slovenije se je 
tudi sedež Poštne banke Slove
nije preselil iz Ljubljane v Ma
ribor, in sicer v 3. nadstropje 
Ulice Vita Kraigherja 5. Strate
gijo razvoja, vizijo, rezultate do
sedanjega poslovanja in 
predvsem tržne prednosti , ki jih 
prinaša polovanje s Poštno ban
ko Slovenije, bodo predstavili 
javnosti na tiskovni konferenci, 
ki jo je generalni direktor mag. 
Albin Hojnik sklical za danes, 
1. oktobra, na novem sedežu v 
Mariboru. 

•OM 

SLOV. BISTRICA 
• Prvi podjetniško 
•obrtni sejem 

Pod geslom Slovenjebistriško 
gospodarstvo danes za jutri odpira 
danes vrata prvi tr idnevni pod-
jetniško-obrtni sejem v občini. 
Prireditev, ki so ji prostor od
stopili v športni dvorani, je brez 
dvoma velikega pomena za go
spodarstvo občine, saj se bodo 
podjetniki in obrtniki po dol
gem času lahko ponovno pred
stavili lokalnemu in širšemu 
okolju. Odprtje sejma bo od 10. 
uri dopoldan, odprt pa bo vse do 
18. ure. Tako bo tudi v petek in 
soboto. Poleg sejma bodo še 
druge aktivnosti. Tako bodo da
nes podpisali pismo o nameri 
delovanja lokalne razvojne koa
licije in odprli nove poslovne 
prostore Območne obrtne zbor
nice Slovenska Bistrica. Po
poldne bo posvet o davku na do
dano vrednost. Jutri bo predsta
vitev projekta N K B Maribor o 
prenosu plačilnega prometa, v 
popoldanskem času pa preda
vanje predstavnika GZ Sloveni
je o aktualni problematiki de-
lovnopravne zakonodaje v luči 

novih sprememb ter pogovor o 
možnostih razvoja gospodarstva 
v občini Slovenska Bistrica. 

VT 

PTVJm 
V ponedeljek zbor 
brigadirjev 

Na zboru brigadirjev in ude
ležencev prostovoljnega dela s 
ptujskega območja bodo v pone
deljek, 5. oktobra, ob 16. uri v 
delavskem domu Franca Kram-
bergerja uvodoma sklepali o 
razglasitvi 27. aprila za dan bri
gadirjev mladinskih delovnih 
brigad in udeležencev prosto
voljnega dela ptujskega 
območja. Odločali se bodo o sta
tusu kluba oziroma o tem, da se 
preoblikujejo v samostojno 
društvo z lastnimi pravili in 
žiro računom, zato bodo imeno
vali posebni odbor in mu dali 
nalogo izdelati nova pravila. 
Dogovorili se bodo o vpisu v 
matično knjigo ustanoviteljev 
kluba brigadirjev, ob koncu pa 
bodo prisluhnili še poročilom o 
srečanju brigadirjev 22. avgusta 
na Hajdini ter o vseslovenskem 
srečanju brigadijev ob 50-letnici 
Nove Gorice 12. septembra. 

-OM 

VITOMARCl • 
Ustanovili 
podružnico SLS 

v Vitomarcih je bil ustanovni 
občni zbor občinske podružnice 
Slovenske ljudske stranke Sveti 
Andraž-Vitomarci. Na njem so 
za predsednika izvolili Albina 
Druzoviča, razpravljali pa so 
predvsem o vsebinskih in ka
drovskih pripravah na letošnje 
lokalne volitve. Slovenska ljud
ska stranka bo kmalu objavila 
svoje kandidate za člane občin
skega sveta in župana nove 
občine Sveti Andraž v Sloven
skih goricah. Ustanovnega 
občnega zbora se je udeležilo 
več visokih predstavnikov 
strankinega izvršilnega odbora, 
državni poslanec Alojz Vesen-
jak in državni svetnik Alojz 

Kavčič ter predsedniki krajev
nih in občinskih podružnic iz 
sosednjih in bližnjih občin. V 
stranki si bodo prizadevali do
biti čimveč članov in simpati-
zerjev, nam je po ustanovnem 
občnem zboru povedal predsed
nik podružnice Sveti Andraž -
Vitomarci Albin Druzovič. 

M . T o š 

KIDRIČEVO • 
SDS v letu 1998 

Leto 1998 je občinski odbor 
SDS Kidričevo pričel z novim 
predsednikom ter predsedst
vom, ki je bilo izvoljeno na kon
ferenci v Lovrencu na Drav
skem polju. Tako je predsednik 
stranke Zvonimir Holc. Na 
zadnji seji so ugotovili, da so iz
polnili večino nalog, sprejetih 
na začetku letošnjega leta. Tako 
so ustanovili tri krajevne odbo
re SDS, in sicer v Apačah, kjer 
je predsednica Zlatka Jeza, v 
Kungoti , predsednik Anton 
Čeh, in pred kratkim v Cirkov-
cah, predsednik Milan Fi-
deršek. 22. septembra pa je bila 
v Apačah ustanovna seja social
demokratske mladine Ki
dričevo. 

M . P . 

GORIŠNICA • 
Jutri na KTV 

Ekipa kabelske televizije v 
Gorišnici je za ta konec tedna 
znova pripravila mesečno kro
niko z vseh koncev občine. Na 
sporedu bo jutri, 2. oktobra, ob 
20. uri, ponovili pa jo bodo še v 
nedeljo, 4. oktobra, ob 15. uri. 
Za 32. kroniko so pripravili 
prispevke o slovesnem odprtju 
večnamenske dvorane v 
Gorišnici, seji občinskega sveta, 
pogovor s Primožem Kelencem 
po prihodu s tekmovanja har
monikarjev, ekipa je posnela 
mašo SKD v grajski kapeli na 
Borlu, srečanje radioamaterjev 
na gradu Borlu, pr ihod muzej
skega vlaka v Moškanjce, kako 
so "pospravili" koruzo na kmeti
ji Majerič, otvoritev mesnice 
Kokol, 2. srečanje članic GZ 

Gorišnica, prispevek o tem 
kako je eksplozija uničila stano, 
vanjsko hišo v Cirkulanah, bil; 
pa so tudi pri predstavitvi kase
te Pevcev vasi. Za konec kronj. 
ke so pripravili še nasvet policj, 
je in mnogo zanimivosti s po. 
dročja športa. 

DORNAVA mPri-
pravljajo konje
niško tekmovanje 

Zavod dr. Marijana Borštnarja 
je organizator prvega tekmo
vanja v konjeništvu za osebe i 
motnjami v duševnem razvoju, 
ki bo jutri v Dornavi. Tekmo
vanje se bo pričelo ob 11.30 in 
bo za novim domom. Udeležili 
se ga bodo tekmovalci iz vse 
Slovenije. 

MS 

SD TURNISCE 
Uspešen mesec 
rekreacije 

ŠD Turnišče Ptuj je v okvi
ru akcije Živimo zdravo za za
bavo v mesecu rekreacije in 
ptujskem športnem vikendu 
predstavilo možnosti za bali
nanje v Ptuju in v nedeljo, 20. 
sq)tembra, v parku Timiišče 
gostilo ekipo Balinarskega 
kluba Branik iz Maribora. 

26. septembra so organizira
li v gostišču Kozel turnir v pi-
kadu (mastei^s 301). Po 
končanih šestnajstih tekmah 
je postal zmagovalec £^ni 
Nahbeiger. 

V nedeljo, 27. septembra, so 
organizirali kolesarski trim 
na 16 km. Kljub deževnemu 
vremenu se je zbralo 29 kole
sarjev. Kot gost je prišla mla
dinska ekipa K K Perutnina 
Ptuj - Radeaska Rog. 

V mesecu rekreacije, ki ga je 
društvo organiziralo prvič, je 
tako od 20. do 27. septembra 
na športnih prireditvah sode
lovalo nad 80 udeležencev. 
Želeli bi si le lepše vreme, pa 
kaj ko nanj nimajo vpliva. 

J . M . PiSE: MIRKO KOSTANJEVEC 

Povod za ta č lanek mi je dal kratek zapis v časopisu "Večer" z 
dne 8. 9 . 1998 pod naslovom: "Žalec: okrogla miza o pravni 
državi". Iz tega zapisa izhaja, da so se okrogle mize o pravni 
državi, ki jo je pripravilo Društvo za demokratično obnovo 
Slovenije (Demos) in ki jo je vodil rektor univerze v Mariboru 
dr. Ludvik Toplak, udeleži le tudi najodgovornejše osebe za 
funkcioniranje našega pravosodja, in to: dr. Lovro Šturm, 
predsednik ustavnega sodišča, dr. Peter Jambrek, ustavni 
sodnik, in dr. Matija Deis inger, predsednik vrhovnega 
sodišča. Kaj vse so ti oziroma tudi drugi udeleženci pri okro
gli mizi resnično rekli o pravni državi in kakšne konkretne 
primere so navajali, mi ni znano. Iz omenjenega zapisa pa 
sklepam, da so udeleženci meni l i , da Slovenija na nekaterih 
področjih v praksi še ne deluje kot pravna država, kajti ni do
volj, če so v ustavi zapisana temeljna načela demokratične 
države, taka načela je potrebno uresničevati v praksi. 

Ker mnogi državljani pojem 
'pravna država" napačno in raz
lično pojmujejo ter se, npr. če 
izgubijo civilno tožbo, če jih 
prizadene kakšen predpis itd., 
neupravičeno razburjajo in iz
javljajo, da Slovenija ni pravna 
država, želim v tem članku na 
kratko napisati, kakšno državo 
uvrščajo pravni teoretiki pod 
pojem "pravna država", kaj mora 
pravna država izpolnjevati in 
kako delovati. Pri pisanju tega 
članka sem uporabil zlasti član
ke tehle avtorjev: mag. Mirko 
Cerar: Predpostavke pravne 
države (glej Pravijik št. 10-12,1. 
1994), dr. Janez Šinkovec: Pri
dobljene pravice (glej Pravnik 
št. 1-3, 1. 1994), Boštjan Tratar: 
Fenomen upravne države in 
Slovenija" (glej Pravnik št. 1-3, 
1.1998). 

• Kaj je pravna država? 

Pojem "pravna država" ni niti 
v ustavah niti v zakonih posa
meznih držav, vključeno z Re

publiko Slovenijo, definiran, 
temveč je opredelitev tega poj
ma prepuščena pravni teoriji in 
praksi ustavnih sodišč. V se
danjih časih je pravna država 
lahko tudi ustavna monarhija 
ali republika. Ne da bi navajal 
različne definicije pravnih teo
retikov o pojmu "pravna 
država", menim, da bodo tudi 
prava nevešči državljani dobili 
zadosten pojem o pravni državi, 
če naštejem nekatere temeljne 
postavke in druge pogoje, ki jih, 
po mnenju pravnih teoretikov, 
mora izpolnjevati pravna 
država: 

1. Temeljiti mora na delitvi 
oblasti (zakonodajni, izvršilni 
in sodni). Vsaka veja oblasti 
mora delovati zakonito, in učin
kovito. Zlasti mora tudi varova
ti osebne svoboščine državlja
nov in skrbeti za njihovo prav
no varnost. 

2. Ustavo in zakone sme spre
jemati le parlament, ki ga izvoli 
ljudstvo skladno z demokra

tičnimi načeli. Presojo, ali so za
koni v skladu z ustavo, opravlja 
ustavno sodišče. 

3. Zakoni morajo biti jasno 
opredeljeni in razumljivi, kar 
pomeni, da ne smejo uporabljati 
nedoločenih pravnih pojmov, 
ne smejo se uporabljati retroak
tivno in razen v primerih, 
določenih v ustavi, morajo biti 
javno razglašeni. 

4. Prevladovati ne sme poli
tična in duhovna netoleranca in 
pravo ne sme biti v službi 
tekoče politike. 

• Drugi tipi držav 

Zgoraj prikazana pravna 
država se je, časovno gledano, 
razvila ob koncu 19. stoletja in 
to na pozitivnih temeljih, ki so 
bili vzpostavljeni v t.i. zakonski 
državi v 18. in 19. stoletju, v ka
teri se je poslovalo in postopalo 
po zakonih, ki pa niso obvezo
vali suverena države (cesarja, 
kralja itd.), čigar volja je bila 
povzdignjeno nad pravo. Na
sprotje zakonski, zlasti pa prav
ni državi je t.i. policijska 
država, v kateri uprava oziroma 
policija ukrepa v posamičnih 
primerih glede na svoje pojmo
vanje državne koristi oziroma 
državnega interesa, pri čemer ni 
vezana na vnaprej postavljene 
splošne zakonske norme, tem
več na osebno naročilo vladar
jev. Med policijske države šteje
mo tudi bivše fašistične države 
tega stoletja. V že omenjenem 
članku pa Boštjan Tratar opisu
je tip upravne države, za katero 
je značilno, da ima sicer formal
no delitev oblasti, vendar je ta 
delitev popačena oziroma ne 

funkcionira. Pristojnost oblasti 
je v večjem delu koncentrirana 
pri izvršilni oblasti in to spričo 
zakonske ureditve ali pa si je 
omenjena veja oblasti sama 
uzurpirala del oblasti, ki bi mo
rala pripadati zakonodajni in 
sodni veji oblasti. V takšnem 
primeru govorimo, da gre za 
diktaturo bodisi ene osebe bodi
si neke skupine oseb. 

Glede na prej omenjene 
značilnosti pravne države in 
drugih tipov držav lahko 
rečemo, da veliko število sve
tovnega prebivalstva ne živi v 
okviru pravne države, temveč v 
tipu države, ki ustreza vidikom 
načina življenja, dojemanja sve
ta, kulture, vere itd. njenega 
prebivalstva. S svojim tipom 
države pa je dostikrat večina 
državljanov zadovoljna. Tako je 
npr. s SFR Jugoslavijo, ki je bila 
enostrankarsko in avtokratično 
vodena država s planskim go
spodarstvom, bila dolgo časa za
dovoljna večina prebivalstva, 
zlasti ker je živela v relativno 
ugodnih ekonomskih razmerah. 

• Ali RepubUka 
Slovenija izpolnjuje vse, 
kar je po prej 
navedenem značilno 
za pravno državo 

Po mojem mnenju Republiko 
Slovenijo glede na prej poveda
no upravičeno uvrščamo v tip 
pravne države, kajti njena usta
va vsebuje, kar se tega tiče, 
ustrezne določbe. Ne glede na 
to, da je Slovenija v formalnem 
smislu pravna država, pa pri de
lovanju treh vej oblasti najdeno 

primerne, ko lahko rečemo, da 
delovanje ni v skladu z delovan
jem, ki se pričakuje od pravne 
države. V zvezi s tem se mi zdijo 
upravičeni tile očitki: 

1. Državni zbor sprejema dos
tikrat nepopolne in nejasne ter z 
ustavo neusklajene zakone in 
druge akte, kar ima za posledi
co, da se morajo taki zakoni pre
hitro in prevečkrat dopolnjevati 
in spreminjati, dostikrat tudi po 
intervenciji ustavnega sodišča. 

Pri sprejemanju zakonov in 
pri drugih odločitvah, npr. pri 
izvolitvi ustavnih sodnikov itd., 
pa prihaja do izraza politična 
netoleranca, kar se kaže npr. 
tako, da se ne sprejmejo sicer 
potrebni zakoni oz. koristne in 
dobre njihove dopolnitve in 
spremembe ali pa se ne izvolijo 
sodniki samo iz razlogov, ker je 
osnutke zakonov oz. njihove do
polnitve ali spremembe pripra
vila in predlagala nevladna opo
zicijska stranka ali ker za izvoli
tev sodnikov ni bila odločilna 
njihova strokovnost, temveč 
strankarska pripadnost. Kon
kretni primeri so javnosti znani, 
zato jih ne navajam. 

2. Vlada včasih predlaga 
državnemu zboru oz. pošilja v 
nadaljnji postopek nekvalitetne 
osnutke zakonov. Njeni mini
stri in uprava prepočasi in 
neučinkovito izvršujejo zakone. 
Tako je npr. mnogo kritik zara
di prepočasnega izvajanja zako
na o denacionalizaciji, zakona o 
popravi krivic, zakona o žrtvah 
vojnega nasilja in drugih. 

3. Ustavno sodišče si je po 
mnenju nekaterih uglednih 
pravnih strokovnjakov, kot npr. 

upokojenega univerzitetnega 
profesorja dr. Stojana Pretnerja 
(glej njegov intervju v Sobotni 
prilogi Dela dne 15. 3. 1997 pod 
naslovom Nevzdržnost obnove 
fevdalne lastnine) in profesorja 
javne uprave dr. Janeza Šmidov-
nika (glej njegov članek Logika 
vsemogočnosti v Sobotni prilo
gi Dela 21. IL 1998) prisvojilo v 
nekaj primerih pristojnosti, ki 
jih ima le parlament. 

4. Izvrševalci sodne oblasti: 
redna sodišča in delovna ter so
cialna sodišča opravljajo svoje 
naloge zelo počasi. Sodni pos
topki dolgo trajajo, nekatere ka
zenske zadeve zaradi neažurne
ga reševanja zastarajo in jih ni 
več mogoče preganjati. Upniki 
morajo, če hočejo hitro priti do 
dosojenih denarnih zneskov, te 
zneske izterjevati s pomočjo za
sebnih izterjevalcev. Konec leta 
1997 so imela vsa sodišča skupai 
preko pol milijona nerešenih za
dev (glej intervju predsednik^ 
Vrhovnega sodišča mag. Mitj^ 
Deisingerja v Sobotni prilogi 
Dela 7. 3. 1998 in izjavo mini
stra za pravosodje dr. Tomaža 
Marušiča v Večeru dne 11. ^ 
1998, str. 4, pod naslovoHi 
Vzporedni plačilni sistem). 

Ker ima Republika Slovenija 
po ustavi pravno državo, ni ovi' 
re, da ne bi vsi pod točkami 1 ' 
navedeni svojih nalog opravljal' 
tako, kot je zamišljeno, da 
take naloge opravljajo oziroin^ 
bi se morale opravljati v vsak' 
državi, ki želi biti ne samo io^' 
malno, temveč tudi dejansk" 
pravna država. 

Mirko Kostanjevec 
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SrniHodnvIjenie 
Ko se znajdemo v zdravstvenih težavah, naj

prej poskusimo ugotoviti, liako je z izločanjem v telesu, ali pi
jemo dovolj vode in se ustrezno prehranjujemo. Maredimo 
l̂ uro za čiščenje ledvic. Ustrezen je čaj iz brezovih listov. V 
starih časih so brezo imenovali tudi ledveno drevo, ker so bili 
poznani zdravilni učinki iz njenega listja, lubja ali soka. 

Čaj lahko prpravimo na nas
lednji način: Ščepec ali žličko bre
zovih listov prelijemo s 1/41 vrele 
vode, pokrijemo in po 2 minutah 
precedimo. Pijemo mlačen čaj po 
požirkih in pred obrokom. Ni 
stranskih učinkov. Brezov čaj de
luje zelo blagodejno in nežno 
predvsem na delovanje lednic. 

Kuro pitja čaja iz brezovih listov 
lahko delamo določeno obdobje 
(en teden, 14 dni, mesec ...). Po
tem lahko izberemo kumino za 
umiritev in urejanje prebavnega 
dela telesa. Kumina učinkuje na 
delovanje želodca, proti kolikam, 
proti boleznim želodca in jeter, pa 
tudi proti kašlju. Uprabljamo jo 
tudi za pomirjanje majhnih otrok, 
ker odpravlja napenjanje. Od
pravlja mdi bolečine pri men
struaciji. Vrečke kumine, pogrete 
na štedilniku, lahko polagamo na 
mesta, prizadeta z revmo. 

Priprava čaja iz kumine: Čajno 
žličko strtih kiuninovih plodov 
prelijemo s 1/4 1 vrele vode in po 
10 minutah precedimo. Čaj pije
mo zelo topel po požirkih. Tako 

lahko hitro odpravimo napenjen-
je, želodčne in črevesne težave. 

Po tej drugi kuri se lahko 
odločimo še za rastlino, ki bo po
magala predvsem našim dihalom. 
Mogoče j e , da se bomo odločili za 
materino dušico. 

Zaupati vam moram, da sem v to 
rasdino zaljubljena in o njej bi 
lahko napisala veliko; pa mogoče 
kdaj drugič. Na tem mestu pa 
samo osnovno. Materina dušica je 
aromatična dišeča zdravilna rast
lina in je zelo priljubljena v ljud
skem zdravilstvu. Z njo lahko 
uspešno zdravimo kašelj in 
pljučne bolezni, napenjenje in 
črevesne težave. Pomaga pri 
bolečih menstruacijah. Alkoholni 
izvleček, torej cvet z materino 
dušico, se uporablja za vtiranje pri 
revmi in protinu. Recept bi bil: 20 
g materine dušice prelijemo z 250 
g približno 70-odstotnega alkoho
la in pustimo stati 10 dni. 

Priprava čaja iz materine dušice: 
1 do 2 čajni žlički materine dušice 
prelijemo s 1/41 vrele vode, pusti
mo stati 2 - 4 minute in precedi

mo. Pijemo nesladkano tri skode
lice čaja na dan. Nima stranskih 
učinkov. 

Za začetek bi bilo dovolj. Če 
želimo, si lahko začnemo odpirati 
vrata v čudoviti barvni svet naših 
prijateljiv - rasdin. Lepo jih prosi
mo za pomoč in se jim ne pozabi
mo zahvaliti, ko se pozdravimo. 

SEDMI KORAK: 
sprostitev, sprejemanje in od

dajanje energije 
Za razvoj čutnega zaznavanja si 

mora človek znati razširiti zavest. 
To lahko naredimo na več raz
ličnih načinov. Danes je najbolj 
znana meditacija. Zavest se lahko 
razširi med tekom, sprehodom, 
pri opazovanju narave, z ljubezni
jo. To lahko imenujemo sanjar
jenje. 

Najpomembnejše si je vzeti čas 
zase in prisluhniti sebi in svojemu 
telesu. Utišajmo neustavljivi ra
zum, ki nam vseskozi narekuje, 
kaj moramo početi. Ko nenehni 
nasveti potihnejo, se odpre pov
sem nov svet hormonične re
sničnosti. Povežimo se s svojim 
okoljem, postanimo eno z naravo. 
S tem ne izgubljamo svoje indivi
dualnosti, nasprotno, individual
nost se s tem krepi. 

Se nadaljuje 
PISE: ING. MIRAN GLUSIG / 

Vif V objemu ieseni 
v VRTU * 

z enakonočjem je poletje vzelo slovo, jesenski dan se krči , to pa je 
tudi čas, ko se vrtno rastlinje vse pogosteje umika z gredic, trajnice 
pa se prično pripravljati na z imsko mirovanje. Vrtnik bo moral v v ino

toku na vrtu še mnogokaj postor i t i , da bi shranjene vrtnine ostale č im trpežnejše, rast
line trajnice pa čim bolje prezimile. 

V SADNEM VRTU se približuje h koncu spra
vilo letošnjega pr idelka sadja. V prvih dneh ok
tobra b o d o obrane še pozne sorte jabolk in 
hrušk, spravl jeno bo tudi sadje za predelavo. 
Na drevesih 
bodo ostale le še nešplje, ki j ih oberemo šele 
po nekaj zgodnjejesenskih slanah, ko se bodo 
po drevesni zrelosti še zmehčale in postale 
užitno zrele. 

S spravi lom sadja iz sadnega vrta pa jesen
ska opravi la v n jem za letošnjo vegetaci jo še 
niso končana. Največ opravil se nanaša na 
varstvo rastlin pred boleznimi in škodl j ivci . Iz 
drevesnih krošenj s t resemo in s tal poberemo 
vse do zadn jega gn i lega ali zasušenega p lodu 
in j ih za okol je neškodl j ivo unič imo. V gnil ih in 
zasušenih p lodovih je neštevilna množ ica z im
skih t rosov pa tudi za lega raznih insektov, ki bi 
ohranjeni prezimili v sadnem vrtu, v pr ihodnjem 
letu pa pozročali neizmerno močnejše okužbe, 
kot če njihov izvor uspemo uničiti že v jeseni . 

Letošnje vremenske razmere so omogoč i le 
močnejše okužbe in razvoj črne in rjave prega-
vosti na orehih. Jedrca napadenih p lodov so 
č rna in neuporabna, na listju p a so se že v 
zgodn jem pojetju pojavile gostejše manjše ali 
večje pege. Če smo imeli opravek s tema bo
leznima, listje izpod orehovih dreves pograbi
mo in sežgemo. Kompostirat i po bakteri jskih 
boleznih okuženega listja ne smemo, ker bi 
takšen kompos t postal žarišče za nove okužbe, 
sicer pa se orehovo listje zaradi velike vsebnos
ti tanina že samo po sebi težko kompost i ra. 

Lovimo in zat i ramo voluharja, ki si v t e m 
času, še zlasti v jesenskih topl ih nočeh, ko ni 
rose, po travi nabira rastl insko hrano za z imsko 
obdobje . Pripravimo se na jesensko škropl jenje 
breskovih dreves proti breskovi kodravost i . To 
škropl jenje opravimo, ko bosta odpadl i dve 
tretjini listja iz krošenj. V mal inovem nasadu pri 
t leh porežemo vse stare rodne poganjke, ki so 
bili letos rodni, p a tudi letošnje nedoraščene 
poganjke in j ih sežgemo. V stržen starega mali-
novega lesa se je naseli la mal inova muha, tam 
bi prezimila in pr ihodnje leto še bolj ogrožala 
malinjak. 

V OKRASNEM VRTU je v zgodnj i jeseni, ko 
se končuje rast iglavcev, čas za nj ihovo sajenje 
ali presajanje. Iglavci so namreč za razliko od 
l istopadnih rastline, ki s svojimi igl icami tudi v 
z imskem času asimil irajo oz i roma usvajajo in 
proizvajajo organske snovi , zato je nj ihovo sa
jenje pot rebno izvesti še v času, d a se imajo do 
nastopa zimskih razmer čas vkoreninit i in 

pr ično rast kot nove rastline. Pri izbiri okrasnih 
vrst iglavcev za zasaditev v d o m a č e m vrtu mo
ramo dobro poznati nj ihove rastne lastnosti in 
izbirati povsem namembno vrsto in sorto, d a po 

nekaj letih ne bi bilo razočaran
ja , kako je drevo prerastlo vel iko večino že itak 
ma jhnega vrta. Ig lavce* sadimo, če je le 
mogoče , s koreninsko g rudo oz i roma pri izko
pu v drevesnici s korenin ne os ipamo zemlje. 
Tako se namreč poškodu je manj korenin, rast
l ina pa se po sajenju lažje vkorenini . J a m a naj 
bo dovol j vel ika, zaml ja pa dovol j rahla. Z do
datki šote, žagovine ali d rugega drobne jšega 
o rganskega materijala, kot je na primer prst 
igl ičevka, pospeš imo pri jemlj ivost navo posaje
ne rastline. Četudi je jesen deževna, je po sa
jenju, dokler se rastlina ne vkorenini , pot rebno 
zalivanje. Zelo rado namreč pr ide do izsušitve 
mlade ratline, ker pač t a nenehno skozi iglice 
opravl ja življenjske funkci je zelene rastline, 
med tem ko d ruge l is topadne rastline, ko nima
jo listja, mirujejo. Do izsušite pr ide pogosto po
zimi, če je z ima brez snega in vetrovna. 

V ZELENJAVNEM VRTU je v oktobru čas za 
sajenje z imskega česna. Ta je na strukturo tal , 
v lago in p lodnost bolj občutl j iv kot čebula. 
Uspeva le v g lobok ih , rodovitnih gl inasto-
peščenih t leh, obogaten ih s humusom. V sveže 
gnojeni zemlji z organskimi gnoji l i ne uspeva. 
Za osnovno gnojenje uporab imo 3 dag nitrofo-
skala na kvadratni meter površine, in sicer 
mešanico v razmerju 6:12:24 ali podobno z 
malo vsebnost jo dušika. Sad imo ga le na 
skrbno pripravljeni površini. Stročki, posajeni v 
tla, kjer bi zaostajala voda , bi že pred vzn ikom 
propadl i . Sadimo le debelejše stroke iz zunan
jega venčka čebul ice; iz strokov sredice se 
namreč razvijajo zelo majhne glavice. Strokce 
sad imo na razdalji 10 c m z zašil jenim koncem 
navzgor tako g loboko, d a bo konica st roka v 
ravnini površine tal. Nasad česna si na isto 
površino lahko sledi šele po štirih letih. 

Pravočasno posajen brstični ohrovt v 
začetku ok tobra v listnih pazduhah že tvori 
popke oz i roma brstne zeljne glavice. Da bi brsti 
ostali v želeni debelost i in čvrstosti, rastni 
vršiček odšč ipnemo, d a rasit ino zavremo v rasti 
v višino in d a bi se brsti enakomerneje razvili 
po steblu in utrdili. Listov po steblu, pa četudi bi 
rumenel i oz i roma zorel i , ne odstranjujemo, ker 
pozimi služijo kot varovalni listi brstov. 

Mican Glušič, ing.agr. 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 192. NAD 

J T c i l r o i f , Jruilna In 
53. nadaljevanje 
Družina nevroti
čnega otroka - 7. nad. 
Otrok v vlogi nado' 
mestka za neki del 
osebnosti staršev - /. 
nad. 
Otrok kot nadomes
tek za ideale staršev 

V tem primeru je temeljno 
vodilo staršev, da iščejo v otro
ku to, kar bi sami radi bili. Z 
drugimi besedami: otrok naj 
bo tak, kakršni so sami želeli 
biti. Tudi to je lahko povsem 
lepo in normalno, če ne služi 
staršem, da se na ta način 
rešijo lastnih raorečih občut
kov manjvrednosti in krivde. 

V temelju poznamo dve obli

ki lakih pričakovanj staršev: 
otrok naj izpolni neuresničene 
ideale staršev ali pa se naj 
ukloni raznim moralnim pre
povedim in tako umiri vest 
staršev. 

V prvem primeru starši otro
ku vsiljujejo narcistično obar
vane želje in težnje, npr. otrok 
naj doseže bogastvo, družbeni 
položaj, izobrazbo, poklicni 
uspeh ipd., česar starši sami 
niso dosegli. V tem primeru 
služi otrok kot sredstvo 
družinskega prestiža. Prav za
nimivo je opazovati starše, ki 
iz teh pobud že zelo zgodaj vo
dijo otroke h glasbenemu, jezi
kovnemu, baletnemu ali dru
gemu pouku ali k treningu 
raznih športnih zvrsti; že na 
prvi pogled je očitno, da jim je 
veliko do tega, da imajo "po

polne" otroke. 
Drugače je, če skušajo starši 

doseči otrokov prestiž z razni
mi prepovedmi. Pri tem je 
mišljeno, da ga vzgajajo k 
temu, da ne kaže niti agresiv
nih niti seksualnih pobud, da 
ne uporablja "grdih besed", da 
se trudi obvladati pri hrani in 
da prevzame njihovo vsem 
užitkom sovražno ideologijo. 
Otrokova popolnost v tem pri
meru pomirja starše, ker jih 
navdaja z iluzijo lastne popol
nosti in moralne vzvišenosti; 
razumljivo je, da je to samo 
njihov zaščitni mehanizem 
pred globljimi občutki krivde. 

Naslednjič pa še o travmat-
skem pomenu te vloge otroka, mag. Bojan Š|nko 

Oobe 
Ker je letošnje leto znano tudi po obilju gob, bo tokratni pris
pevek namenjen prav njim. 

Začetki zanimanja za gobe so 
znani iz 17. stoletja v Franciji, 
vendar je bilo potrebno še mno
go izkušenj, da se je strokovnja
kom v Pasteurjevem inštitutu 
leta 1890 prvič posrečilo pripra
viti trose h kaljenju in narediti 
sterilno podgobje, micelij, splet 
niti, na katerem rastejo gobe. Še 
danes na tem inštitutu razisku
jejo mnoge kulture gob. 

Razen tega da gobe vsebujejo 
vehko beljakovin, niso preveč 
hranljive, le posamezne vrste 
vsebujejo tudi nekaj več vitami
nov, vendar jih zaradi njihove
ga prijetnega okusa in žilave 
konsistence cenimo kot okusen 
dodatek jedem. Večina gob ima 
izrazit okus, kar nam pove, da 
že manjši dodatek zadostuje, da 
jedi spremenijo osnovni okus. 
Ena sama gomoljka lahko 
odišavi polno košaro živila, da 
dobijo nežen vonj in okus. 

Gobe so eno izmed redkih 
živil, ki jih praviloma nikoli ne 
jemo surovih, saj vsebujejo sno
vi, ki lahko povzročijo resne za
strupitve. Večina gob, tudi goje
ni šampinjoni, spusti pri ku
hanju veliko tekočine in ta med 
toplotno obdelavo izpari. Ob 
koncu priprave jedi ostanejo le 
mehki in občutno skrčeni deli 
gob. Nekatere vrste gob, 
predvsem gobani in lisičke, vse
bujejo veliko vode in to 
povzroča, da pri kuhanju posta
nejo sluzasti. To lahko pre
prečimo tako, da jih najprej na 

hitro opečemo na manjši 
količini maščobe, nato maščobo 
odlijemo in ponovno opečemo. 

Najokusnejše jedi iz gob dobi
mo, če gobe pražimo. Prednost 
pri praženju dajemo surovemu 
maslu, uporabimo pa lahko tudi 
olivno ali drugo rastlinsko olje. 
Nekateri izbrani recepti zahte
vajo celo lešnikovo ali orehovo 
olje. Maščobo pri praženju 
lahko nadomestimo tudi s slani
no, zraven slanine pa se k 
praženim gobam lepo poda tudi 
čebula ali šalotka. Začimbe, ki 
jih lahko uporabimo pri 
praženih gobah, so: sol, poper, 
timijan, koriander, muškatni 
oreh, peteršilj, drobnjak in 
pehtran. Seveda ne uporabimo 
vseh začimb hkrati , njihov iz
bor je odvisen od tega, ali 
pražene gobe ponudimo kot sa
mostojno jed ali so le kot doda
tek oziroma nadev. 

Velikokrat gobe dušimo. Pri 
dušenju prav tako na manjši 
količini maščobe najprej pre-
pražimo fmo sesekljano čebulo, 
prisipamo prebrane in oprane 
ter čim bolj odcejene gobe in jih 
pražimo toliko časa, da se 
zmehčajo. Dodamo 2-3 žlice be
lega vina in 250 mililitrov jušne 
osnove. Pokrijemo in počasi 
dušimo še 10 do 15 minut . Če je 
omaka preredka, jo zgostimo s 
podmetom iz moke ali čistega 
škroba. Če boste omako ponudi
li ob svečani priložnosti, jušno 
osnovo zamenjamo s tekočo 

sladko smetano, vendar pazimo, 
da omako dušimo le toliko časa, 
da se zgosti. 

Zraven praženih gob pa si ver
jetno pogosto jjripravljate tudi 
gobovo juho. Če jo pripravljate 
iz svežih gob, sploh šampinjo-
nov in drugih gob, ki niso 
jurčki, jih pred toplotno obdela
vo blanširamo v vreli vodi. 
Tako bo juha veliko bolj snežno 
bela. Gobovo juho lahko pope
strimo tudi z dodajanjem krom
pirja, ajdovo kašo in podobnimi 
dodatki, zraven pa ponudimo 
tudi žgance. Pri dodajanju ses
tavin pazimo, da dodatki ne 
prevzamejo glavnega okusa. 

Kot samostojno jed pa si lahko 
pripravimo tudi kanelone z go
bovim nadevom. Pripravimo 
jih tako, da pripravimo pražene 
gobe s čebulo, ki smo jim na 
koncu dodali razžvrkljano jajce 
in sesekljan peteršilj. Posebej 
spečemo tanke slane palačinke. 
Na hladne palačinke pre
mažemo nadev iz praženih gob 
in zavijemo v obliki sarme; od
vijanje preprečimo tako, da 
pr i t rdimo zavihke z lesenim na-
bodalcem ali zobotrebcem. 
Tako pripravljen palačinke po
valjamo v moki, nato v 
razžvrkljanih jajcih in na koncu 
v drobtinah. V vroči maščobi na 
hitro ocvremo. Kanelone z go
bovim nadevom ponudimo kot 
toplo uvodno jed skupaj s pol
jubno omako v svečanem jedil
niku ali kot samostojno jed s so

lato. 

Nada Pignar, 
učiteljica 
kuharstva 

KRVODAJALCI 15. SEPTEMBER - Miran Škrinjar, Frankovci 43, Sil
vo Zaje, Apače 13, Alojz Emeršič, Lancova vas 56, 
Alojz Seruga, Slovenski trg 3, Ptuj, Milan Železnik, 
Kočice 67, Vlado Mohorko, Kungota 11, Anton 
Bukšek, Žetale 51, Peter Liber, Drenovec 1, Anton Le-
skovar, Lovrenc na Dravskem polju 1, Milan Zajšek, 
Dobrina 69, Irena Vrečar, Zasadi 7, Stanko Bosilj, 
Turški Vrh 98, Zlatko ŠtrucI, Dravinjski Vrh 2/b, Bran
ko Arnuš, Zasadi 7, Ivan Kovačič, Polenšak 44/b, 
Branko Ožinger, Hrastovec 24, Branko Anželj, Drav
ska 7, Ptuj, Stane Štumberger, Cirkulane 62, Marjan 
Prelog, Zavrč 9/a. 17. SEPTEMBER - Slavko Janežič, Grabe 20, Silva 
Kokot, Pohorje 17, Srečko Bezjak, Ločič 27, Franc 
Rajšp, Destrnik 55, Jožef Šprah, Pobrežje 27, Branko 
Repič, Videm pri Ptuju 24/a, Simona FridI, Sp. Hajdi-
na 72/a, Janez Mere, Gromova 2, Ptuj, Neža Erjavec, 
Vičava 66, Srečko Sitar, Laneova vas 58, Martin Cvet
ko, Gradiščak 8, Stanislav Večerič, Paradiž 45, Dragi
ca Lah, Gomilšakova 12, Ruj, Elizabeta Petrovič, 
Moškanjci 53/a, Miro Emeršič, Laneova vas 56, 

Jožica Starčič, Markovci 26/, Ivan Lesjak, Nova vas 
17, Andrej Vidovič, Mezgovei 46/c, Vida Maroh, Po
brežje 34, Janez Škerjanec, Tibolci 19/b, Alojz 
Vrbnjak, Podgorci 59/a, Aniea Zajšek, Stanošina 9, 
Anton Ivanuša, Mihovci 52^ Vanja Pešič, Jurčičeva 4, 
Ptuj, Andrej Kronvogel, Črmlja 7/a, Anton Feguš, 
Sedlašek 15/a, Branko Kos, Praprotnikova 12, Ptuj, 
Janez Muršec, Ločki Vrh 52/a, Branko Čeh, Podvinei 
48, Branko Šenkiš, Žabjak 61, Dragica Martinčič, Pa-
cinje 26, Frane Šumenjak, Prerad 37, Stanko Rep, 
Nova vas 1, Jože Šešerko, Draženei 11, Rudolf Re-
pee, Tržee 19/a, Sonja Predikaka, Šturmovei 11, Mile
na Marinič, CMD 15, Ptuj, Martin Tivadar, Gačnik 29, 
Boštjan Koren, Ogljenšak 46, Dražen Kečkeš, S. Se-
verja 15, Ptuj, Bojan Kokol, Bresniea 11, Branko Čeh, 
Podvinei 73, Mirko Mesarec, Zamušani 5, Roman 
Lešnik, Gerečja vas 103, Franc Pišek, Stari Log 56, 
Frane Paj, Pongrce 4, Jože Rojko, Sp. Korena 70, 
Stanko Draškovič, Mestni Vrh 60/a, Milan Kozak, Mi
klošičeva 8, Ptuj, Vilijam Obran, Sarajevska 5, Mari
bor, Frane Fekonja, Hajdoše 3/d, Irena Kmetee, Slo
venja vas 38/b, Bojan Žibek, Pod vrhom 27, Maribor, 
Matija Murat, Lackova 13, Ptuj. 



ZAHIMIVOSTI 

STROKOVNJAKI ENERGETSKE PISARNE SVETUJEJO 

Sanaciia hišnega tlimnilia 
Dimnik je najbolj obremenjen del hiše, zato ga moramo 
zgraditi tako, da bo prenesel vse obremenitve, vendar pri 
gradnji ali prenovi večkrat pozabljamo na to. Ker je izpos
tavljen visokim temperaturam, vlagi, kislinam, vremen-
skim vplivom in čiščenju, moramo pri njegovi izdelavi 
skrbno izbrati gradbeni material in poskrbeti za pravilno 
izvedbo. Upoštevati moramo, da je dimnik hišna naložba 
in vsaj njegov nosilni del naj bi dosegel obstojnost hiše. 

Č e n i k a k o v o s t e n , s o p o š k o d b e 
t a k e , d a g a j e t r e b a p o p r a v i t i a l i 
v s a j p o s t a v i t i n o v e g a . O b n o v a j e 
o b i č a j n o s p r e j e m l j i v e j š a , z a t o s e 
z a n j o o d l o č a m o v e č k r a t . 
P r e d v s e m p a s e l j u d j e p r e m a l o 
z a v e d a j o , d a j e d i m n i k s e s t a v n i 
d e l o g r e v a l n e g a s i s t e m a v o b j e k 
t u i n m o r a b i t i z n j i m u s k l a j e n . 
R e k o n s t r u k c i j a k u r i l n e n a p r a v e , 
z a m e n j a v a s s o d o b n e j š o a l i s p r e 
m e m b a g o r i v a , t o j e p r e d v s e m 
p r e h o d a s t r d i h g o r i v n a p l i n a s t o 
i n t e k o č e , z a h t e v a t u d i u s t r e z n o 
p r i l a g o d i t e v d i m n i k a . 

Članek opisuje vzroke za sanaci
jo, osnovne zakonitosti delovanja, 
kakšne so sanitarne in požarne 
zahteve za sodoben dimnik ter po
trebno vzdrževanje dimovodnih 
naprav. 

VZROKI ZA 
SANACIJO 
DIMNIKA 

Toplotno energijo za ogrevanje 
že stoletja pridobivamo predvsem 
z zgorevanjem trdnega, tekočega 
in plinastega goriva. Zgorevanje je 
kemična reakcija gorljivih sestavin 
goriva s kisikom. Pri tem dobimo 
toploto, zaradi katere kurimo, ter 
dimne pline (sestavljeni so iz: C O 2 , 
H 2 O , SOx, NOx, CO, C x H y , O 2 , 
N 2 , saj in prahu ter drugih drob
nih delcev), ki so nezaželeni in jih 
moramo speljati v okolico. Dimne 
pline odvajajo dimovodne napra
ve. Vsaka hiša z urejenim ogrevan
jem na kurilno napravo ima tudi 
dimovodne naprave, ki so sestavni 
del ogrevalnega sistema. Mednje 
sodita dimniški priključek - dimo-
vod, ki povezuje kiu-ilno napravo z 
dimnikom, in dimnik. K dimniški 
opremi prištevamo še: dimniški 
nastavek - kapo, omejevalnik vle
ka, razne lopute, nevtralizacijsko 
posodo (pri uporabi plinastega go
riva oziroma kendenzacijskih kot
lov). Nove, energetsko učinkovi
tejše kurilne naprave namreč pos
tavljajo nove zahteve, ki jim 
običajno zidani dimnik ne more 
zadostiti. 

Največja težava, tudi če dimnik 
ni poškodovan, so nizke tempera
ture dimnih plinov in s tem pove
zano kondenziranje vlage, kar sku
paj s kislinami razjeda dimnik. 
Največkrat se to zgodi, ko kotel na 
trdno gorivo, priključen na zidani 
dinmik, zamenjamo s sodobnim 
plinskim grelnikom oziroma kot
lom. 

Pri sodobnem kodu ali grelniku 
na plin izhaja dokaj malo dimnih 
plinov z nizkimi temperaturami in 
veliko vlage. To pomeni sorazmer
no majhen toplotni tok z dinmimi 
plini, hkrati pa je temperatura 
kondenzacije pri zgorevanju bist
veno višja, dimnik se zato teže do
volj segreje. Če ni segret na tempe
raturo kondenzacije, se vlaga nabi
ra na notranji površini dimniške 
tuljave, in če ni odporna proti vla
gi in kislini, se poškoduje. 

Poleg tega nizke temperature 
dimnih plinov v dimniku, slaba 
izolacija in velika masa dimnika 
zmanjšujejo potencial vleka. Ker v 
sodobnih plinskih kurilnih napra
vah nastaja razmeroma malo dim

nih plinov, je obstoječi svetli pre
sek dimniške tuljave prevelik, da 
bi ti plini dosegli dovolj velike hi
trosti za normalno delovanje ku
rilne naprave. 

OSNOVNE NALOGE 
DIMOVODNIH 
NAPRAV 

Za boljše razumevanje bomo pri
kazali osnovne zakonitosti delo
vanja in zahteve za kakovosten 
dimnik. Če obstoječi ni primeren 
za sodobne kurilne naprave ali pa 
je poškodovan, lahko večinoma 
dosežemo potrebno kakovost z ob
novo, ne da bi se lotili gradnje no
vega. Dimovodna naprava - dim
nik ima naslednje naloge: 

- zagotavljanje podtlaka (vleka), 
ki je potreben za odvod dimnih 
plinov in dovod zgorevalnega zra
ka, 

- odvajanje dimnih plinov iz ku
rilne naprave v okolico, kjer ne 
motijo bivalnega okolja, oziroma 
emisijo dimnih plinov porazdeli v 
čim manjšo imisijo. 

Pri zagotavljanju teh funkcij 
mora biti dimnik glede požarne in 
splošne varnosti ter s sanitarnega 
stališča neoporečen. Biti mora sta
bilen v vseh obratovalnih razme
rah. Prav tako se mora arhitekton
sko prilagoditi stavbi in okolici. 

DOLOČITEV 
VLEKA 

Dimnik zagotavlja vlek zaradi 
razlike v gostoti zraka v okolici in 
srednje gostote dimnih plinov v 
dimniku. »Vleče« torej zato, ker so 
dimni plini lažji od okoliškega zra
ka. Zato se tudi dvigujejo po dim
niku navzgor, zgorevalni zrak s ki
sikom pa vstopa v kurišče kurilne 
naprave. Pri razlagi vleka ne sme
mo pozabiti, da je proporcionalen 
razliki gostot in efektivne višine 
dimnika. Torej višji je dimnik, 
večji je njegov vlek. Povečuje se 
tudi s poviševanjem razlike v gos
toti med okoliškim zrakom in 
dimnimi plini. Razlika v gostoti 
narašča z zniževanjem temperatu
re okoliškega zraka (gostota zraka 
se v tem primeru povečuje) in 
poviševanjem srednje temperatm-e 
dimnih plinov (gostota dimnih 
plinov se zmanjšuje). 

Ker pa imajo sodobne naprave 
vse nižje temperature dimnih pli
nov, se tudi njihova srednja gosto
ta povišuje, razlika v gostoti med 
zrakom in dimnimi plini se 
zmanjšuje, to pa pomeni manjši 
vlek. Ker dimnika ne moremo 
poviševati, je treba znižati tlačne 
padce vstopa zraka v prostor s ku
rilno napravo in pretoka dimnih 
plinov skoznjo ter skozi dimniški 
priključek in dinmik. 

Nadaljevanje prihodnjič 
Bojan Grobovšek, 

dibLing.str. 

PREJELI SMO 
Oli rob 
Vinsiio-ltulinariinemu 
festivalu na Ptuju 

Uvodoma moram povedati, da 
že dalj časa nisem več aktiven na 
področju vinogradništva in vi
narstva, čeprav sem mu bil pre
dan vse življenje, zadnja aktivna 
leta v vinarski hiši na Ptuju, ki se 
ponaša s 750-letno tradicijo kle
tarstva. Vendar pa redno preko 
medijev in strokovne literature, s 
prijatelji in strokovnjaki 
spremljam dogajanja na tem po
dročju. Kot občan pa si rad ogle
dam in spremljam razne ptujske 
prireditve. Tu sem pa nemalokrat 
razočaran in prizadet. 

Zadnja, medijsko zelo poudarje
na, po vsebini pa zelo obetavna 
prireditev. Slovenski vinsko-ku-
linarični festival, ni upravičil 
mojih in prepričan sem, da tudi 
pričakovanj marsikoga ne. Festi
val si morda v strokovnem smislu 
zasluži vse priznanje, saj se ga je 
verjetno udeležilo le izbrano šte
vilo strokovnjakov. 

Mene predvsem zanima, kaj 
imamo oziroma smo imeli od tega 
pridelovalci grozdja, potrošniki 
in obiskovalci prireditve oziroma 
festivala. Res je, zabave je bilo 
malo, vina pa v obrokih, zlasti 
tistega, ki je pridelano na strmi
nah haloških in slovenj egoriških 
gričev. Organizatorji so ponujali 
dogajanja na ptujskih ulicah!! 
Kje je bila množična zastopanost 
kmetov vinogradnikov in vinskih 
hiš, kot so Vinag, Ormož, Ljuto
mer, Gornja Radgona in drugih? 
Še ptujska klet je s svojim paviljo
nom kaj skromno kazala svojo 
navzočnost. Na festivalu, 
takšnem, kot so ga organizatorji 
ponujali, bi morali biti prisotni. 
Res pa je, da je na Mestnem trgu 
zdaleč najbolj izstopala reklama 
za pivo Union. Kdo nosi odgo
vornost za katastrofalno nizko 
udeležbo slednjih, pa tudi ude
ležbo obiskovalcev - potrošnikov, 
katerim je verjetno tudi bila ta 
prireditev namenjena? 

Za vinsko-kulinarični festival 
bi pričakoval več blišča v 
izložbah trgovin in drugih loka
lov in na ta način predstavitev 
posameznih vinogradniških rajo
nov, pridelovalcev in posameznih 
kvalitet. Izjema je res bila trgovi
na Mura, ki je poleg kakovosti 
nekaterih drugih pridelovalcev v 
svoji izložbi "v drugi vrsti" razsta
vila tudi steklenice traminca iz 
ptujske kleti. Verjetno so bila 

tudi v ta namen dana sredstv^ 
sponzorjev in občine. 

Pa še nekaj! Kaj se v občini iu 
organizatorji prireditev na Ptuj^ 
sramujejo, da bi bolj promoviralj^ 
reklamirali in ponujali haloška 
slovenjegoriška vina in da na ne-
katerih prireditvah teh vin v po, 
nudbi sploh ni bilo? Spominjamo 
se še lanske jeseni, napovedi 23 
letos pa niso nič bolj obetavne, ko 
je kolona prikolic z grozdjein 
naših vinogradnikov pripeljala 
pridelek v ptujsko klet. Na vinar
je je bil in je še vedno velik prj. 
tisk prevzeti vse tržne viške 
grozdja. Kdo pa je še dolžan po. 
leg vinske kleti promovirati in 
prodati vino, se očitno nihče ne 
sprašuje. Menim, da imamo pre
malo ponosa in preveč omalo
važujoč odnos do pridelka, ki 
sodi v sam vrh svetovnih kvalitet. 

Slovenija je majhna dežela z iz
rednimi vinskimi kvalitetami in 
soglašam, da se naj povsod tržijo 
vina vseh področij. Na naših, 
ptujskih prireditvah pa bi morala 
prevladovati ponudba vin našega 
področja: tako od zasebnih vino
gradnikov kot tista iz ptujske kle
ti. Vprašam vas, bi na primer v 
Vipavi ob taki prireditvi točili 
pred mestno hišo haložana tako 
potrošnikom kot tudi v protokol-
ne namene? Tudi na ptujski noči 
se točijo pretežno vina tuje prove-
nience, za martinovo, v šotoru 
sredi mesta, pa se je lani pilo več 
piva kot pa mošta in vina. 
Ptujčani se še vedno radi spomin
jamo prireditve na Bakhovem 
trgu, ki jo je vedno v svoji režiji 
organizirala ptujska vinska klet. 

Ptujčani radi poudarjamo, da 
smo turizem ljudje in da ponuja
mo domače specialitete in vino. 
To je res in čim več jih naj ima od 
tega korist. Razne prireditve pa 
organiziramo z gotovim ciljem in 
da jih ljudje tudi obiskujemo. 
Vprašujem se, zakaj se včasih kaj 
organizira in dela, če ni dosežen 
namen in cilj. 

Janko Mlakar 

Opravičilo 
v prejšnji številki Tednika 

smo med drugimi pismi 
bralcev na strani 11 objavili 
pismo V. Rajherja Moj 
župan - še enkrat in zadnjič. 
Žal se nam je pismo "izmuz
nilo" v tisk, ne da bi ga po 
prepisovanju še enkrat pre
brali, in je polno tipkarskih 
napak. Za pomoto se avtorju 
in bralcem opravičujemo. 

Urednik 

PREJELI SMO 
Ptujske turkerije 

Zelo odmevna razstava, po ocenah mnogih zelo 
draga, je, kot izgleda, pustila v Ptuju posledice. 
Kako si drugače razlagati arhitekturne rešitve na 
Novem trgu? V Tedniku sem pred dnevi prebral, 
da bo ta predel starega Ptuja imel po obnovi 
srednjeveško podobo. Tisto našo, za mesto Ptuj av
tohtono. In danes? Projekt jo je skazil. Ni odveč 
javno vprašanje odgovornim v Zavodu za spome
niško varstvo naravne in kulturne dediščine in 
mestnim arhitektom, kakšne zgodovinske, estets
ke, predvsem pa strokovne argumente imajo za so
glasja k tej bizantinski podobi, čeprav jo zelo ce
nim, vendar le v okolju, kamor pripada. Ni potreb
no biti svetovni popotnik, pa lahko takoj ugotoviš, 
da bomo na Ptuju odprli ptujsko inačico Baščaršije, 
tako tragično razdejane v bosanski vojni, ali pred
mestje včasih našega glavnega mesta skupne države 
ali Brčkega, Prištine itd. Tam je arhitektura, ki jo 
prenašamo v slovensko srednjeveško mesto, na ka
terega je vsa Slovenija tako ponosna, povsem ra
zumljiva in avtohtona. 

Zgodovina je pustila svoj pečat na kateremkoli 
območju zemeljske krogle, prav tako kot jo je v 
našem ptujskem okolju pustil srednjeevropski fev
dalizem. Še ne dolgo tega smo na Ptuju kritizirali 
arhitekturni in estetski zmazek pošte na Minorit-
skem trgu (gradimo novo), strokovno je bila in je 
kritizirana obnova ptujskega malega gradu, kri
tično se je pisalo o gostinskem lokalu Amadeus in o 
zamašku v Lackovi ulici, le o tem arhitekturnem 
čudežu na Novem trgu, po mnenju številnih 
Ptujčanov, pa nič. Navsezadnje se tudi ni moglo, saj 
je javnost videla sicer nedokončani objekt šele 
prejšnji teden, ko so odstranili gradbene zaščitne 
panoje, čeprav sta bila prodajalna in restavracija po 
programu Vino forum za otvoritev predvideni že 
18. septembra. Ta objekt je za Ptujčane, okc]|ličane 
in tturiste še kako potreben. Upamo lahko le to, da 
bo prevladovala ponudba tako čislanega "piščanca 
po ptujsko" in zelo kvalitetnih jedi iz piščančjega 
mesa iz podjetja investitorja s pridobljenim ISO 
standardom. Ne nazadnje motijo Ptujčane tudi bar
ve, ki preveč asocirajo na Orient, čeprav so to barve 
logotipa podjetja. Hudomušneži pa pravijo, da so to 
zaščime barve lesene konstrukcije - impregnacija. 

Stanko Lepej 

TILEN MROOIE/ STRANIŠČA V ANTIKI IN POIZKUS HIPOTETIČNE POSTAVITVE JAVNIH IN ZASEBNIH STRANIŠČ V PETOVIJI 

14. 

KOPALIŠČE -
TERME 

Čeprav nedokazano, nekateri av
torji menijo, da je Petovija premo
gla tudi terme. Kopališče naj bi 
bilo na Panorami. V bližini je bil 
javni vodovod. Dokler ne bo 
trdnih arheoloških dokazov, se 
lahko s to prijetno mislijo le poi
gravamo. 

KANALIZACIJA 
Kanalizacija je bila v Petoviji 

gotovo speljana na enak način ka
kor v drugih rimskih mestih. Res 
pa je, da na Ptuju do sedaj še niso 
našli velikih kanalizacijskih cevi -
kloak. To pa seveda ne pomeni, da 
jih ni bilo. Arheologi so odkrili le 
posamezne ostanke kanalizacij
skih cevi, za katere je jasno, da so 
se morale povezovati v večje cevi, 
te pa so bile, kakor po drugi mes
tih, speljane v najbližjo reko, torej 
Dravo. 

JAVNA STRANIŠČA 
Ker se Petovija ni razlikovala od 

drugih mest, lahko z gotovostjo 
trdimo, da je mestno jedro imelo 
javne stavbe, te pa javna stranišča. 
Arheologom do danes ni uspelo 

odkriti natančne lokacije foruma 
niti ne ostankov drugih javnih 
zgradb, zato tudi ne vemo, kje so 
bila locirana javna stranišča. Več 
sreče so imeli arheologi v Ljublja
ni - tam so javno stranišče odkrili. 

Javna stranišča v termah, amfi-
teatru, gledališču, večjih svetiščih 
(o njih smo že govorili) so povsod 
po rimskem imperiju imela enako 
arhitekturo. Gotovo so bile tudi 
navade meščanov mesta Petovija 
enake kakor navade vseh drugih 
meščanov rimskega imperija. 
Zato smo trdno prepričani, da so 
imele javne stavbe enaka stranišča 
kot že opisana, žal pa za te trditve 
nimamo arheoloških dokazov. 

Trdimo pa lahko, da so bila jav
na stranišča v foriunu in drugih 
javnih stavbah, lociranih v uprav-
no-pravnem delu mesta, in tudi v 
termah na Panorami. 

HIŠE 
Arheologi ne verjamejo, da je 

Petovija imela visoke stanovanj
ske bloke ali insule. Če vemo, da 
so te nastale v Rimu zato, ker pre
prosto ni bilo prostora, in da take 
stavbe niso bile značilne za druga 
mesta, jim lahko verjamemo. In še 
če Poetovio ni imela obzidja, po
tem tudi ni bilo posebne prostor

ske stiske in se je mesto lahko po 
mili volji širilo, ne da bi bili pre
bivalci primorani graditi v višino. 

Za zasebne hiše lahko po arheo
loških najdbah rečemo, da so bile 
stavbe večinoma pritlične ali eno-
nadstropne. Med njimi so se, ka
kor po drugih mestih tudi v Peto
viji, bohotili vrtovi. S prostorom 
ni bilo potrebno skopariti, saj ga 
je bilo v izobilju.^ Bogatejše med 
hišami so se odlikovale z okrasjem 
iz marmorja, stebrišči, kopalnica
mi in centralno km-javo. Stene 
notranjih prostorov so bile posli
kane s freskami ali imitacijo mar
morne obloge, tla pa okrašena z 
omamentalnimi mozaiki.^ 

OPROSTITE, 
ALI IMATE 
STRANIŠČE? 

z dvema javnima vodovodoma, 
kanalizacijskim omrežjem in bo
gatimi prebivalci so bili dani vsi 
pogoji, da se je mesto ponašalo z 
razkošnimi hišami, v katerih niso 
manjkale kopalnice, centralna 
km-java in gotovo so bili tudi 
prostori za opravljanje nujne po
trebe. 

Veliko prebivalcev se je z vodo 
oskrbovalo iz svojih vodnjakov. 

Odtočne kanalizacijske cevi, ki so vodile iz neke zasebne hiše. 
Najdišče Zg. Breg, 1975. PMP, fototeka R-20901 

drugi iz javnih, ki so kot vsepov
sod bili tudi v Petoviji posejani ob 
glavni ulici. Za kanalizacijo lahko 
trdimo, da je bila še bolj razvejana 
in jo je imela praktično vsaka 
hiša. Ta je pogoj, da je lahko v hiši 
stranišče. 

Sklepamo lahko, da so v bogatih 
četrtih, tam, kjer so bile razkošne 
hiše, ki so bile priključene na 
mestni vodovod, imeli tudi stra
nišča (reprezentančna četrt, sta
novanjske hiše na Vičavi, morda 
bogate obrtniške hiše). 

SKLEPI IN 
POVZETEK 

.v nalogi smo spoznali, kakšna 
so bila javna in zasebna stranišča 
v rimski državi. Uspelo nam j ^ 
ugotoviti pogoje (urbano naselje -
mesto, vodovod, kanalizacija) in 
načrte (obliko, velikost prostora) 
ter navade Rimljanov. Našli smo 
tudi nakaj načrtov javnih zgradb 
(terme, forum, amfiteater), kjer so 
vrisana stranišča. 

Opombe: 
^ Prav tu je verjetno tudi vzrok, 

da ni bilo potrebe po insidah. 
^ Marsikatera hiša se je ponašala 

s hipokavsti, posebne vrste cen
tralno kurjavo. 

^ Curk opozarja, da so prvotna 
tla bila le iz ilovice. 





P O M i l ^ f f OBČINAH 
ZAVRČ / PRAZNOVALI SO II. OBČINSKI PRAZNIK 

Odprli novo šolsko igrišie 
š o l a je zelo pomembno sre
dišče v vsakem kraju in tega 
se zavedajo tudi v občini 
Zavrč. Zato so si tudi izbrali 
za praznovanje občinskega 
praznika 27. september v spo
min na dan, ko so pred enim 
letom odprli novo osnovno 
šolo . 

V počastitev drugega 
občinskega praznika se je 
zvrstilo več kul turn ih , športnih 
in družabnih prireditev. V pe
tek so praznovali dan šole v 
Zavrču, v soboto so pripravili 
gasilci taktično vajo, zvečer pa 
je bil završki kul turni dvorani 
koncert ljudskih pevk in go
dcev. Osrednji dan praznovanja 
je bil v nedeljo, začel pa se je s 
slavnostno sejo občinskega sve
ta, in čeprav je deževalo, je bila 
dopoldne tudi zanimiva tekma 
nekdanjih in sedanjih nogome
tašev. Osrednja slovesnost se je 
pričela z odprtjem novega šols
kega igrišča, ki so se ga zelo raz
veselili najmlajši. Slavnostni 

govornik, župan občine Zavrč 
Franc Majcenovič, je najprej 
opisal delovanje občinskega 
sveta v preteklem obdobju. Po 
njegovem mnenju ima občina 
Zavrč kot obmejna, manj razvi
ta haloška občina specifične 
probleme. V zadnjih letih jim je 
uspelo modernizirat i nekaj lo

kalnih cest ter pripeljati pi tno 
vodo. Veliko so tudi postorili 
na področju turizma, saj se nji
hova občina lahko pohvali z na
ravnimi danostmi, ku l turn imi 
znameni tos tmi ter dobro 
kapljico. Še posebej se njihove 
kraje splača obiskati jeseni. 

V kul turnem programu so 

Najmlajši so pr isrčno zaplesali 

nastopili člani pihalne godbe 
Spuhlja, ljudske pevke iz 
Zavrča, še posebej pa so bili 
prisrčni otroci iz male šole in 
osnovnošolci. 

Slovesnosti so se udeležili 
tudi župani sosednjih občin, 
poslanec in podpredsednik 
državnega zbora RS Miroslav 
Luci, poslanec Alojz Vesenjak 
in nekateri rojaki. Na osrednji 
slovesnosti so podelili letošnja 

občinska priznanja. Prejeli so 
jih Hilda Kropaček-Mandl, 
nekdanja učiteljica v osnovni 
šoli Zavrč, prostovoljno gasils
ko društvo Zavrč in Majda 
Pongrac, lastnica gostišča Šva-
bovo. Najvišje priznanje, plake
to občine Zavrč, so podelili 
Jožetu Pasičnjeku, domačemu 
župniku, saj kot so povedali, v 
obarazložitvi, poleg svoje du
hovne službe skrbi tudi za 
obnovo in vzdrževanje kultur

ne dediščine, zelo dobro sode
luje z občani, ob vsaki pri
ložnosti je pripravljen pris
kočiti na pomoč in tako je bilo 
tudi leta 1996, ko se je porušila 
šola in je odstopil prostore v 
župnišču, da je pouk potekal 
nemoteno. Prav tako je odstopil 
nekaj zemljišča za izgradnjo 
šole. 

MS 

Vrvico na špor tnem igrišču sta prerezala ravnatelj OŠ Zavrč 
Franc Kekec in župan Franc Majcenovič 

CIRKULANE / SREČANJE SOŠOLCEV OB JUBILEJU 

Pol s f o f e f f ff od kon€u šole 

v soboto, 26. septembra, so se prvič po petdesetih letih orga
nizirano srečali možje in žene letnik 1934 iz Cirkulan. Prosla
vili so 57 let, odkar so haloški malčki pr\ič sedli v šolske klopi, 
in 50 let, odkar so končali osnovno šolo. Letniki 1934 so os
novno šolo začeli in končali v dveh različnih s istemih - začetek 
prvega razreda v od Hitlerjeve Nemčije okupirani Sloveniji, ko
nec pa v novi Jugoslaviji. 

Na vrtu gostišča Krona v Cir
kulanah so se zbirali sošolci iz 

raznih krajev naše domovine. 
Po 50 letih se nekateri niso 

F o t o : Laura 

poznali, vendar je spomin ob 
srečanju zaživel. Na šolskem 
dvorišču jih je sprejel ravnatelj 
Franc Kekec. Obiskali so 
večnamensko dvorano in telo
vadnico. Po opravljeni maši je 
dekan Emil Dreu povedal nekaj 
o zgodovini cerkve na področju 
Cirkulan. Na pokopališču so ob 
prižganih svečah z enominut-
nim molkom počastili spomin 
na že preminule sošolce in 
svojce. Že utrujeni ob raznih 
doživetjih so se skupno s 
spremljevalci in partnerji poda
li v gostišče Krona, kjer so jih 
dobri gostitelji odlično pos
tregli z dobrim kosilom in 
pris tno domačo kapljico 
Ljudski pevci iz Cirkulan so z 
svojim nastopom popestril ' 
razpoloženje in skupno so zapc 
li prenekatero že skoraj pO' 
zabljeno domačo pesem svojih 
očetov in dedov. Ob slovesu so 
si, zaželeli, da se čez leto spe^ 
srečajo. 

T. Žumbar 



PO NAŠIH KRAJim 

IVANJKOVCI / PRAZNIK KRAJEVNE SKUPNOSTI IN TRGATVE 

Zadonela pesem klopofiev in beraiev 
v krajevni skupnost i Ivanjkovci v občini Ormož se veliko 
domačinov ukvarja z vinogradništvom. V soboto in nedeljo so 
v njihovih krajih praznovali praznik trgatve in krajevne skup
nosti. Prireditve so pričeli z odprtjem razstave del rojaka, aka
demskega slikarja Draga Hrvatskega iz Ljubljane. 

V soboto zjutraj je v centru 
Ivanjkovcev pihalna godba iz 
Velenja vabila obiskovalce na 
začetek praznovanja. Domačine 

in turiste je pozdravil Stanko 
Žličar, predsednik tamkajšnje 
KS. Zaplesali so člani domače 
foklorne skupine in zapeli člani 

noneta Certus iz Maribora. Pri 
njih so se ustavili tudi ude
leženci Radijske delavnice, ki so 
bili na poti v Ljutomer. 
Domačinke so pripravile 
odlične domače specialitete, 
značilne za čas trgatve. 

Potem so se s konjsko vprego, 
peš ali z jeklenimi konjički po
dali po vinski poti. Pravzaprav 
smo tako pospremili ženina in 
nevesto Ivana Rojko in Anito 
Tukar, ki sta se v cerkvi v Sve
tinjah poročila po starih 
običajih. Najprej smo se ustavili 

pri vinogradništvu Slavinec in 
pri vinoteki Kupljen. Povsod so 
prikazali delček iz bogate zak
ladnice običajev, ki so povezani 
s trgatvijo, ter ponudili dobrote 
in dobro kapljico. 

Gorice zahtevajo veliko 
skrbnega dela in celoletna opra
vila so na zelo duhoviti način 
prikazali člani folklorne skupi
ne Ivanjkovci. Prikaz je bil zelo 
poučen, saj so izkušeni vino
gradniki povedali tudi kakšno 
skrivnost. Med drugim tudi to, 
da je gorico potrebno v je

senskem času poškropiti z žvep
lom, da grozdje zaščitimo pred 
"nepovabljenimi" berači. Vse to 
se je dogajalo pri Maleku, kjer je 
številne goste zabaval priljublje
ni ansambel Lojzeta Slaka. 

v nedeljo so trgatev in prazno
vanje nadaljevali. Najprej so se 
podali na Runeč in si spotoma 
ogledali sušilnico sadja pri Ko-
siju, vino pa pokušali pri Kran

jcu. Vrhunec dogajanja in tudi 
sklepni del letošnjega prazno
vanja je bil na Jeruzalemu. Seve
da pa se je s praznikom trgatev 
šele začela. V prihodnjih tednih 
boste lahko doživeli na tem 
območju številne ponovitve v 
zasebni režiji. 

Tekst in foto: 
Marija Slodnjak 

Če žel imo, da dobro teče, moramo tudi zalivati 

Domačinke so napolni le mize s slastnimi special i tetami 

JAMA TRŽEČ 

Sreianie ribiških 
Ob ribniku v jami Tržeč so prejšnji četrtek, 24. septembra, v 
lepem in sončnem vremenu izvedli tradicionalno j e sensko 
srečanje ribičev veteranov iz Zveze ribiških družin Ptuj. Orga
nizatorji letošnjega srečanja, ki se ga je udeleži lo blizu 20 ve
teranov, so bili č lani ribiške družine Majšperk, tradic ionalno 
dobri gostitelji pa č lani pododbora Jama Tržeč, ki so ob zakl
jučku tekmovanja izmučene ribiče pogosti l i . 

Glede na vremenske razmere stari ribiški mački z ulovom niso bili 
najbolj zadovoljni, pa vendar se je izkazalo, da je imel najbolj polno 
mrežo Adolf Hvaleč iz RD Ptuj. To, kaj vse so si imeli povedati o 
tem, kakšne ribe so v starih zlatih časih lahko ulovili v naših vodah, 
pa je že zgodba zase, čeprav bi nas morala zanimati. Naše okolje je 
žal vse bolj onesnaženo in zaradi tega je tudi rib vse manj. O sulcu, 
recimo, ki so ga ti veterani lovili v Dravi pred tremi štirimi deset
letji, lahko le še govorijo. 

-OM 

Ulov ni bil najbol jš i , pa je bilo zato snidenje star ih pri jatel 
jev to l iko pr i jetnejše. F o t o : M. Ozmec 

JESENSKI REKOOOOOOOORDERJI / JESENSKI REKOOOOOOOORDERJ 

Paradižnikov 
hogato leto 

Vesel j s m o , kadar nas ob i šče te s s a d e ž e m , z a ka te rega men i te , 
d a je neka j p o s e b n e g a . Če so p o s e b e j zadovo l j ne s p r i de l kom 
g o s p o d i n j e , je že prav, d a p o k a ž e m o s a d n j i hovega do lgo le tne 
g a d e l a in izkušenj tud i v a m . Tako n a m je pr inesel v u redn iš tvo 

p re lep parad ižn ik Anton Nemec iz Ma j špe rka 87 . N a vrtu g a je 

pr ide la la n j e g o v a ž e n a Greta. Tehta l je kar 1,15 k g . Nič p o s e b n e 

g a m Gre ta nared i la , je poveda l A n t o n , pač p a je s parad ižn ik i 

ravna la t a k o kot zmera j . Pa naj še k d o reče, d a ni le tošn je leto v 

z n a m e n j u parad ižn ikov ! 

MZ 

mm • v«« • v f • 

Haivetp lunek in 
najtežii runki 

Janez Majcen iz Moravcev pr i Mali Nedel j i n a m je pr inesel na 
o g l e d o g r o m e g a , p o naši ocen i (vsaj d o seda j ) letos na jveč jega 
j u r čka , t e ž k e g a kar 1,10 k g , s k a p o p r e m e r a 35 c m in 25 c m do l 
g i m b e t o m . 

Benjamin Vidovič iz Rep išč pr i Leskovcu p a nas je obves t i l , d a 
n a n jegov i njivi raste jo ve l i kanske k r m n e pese ali runk l . N a s t rmi 
nj iv i , ki je b i la še p red d o b r i m dese t le t jem v i n o g r a d , so p o s a m e z 
ni p r imerk i težki tud i p rek 10 k g , v do l ž ino p a mer i jo več kot 70 
c m . O b n a š e m o b i s k u g a sicer ni b i lo d o m a , p a n a m je k r m n e re
korder je z vese l j em izpuli l in pokaza l n j egov str ic. 

-OM 

Velikansko zelje 
na Leskoviu 

Matej Degan sed i p o l e g zel jne g lave , ki je še p o s e b e j ve l ika . 
Pose ja la g a je n j e g o v a bab i ca . Pri posprav l jan ju zel ja je opaz i l 
ve l i kanko in se z vese l j em p o s e d e l p o l e g nje. Zel je t eh ta kar k rep
ko čez 10 k g . Torej b o d o imel i ve l iko k is lega zel ja . Bab i ca p a je 
rek la : "Daj b o g še d r u g o leto t a k š n e g lave in d o b r o let ino." 

Foto: B. Ptičar 
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Info - glasbene novice! 
Info - kviz 
Gotovo veste, kdo je na sliki. 
Izrežite glasovnico, vpišite od
govor, in če vam bo sreča na
klonjena, vam bodo v prodajal
ni Tehn ika Emone Merkur ja 
Ru j podarili zgoščenko. 
Da je bil pred štirinajstimi dnevi 
na fotografij i George Michael, 
je ugo tov i l a tud i Martina 
Pšeničnik^ Stogovci 9, Ptuj
ska Gora. Čestitamo! 
Odgovore na današnje vpra
šanje pošljite (ali prinesite) na: 
Uredništvo Tednika, p.p. 95, 
2250 Ptuj. Rok: četrtek, 8. ok
tobra. 

Reševalec:. 

Naslov: 

Ime pevca: 

LUJZEK 
Dober den vsaki den! Na kolen-

doripiše nedela, 27. septembra. Z 
Mico srna bla povoblena k znonc-
om na trgotev ronega grozdja. Saj 
vete tistega, ki se mu rizvanec 
reče. Pa zgleda, ke bo gnes rmmeS' 

to mošta dežovnica tekla, saj se je 
glih zdaj dež vleja. Tak je pač to: 
vremen pač ne gleda na to, gdo bi 
kumi sunce pasalo, nekomu dru-
gemipa rmj bi deiek zaleva. Jesen 
je pač skoro tak kak pomlod, ke 
nikol ne veš, boš moker ali suhi od 
zunanje ali notranje strani. V je
seni je to še posebno nevarno, saj 
prvi mošt že vreje v hrastovih ple
nicah in te lehko hitro zmoči in 
zmehča kolerm, možgone in še kaj 
drugega. 

Kaj se grozdja tiče, je vesela vest 
iz ptujskega Kletarstva Slovenske 
gorice - Haloze, da bodo prek 
kmetijske zadruge odkupili vso 

letošnjo grozdje iz Haloz in ptuj
skega dela Slovenskih goric. Cena 
grazdji glih nede najbolj vesela ali 
pa tudi bo za tiste, ki bodo ponudi
li dobre sorte z visoko vsebnostjo 
cukra. Mija z Mico srna sklenla, 
da boma trgala tan negi okoli 15 
ali pa celo 20. oktobra. Trgati 
bomo začeli pozno popudne, da se 
bomo lehko potli hvalili, da mama 
vino pozne trgatve. Z grozdjam je 
pač tak, ke ga že spomladi nekaj 
pozeba pozoble, poleti ga nekaj 
toča potuče, v jeseni pa ose, sršeni, 
škorci in drugi državni škodlivci 
razredčijo, nekaj pa še te tudi vi
nogradnikom ostane, če ga vmes 
še gniloba preveč ne rmpadne. Tak 
je pač ta: nekaj za bogeca, nekaj 
za državo, malo pa še te za svoja 
dušo. 

Kak ste culi in rmjbrž tudi rm te
leviziji vidli, so se v slovenskem 
parlamenti drgoč začele igre in 
zajebancije brez meja. Opozicija 
bi rada ministra Gabra posekala 
in tudi ministra Gantara na klet
ne gantare postavla. Pač borba za 
oblast in dnar. Kejka se meni, zdi 
je gaber trdi les pa tudi gantari so 
nareti iz trdega lesa in se lehko 
zgodi, da si bodo različni glodalci 
zobe potrli. Brez zob pa je tudi vaš 
LUJZEK. Srečno in ne za večno! 

Vsak izmed nas ima tip glasbe, ki mu je 
posebej všeč. Če pa ta tip glasbe še 
malo bolj preciziramo, pa pridemo do 
peščice glasbenikov, ki so nam najbolj 
všeč. 

Britanski pevec in bobnar PHIL COLLINS 
je bil lep čas vodilni član zasedbe Gene-
sis. Najnovejši projekt gospoda Collinsa 
je specifično prirejena popevka TRUE 
COLORS ki jo je v izvirniku 
prepevala Cyndi Lauper. Založba VVarner 
Music pa že dela reklamo za pevčev 
Greatest Hits album. 

LENNV KRAVITZ je bil poročen s franco
sko pevsko zvezdo Vanesso Paradis, ki 
bo kmalu izdala novo pesem Tandem. 
Delavni LENNV je najnovješo balado 
THINKIN6 OF YOU posve
til svoji pokojni materi Roxie Roker. 

Ime ter glasbo skupine MARILVN MAN-
SON nekateri ljubite, drugi sovražite. Ena 
najbolj norih skupin promovira solidno, 
vendar neizrazito rok skladbo DOPE 
SHOW ( * * * ) z novega albuma Me-
chanical Animals. 

Švedski band THE CARDIGANS svoj pra
vi prodor beleži s hitom Lovefool iz filma 
Romeo in Julija. Kvartet THE CARDI
GANS ostaja v tipični glasbeni usmeritvi 
v pesmi MY FAVORITE GAME 
ki ima dokaj dvoumno besedilo. 

Škotsko skupino DEL AMITRI sem pred 
kratkim predstavil v Info članku s sklad
bo Cry to be Found. Z zgoščenke Haitul 
of Rain - The Best of Del Amitri so fantje 

posebej za ZDA ponovno posneli sklad
bo DRIVING WITH THE BREAKS ON 
( ^ * * ^ ) , ki jo krasi preprosta melodi
ja in odlično nepovezano besedilo. 

PAHI SMVTH je v 90. slovela v baladi 
Sometimes Love just Ain't Enough, ki jo 
je prepevala v duetu z Donom Henleyem 
iz skupine Eagles. Dobra glasbenica se 
vrača s skladbo WISH I WERE YOU 
( ^ * * ) iz filma Armageddon. 

TANITA TIKARAM je očarala poslušalce 
s svojim otožnim glasom v pesmi Twist 
in my Sobriety. Deset let se TANITA trudi 
odpeti še večji hit, vendar njena novost I 
DONT VVANNA LOSE AT LOVE ( * * * ) 
ni glasbeno nič posebnega, je pa glasbe
no poseben ter odličen njen novi album 
Cappucino Songs. 

Ameriška pevka NATALIE MARCHANT je 
na solo poti posnela dva odlično ocenje
na albuma z naslovoma Tigerlity in Op-
helia. Ljubiteljem težje in kakovostne 
glasbe NATALIE prepeva pesem BREAK 
YOUR HEART ki je prava uspa
vanka. 

Avstralska pevka NATALIE IMBRUGLIA 
je dobila za pesem Torn glasbeno nagra
do MTV kot novinka leta. Izredno talenti
rana pevka sedaj predstavlja izvrstno pe
sem SMOKE ( * * * * ^ ) , ki je glede 
besedila in glasbe več kot odlična. Za 
potrebe diskotek pa se na mali plošči na
haja dober plesni remiks skupine Way 
Out West. 

DINA CARROLL je ljubitelje soul glasbe 

razveseljevala s skladbo So Close. Lepa 
DINA se po dveh letih vrača s plesnim r'-
n'b komadom LIVING FOR THE WEE-
KEND ki ga je produciral 
znani mojster David Morales. 

Ameriški izvajalec WYCLEF JEAN je do
bil od MVJ nagrado za najboljši r'n'b vi-
deo leta z naslovom Gone Til November. 
Obseden od ustvarjanja glasbe WYCLEF 
v Evropi izdaja dvojno malo ploščo in 
prvi komad nosi naslov CHEATED 
( ^ ^ ^ ) . Drugi komad pa je predelava 
hita Tine Turner z naslovom WHAT'S 
CLEF GOT TO DO WITH IT ( * * * * ) in 
v njem je spremljevalni vokal odpela ma
nekenka Naomi Campbell. 

Hitro je minil glasbeni september, ki je 
postregel s temi albumi: The Miseduca-
tion of - LAURVN HILL, The OMD Singles 
- OMD, Tubular Belis 3 - MIKE OLDFI-
ELD, Back to Titanic, This is my Truth, 
Teli me Vours - MANIC STREET PREA-
CHERS, Step One - STEPS, Psycho Cir-
cus - KISS, Music Chairs - HOOTIE & 
THE BLOVVFISH, Labour of Love 3 - UB 
40, One Night Only "Live", - BEE GEES, 
Sounday 8.p.m. - FAITHLESS, High Mi-
leage - ALAN JACKSON, S'il Suffisait D'-
Aimer-CELINE DION ... 

David Breznik 

POPULARNIH 10 
1. No Matter What 
- BOVZONE 
2.1 Don't Want to Miss 
aThing -AEROSMITH 
3. Crush 
- JENNIFER PAIGE 
4. Millenium 
- r o b b i e v v i l l i a m s 
5. One for Sorrovv 
-STEPS 
6. My Favourite Mista-
ke -SHERYLCROW 
7. Music Sounds Bet-
ter with You 
- STARDUST 
8.1 Want you Back 
- MEL B. & MISSY 
ELLIOT 
9. Lost in Space; 
Ouestion of Faith 
- LIGHTHOUSE FAMILY 
10. The First Night 
- MONICA 

Lestvico POPULARNIH 
10 lahko poslušate vsako 
soboto v večernem spore
du radia Ruj. 

Mladi dopisniki z VZTRAJNOSTJO DO 
USPEHA 
Pri enem predmetu v šoli smo se 
morali naučiti veliko snovi, ki je 
bila zeio zahtevna. Imeli smo samo 
dva dni časa. Prišla sem domov in 
se začela učiti. Snov sem prebrala 
že najmanj desetkrat in si je nika
kor nisem mogla zapomniti. Odšla 
sem k mamici in ji povedala, da se 
te snovi ne morem in ne morem 
nauči t i . Začela sem izgubljati 
upanje, da mi bo v tako kratkem 
času sploh uspelo osvojiti tako 
zahtevno snov. Mamica mi je deja
la: "Nina, to pa ni v tvoji navadi, 
da bi omagala sredi učenja." Solze 
so mi prišle v oči in mamica je vi
dela, da mi je zelo hudo. Nato mi je 
dejala: "Nina, vedno moraš vztra
jati, pa če je še tako hudo, boš vide
la, da ti bo le tako uspelo." Poto
lažila me je in bilo mi je dosti lažje. 
Spet sem poprijela za knjige in 
naslednji ckn mi je uspelo osvojiti 
vso snov. Ko sem prišla v šolo, sem 
bila vprašana in dobila sem dobro 
oceno. Še pomembnejše od dobre 
ocene pa je to, da sem vztrajala in 
se učila. Zato lahko trdim, da je 
treba vedno vztrajati, kajti le tako 
bodo vse nedosegljive stvari posta

le z veliko truda in dela dosegljive. 
Nina Sibila, 6.a, 
OŠ Kidričevo 

NA MORJU 
Bilo je v soboto popoldne, ko je 
oče prišel iz službe. 
"Otroci, prinašam vam veselo no
vico, da po desetih letih spet odi-
demo na zasluženi oddih - počitni
ce, in to na morje v Banjole." Bili 
smo zelo presenečeni in veseli. 
Takoj smo začeli s pripravami. 
Komaj smo čakali dneva, ko smo 
krenili na pot. S seboj smo vzeli 
pribor za plavanje in potapljanje in 
že smo se odpravili na pot. Ker je 
bilo vreme zelo lepo, je bilo poto
vanje prijetno. Po prihodu v Ban
jole smo si ogledali plažo in se 
ohladili v zelo čistem morju. Vsi 
smo bili presenečeni nad lepotami 
in čistočo. Naredili smo si načrt 
našega bivanja. Zjutraj po zajtrku, 
ki smo si ga pripravili sami, smo 
igrali nogomet, odšli na sladoled 
in nato na plažo. Najbolj mi je os

tala v spominu vožnja z motornim 
čolnom, ki ga je najel oče. Kot 
neizkušene pomorce nas je bilo v 
začetku zelo strah, vendar je to hi
tro minilo. Z očetom sva kot dobra 
plavalca odplavala precej daleč od 
obale. 
Zvečer smo večkrat opazovali , 
kako zahaja sonce. Mama pa nam 
je razložila, kaj pomeni plima in 
oseka morja. Opazovali pa smo 
tudi valovanje morja in let gale
bov. 
Neizprosno se je bližal čas, ko smo 
se morali vrniti domov. Letošnje 
moje počitnice so bile nepozabne. 
Spočit in srečen sem že razmišljal, 
kako bo spet v novem šolskem lem 
v Ptuju. 
Bil sem zelo vesel, saj so moje 
počitnice minile brezskrbno in 
mirno. 
AtuJrej Cucek, 6. d, 
OŠ Mladika 

MOJ PRIJATELJ 
Benjamin Zelenko je moj najboljši 

prijatelj. Benjamin je doma v Ptu
ju. Srečujeva se na terapiji, raznih 
sestankih in piknikih. Letos sva 
bila skupaj v koloniji. Zelo dosti se 
igrava. V Ankaranu sem Benjami
na učil namizni tenis. Ko sva kaj 
ušpičila, nisva tožila drug drugega. 
Obljubila sva si, da bova vedno 
najboljša prijatelja. 
Marko Špurej, 3.r., 
OŠHajdina 

MOJA PRIJATELJICA 
Moji pri jatelj ici je ime Tjaša. 
Doma je iz Slovenje vasi. Spoznali 
sva se v prvem razredu osnovne 
šole. Od takrat sva si zelo dobri 
prijateljici. Ko mi je dolgčas, jo 
pokličem po telefonu in se pogo
varjava. Zelo veliko se tudi 
druživa. 
Sošolka Tjaša je prijetno dekle. 
Ima črne lase in modre oči. Včasih 
prosim atija ali mamico, če me pel
je za kakšno uro k Tjaši. Tudi ona 
pride včasih k meni. Imeli sva se 
lepo. Tudi jaz sem njo povabila na 
svoj rojstni dan. Želim si, da bi s 
Tjašo ostali vedno tako dobri pri
jateljici. 
Tamara Veber, 3.r., 
OŠHajdina 



PO NAŠIH KRAJIH 
p T U J , DANES GRE NA POT 4 . HALOŠKA KONJENICA 

l̂ eč k o t 6 0 k o n j e n i k o v i z 

S l o v e n i i e i n t u d i t u i i n e 
Haloška konjenica je po besedah direktorja GIZ Poetovio 
vivat Ptuj Branka Brunina, ki je njen predsednik, že uvel
javljen turistični program širšega območja Ptuja in tudi 
sestavni del večdnevnih organiziranih pohodov s konji v 
naravi v Sloveniji. Ob tem je tudi ustanovna članica konje
niškega treidng združenja Slovenije in največja konjenica 
v tem času med vsemi šestnajstimi, kolikor jih letno orga
nizirajo v Sloveniji. 

Na letošnji 4. haloški konjenici, 
Ici bo krenila na pot danes ob 8. 
uri iz novega konjeniškega centra 
v Skorbi, pričakujejo med 60 in 90 
konjenikov iz cele Slovenije pa 
tudi iz tujine - iz Italije in Avstri
je, če bo seveda lepo vreme. Za or
ganizatorje, GIZ Poetovio vivat, 
KK Skorba in Country club Ptuj, 
je še posebej pomembno, da se ob 
zaključku letnih konjenic v Slove
niji udeleženci vseh dobijo prav 
na haloški, ki je še posebej priv
lačna, saj njena pot vodi med 
haloškimi griči, ki so v tem času 
še posebej zanimivi tudi zaradi 
trgatve. 

Udeleženci 4. haloške konjenice 
bodo na poti od danes do sobote, 
3. oktobra. Trasa je dolga 140 km; 
v primerjavi z lansko so jo nekoli

ko skrajšali, da bi udeleženci ime
li več časa za spoznavanje prelepe 
haloške pokrajine in njenih ljudi 
ter da bi na konjenico zvabili tudi 
tiste konjenike, ki niso najbolj 
vešči konjskega sedla. Vmesni 
postanki bodo na 15 postojankah 
(Bori, Zavrč, Švabovo, Cirkulane, 
Podlehnik itd.), na katerih je že 
vnaprej dogovorjeno vse v zvezi s 
ponudbo in postrežbo. Cena 
oskrbe za konjenika in konja za 
celotni pohod je 15 tisoč tolarjev, 
za en dan pa šest tisoč tolarjev. 
Konjeniki na pohodu uporabljajo 
svoje ali sposojene konje. 

Haloška konjenica združuje vin-
sko-kulinarično ponudbo tega 
prostora, pa tudi kulttirnozgodo-
vinsko dediščino, saj so ogledi po
sameznih znamenitosti na tem 

območju sestavni del programa 
konjenice. Na vsakoletne obiske 
konjenikov so se prebivalci Haloz 
že navadili, povsod jih lepo spre
jemajo in skorajda ni hiše, kjer jih 
ne bi povabili na kozarček ali 
kakšno drugo dobroto. Pomem
ben element povezovanja tega 
območja tudi skozi ta turistično-
rekreativni projekt pa predstavlja 
pokroviteljstvo županov občin v 
Halozah, skozi katere vodi pot 
haloške konjenice. Da organiza
torji lahko udeležencem vsakolet
ne konjenice zagotovijo visoko-
kvalitetno oskrbo, pa imajo zaslu
ge tudi nekateri sponzorji. Od 
lani ima haloška konjenica tudi 
svojo himno, tudi po tem pa se 
razlikuje od drugih tovrstnih or
ganiziranih pohodov v naravi v 
Sloveniji. 

Kdor je zamudil današnji 
začetek 4. haloške konjenice, jo 
lahko pozdravi ob vrnitvi 3. okto
bra ob 16. tu-i pred Mestno hišo v 
Ptuju, kjer naj bi letošnje ude
ležence pozdravil tudi župan 
mestne občine Ptuj Miroslav 
Luci. 

MG 

JURSINCI / RIBIŠKI JUBILEJ 

Skrb la vode v Pesniški dolini 
v lovskem domu v Jiu*šincih 
je bil slavnostni občni zbor 
Ribiškega društva Juršinci 
ob 35-letnici delovanja tega 
društva. Na njem so pregle
dali delo društva v 35 letih, 
ko so bili juršinski ribiči 
vseskozi dobri varuhi nara
ve in voda. V zadnjih letih 
so se večkrat izkazali tudi z 
oi^anizacijo ribiških tek
movanj in prostovoljnim de
lom pri gradnji ribnika in 
ribiške hišice. 

O delu in prizadevanjih ribičev 
je govoril predsednik Ribiškega 
društva Juršinci Franc Strucl ter 
se vsem zahvalil za sodelovanje in 
požrtvovalno delo. Zdaj je v 
društvu 38 ribičev, med njimi 
tudi veliko mladih. Slovesnega 
občnega zbora ob 35-letnici 

Ribiškega društva Jiuiinci sta se 
udeležila tudi župan občine 
Juršinci Alojz Kavčič in predsed
nik občinskega sveta Simon To
plak. 

Zaslužnim ribičem so podelili 

priznanja, sprejeli pa so tudi 
sklep, da bo odslej 29. september 
vsako leto praznik juršinskih 
ribičev. 

Tekst in foto: 
M.TOŠ 

MARIBOR / 2 3 . TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

M « Š f a / e r s l r e n ^ š f I r l - ^ 

Mariborski tekmovalni dan si bodo zapomnili zlasti tek-
movalcii iz KK Šentjernej, saj so njihovo vozniki slavili šti-
rilu-at in pobrali polovico zmag. Junak dneva je bil brez 
dvoma Vojo Maletič, ki je potrdil letošnjo odlično formo, 
Drago Les pa je v dirki dveletnih kasačev z Donom Jersey-
em z osebnim rekordom 1:22,5 potrdil napovedi o dobri 
pripravljenosti tega dveletnika. Z njim bo očitno zapolnil 
veliko vrzel, ki je v njegovem hlevu po poginu odlične Ite 
Rine. 

Mariborska prireditev bo še od
mevala, saj je bilo v zraku celo več 
napovedi, da naj bi odpadla, ker se 
organizatorji niso strinjali s sesta
vo sodniškega zbora. Zapomnili si 
jo bodo tudi nekateri favoriti, ki 
so ostali praznih rok. 

Rezultati: 1. dirka, avtostart za 
2-letne kasače, 1700 m: 1. Don 
Jersey (Les, Šentjernej) 1:22,5, 2. 
Dolores I (Orthaber, Maribor) 
1:22,6 in 3. Ales (Kristl, Ljuto
mer) 1:23,0; 2. dirka, avtostart za 
3-4-letne kasače, 2050 m, zaslužek 
do 100 tisoč SIT: l.rima Lobell 
(Humek, Šentjernej) 1:23,3, 2. 
Fuci Fuc (Kovačič, Posavje 
Krško) 1:24,0 in 3. Pomona (Lov-
renčič, Maribor) 1:24,3; 3. dirka, 
avtostart za 3-12-letne kasače, 
2050 m, zaslužek do 200 tisoč 
SIT: 1. Debora MS (Slavič, MS 
Ključarovci) 1:21,9,2. Nike Lobel 

(Špindler, Slovenske gorice) 
1:22,1 in 3. Nikeman (Zaletel, 
Krim) 1:22,6; 4. dirka, avtostart 
za 3-12-letne kasače, 2050 m, zas
lužek do 300 tisoč SIT: 1. Latira 
(Vidic, Brdo) 1:22,4, 2. Avio AG 
(Gorjanc, Brdo) 1:22,7 in 3. Veno 
(Kolar, Ljutomer) 1:23,1; 5. dir
ka, avtostart za 3-12-letne kasače, 
2050 m, zaslužek do 500 tisoč 
SIT: 1. Lafit (Pire, Ljubljana 

Stožice) 1:21,5, 2. Egidij (Cerar, 
Ljubljana Stožice) 1:21,8 in 3. Jo 
Jo B (Gregorc, Domžale) 1:22,4; 
6. dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 2050 m, zaslužek do 900 
tisoč SIT: 1. Suriya (Maletič, 
Šentjernej) 1:20,0, 2. Jovanka B 
(Šubic, Brdo) 1:20,6 in 3. Fabian 
(Slana, Ljutomer) 1:20,7; 7. dir
ka, avtostart za 3-12-letne kasače, 
2050 m: 1. Bukefalos (Maletič, 
Šentjernej) 1:19,5, 2. Jason B 
(Gorjanc, Brdo) 1:19,6 in 3. Lui B 
(Vidic, Brdo) 1:19,9; 8. dirka, av
tostart za 3-12-letne kasače, 2050 
m: 1. Gerd November (T. Mako-
ter, Ljutomer) 1:17,8, 2. Soulman 
(Slavič, Ljutomer) 1:17,8 in 3. Fe-
dele Poker (Zan, Ljutomer) 
1:18,0. 

Marjan Toš 

POUCANE / PETNAJSTI DAN ODPRTIH VRAT DOAM DR. 
JOŽETA POTRČA 

Iditivno l i v l i e n i e t r e t i e g a 

Uvljeniskega o b d o b i a 
Meglena in deževna kapa nad Bočem, pod njegovim zavet
jem je dom dr. Jožeta Potrča v Poljčanah, seje tisti dan po
tegnila globoko v dolino. Pa vendar se tako oskrbovanci 
kot zaposleni ob tradicionalnem, že petnajstem dnevu 
odprtih vrat doma niso dali. Prvim pomeni dan odprtih vrat 
še dodatno veselje, saj se ob tej priložnosti srečajo s števil
nimi prijatelji iz mladih let in poklepetajo, zaposleni pa 
lahko pokažejo, kaj vse so v domu od prejšnjega leta posto
rili, da bi bili njihovi varovanci, ki tod preživljajo tretje 
življenjsko obdobje, zadovoljni. 

Oboji se tako iz leta v leto lahko 
pohvalijo z lepimi uspehi: zapos
leni v domu o izboljšanju stand
arda bivanja varovancev, slednji 
pa z ročnimi deli ter živahnim 
kulturnim in drugim življenjem, 
ki jim bogati starost. Pa vendar 
jim je minulo soboto vreme za
godlo v toliki meri, da se niso mo
gli sproščeno poveseliti na doms
kem dvorišču kot prejšnja leta. 

Dom dr. Jožeta Potrča Poljčane 
je pod varnim zavetjem Boča pris
oten že 46 let, trenutno pa v njem 
živi 295 oskrbovancev. Najsta
rejša oskrbovanka bo kmalu do
polnila 98, najmlajša pa jih ima 
31. 170 jih je iz sedanje slovenje-
bistriške občine, ostali pa kar iz 
28 občin, raztresenih po skoraj 
vsej Sloveniji. Standard v domu, 
ki ga zaposleni izboljšujejo iz leta 
v leto, so letos še izboljšali. Tako 
So uredili prostor za kadilce, kar 
iim narekuje zakon o prepovedi 
kajenja. Uredili so nekaj pisarn, 
obnovili tri kopalnice in izplako-
valnice ter nekaj sanitarij. Ko jim 
bodo dopuščala finančna sredstva, 
se bodo temeljito lotili tudi obno
ve oddelkov, kjer so nepokretni 
oskrbovanci. Imajo pa še druge 
načrte, je povedala direktorica 
Cvetka Polanec. 

Živahno pa je tudi družabno 
življenje v domu. Med največje 
dosežke na tem področju štejejo 
Organizacijo šestnajstega srečanja 
domskih pevskih zborov 18. juni-
ia v telovadnici poljčanske osnov
ale šole, predstavilo pa se je 33 
zborov s 414 pevci. Zbor iz 
Poljčanskega doma se je tokrat 
^vrstil na drugo mesto; po mnen-

strokovne žirije so se najbolje 
odrezali pevci iz doma Šmarie pri 
Jelšah, na tretje mesto pa pevci iz 
doma upokojencev Kranj. 

Letos so v času odprtih vrat 
doma pripravili že sedemnajsto 
razstavo ročnih del in vsi, ki iz 
leta v leto obiskujemo te razstave, 
moramo priznati, da so izdelki 
vedno lepši in bolj raznoliki. No
vost letošnje razstave je slikanje 
na svilo in nakit, ki so ga izdelali 
stanovalci doma. V domu ob vsem 
tem deluje še devet skupin sta
rejših za samopomoč, kar ljudem 
tretjega življenjskega obdobja še 
dodatno lepša jesen življenja. 

Program, ki je zaradi slabega 
vremena moral potekati v domski 
jedilnici, je bil prijeten in živa
hen. Za začetek sta oskrbovance 
doma in njihove obiskovalce raz
veselili sestri Kidrič iz Lušečke 
vasi, nadaljevali pa pevci domske
ga pevskega zbora, ki so pod 
vodstvom Brigite Leva zapeli veli
ko lepih domačih pesmi. Velik 
aplavz so poželi tudi člani F D 
Košuta iz Poljčan s spletom ple
sov z Dravinjskih goric ter Pohor
ja in košuta, ki je v veselje vseh 
prisotnih uprizorila nekaj nagaji
vih norčij. 

Vsako leto od dnevu odprtih 
vrat podelijo številna priznanja 
stanovalcem doma in zaposlenim. 
Letos sojih prejele Frančiška Ga-
berc in Štefka Ploh za delo v de
lovni terapiji, slednja pa še za so
delovanje na kulturnih priredit
vah v zavodu, ter Ljudmila Hoj
nik za dolgoletno delo in pomoč v 
ekonomiji zavoda. Za dvajset let 
dela v zavodu sta prejeli priznanje 
Irena Kuhar in Irena Mlakar, čes
titali pa so tudi tistim, ki bodo v 
tem letu praznovali desetletnico 
dela v domu. 

Osrednje domske prireditve v 
Poljčanah se udeležujejo številni 
ugledni gostje. Med njimi ni žal 
nobeno leto ministra za delo. 

dnižino in socialne zadeve, ker 
pač, kot je sporočil tudi letos, ima 
že v naprej dogovori ene druge ob
veznosti. Vsako leto pa pride 
župan občine Slovenska Bistrica 
dr. Ivan Žagar in varovance doma 
vedno nagovori s prijaznimi bese
dami, kar ljudem prav gotovo ve
liko pomeni. Še posebej je vesel 
vedno novih izboljšav v domu, ki 
stanovalcem lepšajo jesen življen
ja, saj dom starejših ljudi nima 
več nesimpatičnega prizvoka hi
ralnice ali samo neizogibnega 
čakanja na konec človeškega živl
jenja, kot je bilo to mogoče še pred 
leti, temveč je to kvalitetno in ak
tivno življenje v tistem človeko
vem obdobju, ko nismo več spo
sobni živeti sami, pa se življenja 
še kljub vsem tegobam veselimo. 

Vida Topolovec 

ROKOMET 

lairtani novi tilii ženske4 
ga rokometnega kluba 

v ponedeljek je bil redni 
občni zbor ženskega rokomet
nega kluba Elektro Senčar 
Ptuj, četrti, odkar nastopajo 
samostojno ob veliki sponzor-
ski pomoči znanega ptujskega 
obrtnika Elektro Senčar, ki je 
z velikim razumevanjem ob 
težavah sprejel ženski roko
metni klub pod svoje okrilje. 

Prisotni so ocenili delo v pre
tekli sezoni, ko so članice v no
voustanovljeni enotni II. slo
venski ligi zasedle odlično 4. 
mesto in so s tem najbolje 
uvrščena ženska ekipa v vzhod
ni Sloveniji. Ugotovili so tudi, 
da ostaja igralska zasedba skoraj 
nespremenjena, vključili pa so 
štiri mlade perspektivne igral
ke, vzgojene domačem okolju, 
saj posvečajo veliko pozornost 
vzgoji lastnega naraščaja. Tako 
delujejo na treh osnovnih šolah 
rokometne šole, kjer želijo ust
variti ekipo mlajših deklic, ki 
bodo stalnica za črpanje igral
skega kadra. 

Vadbo so pričeli avgusta in 
pod vodstvom trenerjev Dani

jela Vaupotiča in Milana Bak-
lana vadijo 4-5-krat tedensko. 
Na nedavnem turnirju za Ku-
rentovo kapo se je pokazala 
slabša telesna pripravljenost, saj 
se pozna, da letos prvič po nekaj 
letih niso odšle na skupne pri
prave. Vzrok so finančne težave, 
ki tarejo klub in so danes naj
večja zavora za razvoj. Izpos
tavljeno je bilo tudi, da se 
počutijo osamljene, da ni pove
zave niti z odgovornimi na 
občini niti na Športnem zavodu. 

Za še uspešnejše delo so izvoli
li v upravni odbor še dva entuzi-
asta, vsem pa je cilj, da se v 
letošnjem letu ptujski ženski ro
komet še bolj učvrsti. Trudili se 
bodo tudi pridobiti še več spon
zorjev, ki bodo s svojimi pris
pevki pripomogli k nemotene
mu delovanju kluba. Izrečena je 
bila tudi zahvala staršem, ki po
magajo k razvoju ženskega ro
kometa z velikim razumevan
jem. 

anc 

ORMOŽ / PLANINSKI KOTIČEK 
Utrinki pianinskilt aktii 

Planinsko društvo iz Ormoža je tudi v letošnjem letu izvedlo 
večino svojih vsakoletnih akcij, od katerih sta zelo popularni po
letni tabor in tura za zaposlene tovarne sladkorja. 

S tovarno sladkorja planinsko društvo dobro sodeluje, pred sedmi
mi leti pa so pričeli pripravljati turo samo za zaposlene. V prvih letih 
je bila njihova stalna pot na Triglav. Po nekaj vzponih pa so se sode
lujoči odločili, da bi poskusili tudi kje drugje. Tako so se povzpeli na 
Brano, Mangrt, Košuto in še kam ter letos ponovno zavili na Triglav. 
Vzpona se je udeležilo 47 planincev, ki so si za to priložnost rezervi
rali kar tri dni. Prva dva dneva sta vedno precej naporna, tretji dan pa 
je namenjen počitku, sprostitvi in zabavi. Zaposleni tovarne sladkorja 
se na tovrstne planinske akcije praviloma odpravijo le enkrat letno, 
vendar takrat temeljito. Predsednik ormoškega planinskega društva 
Ciril Ambrož pa je povedal, da so ti vzponi vedno tudi zelo zabavni, 
saj so posrečena druščina. 

PLANINSKI TABOR 
Letošnji planinski tabor ormoških planincev je potekal v Logarski 

dolini. Čez trideset mladih tabornikov in njihovih odraslih spremlje
valcev je svoje šotore razgrnilo pri Klemenškovi domačiji. Vse dni ta
bora jih je vzpodbujalo prekrasno vreme, le en dan je bil izrazito 
deževen in takrat so prespali na senu sosednje domačije, kar je bilo 
prav posebno doživetje. Najmlajši udeleženci tabora so komaj dobro 
shodili in so se lepo ujeli z dolgoletno kuharico babico Štefko Petek, 
ki s svojim kuhanjem in pozornostmi skrbi za razvajanje mladih in 
tudi starejših planincev. Večina udeležencev tabora pa je bila osnov
nošolcev. Ker je bil to že 19. tabor, je organizacijski tim bolj ali manj 
ustaljen in naloge so jasno razdeljene. Prvi dan je največ dela, saj je 
treba postaviti tabor, šotore, postavijo si streho nad jedilnico in ku
hinjo ter uredijo sanitarije. Poleg zanimivega načina življenja in vsa
kodnevnega dogajanja je ostalo časa še za igranje badmintona in pi-
kada. Nogometa letos niso mogli igrati, saj bi bila pot po žogo v do
lino predolga ... Nekateri udeleženci so se na tabor pripeljali s kolesi, 
kar je zahtevalo precej napora. Potekal pa je tudi tečaj angleškega 
jezika. Ob večerih pa je bilo najuspešnejše orožje proti domotožju 
posedanje in prepevanje ob ognju. 

Seveda pa so planinci morali tudi na turo. Za preizkus sposobnosti 
mladih planincev so se najprej odpravili na Olševo, potem pa je sle
dila dvodnevna tura s spanjem v planinski koči. Zaradi različne sta
rosti in vzdržljivosti planincev so se razdelili v tri skupine in vsaka je 
po svoji, svojim sposobnostim primerni poti prilezla na Kamniško 
sedlo, kjer so prespali. 

vki 



S P O J I T 

CARIGRAD / EVROPSKO PRVENSTVO V KIKBOKSU 

Hadiu druga, Htaia f r e f f a 
Slovenska reprezentanca v kikboksu se je pretekli teden ude
ležila evropskega prvenstva v Carigradu v Turčiji. Tekmovanja 
se je udeležilo 27 držav s 355 tekmovalci, od tega devetnajst iz 
Slovenije: Brigita Pleminitaš, Tomaž Barada, Matej Eržen, Igor 
Kalšek, Klemen Buzina in Mladen Pavlin, Ptujčani Maja Oz
mec, Nadja Šibila, Davorin Gabrovec, Alojz Vidovič in Branko 
Fidler, Ormožan Ciril Čuš ter še Tomaž Leskovar, Franjo Skok, 
Toni Turk, Boštjan Ravter, Andrej Leš , Gašper Cajner in Uroš 
Makuc. 

Tomaž Barada je ubranil naslov 
evropskega prvaka iz Gradca v 
light kontakm. Nastopil pa je tudi 
v fiill kontaktu zaradi odsotnosti 
Dejana Zavca, a je zaradi težav s 
prebavo (vsi tekmovalci so imeli 
te težava zaradi oporečne vode) 
borbo predal v finalu in na koncu 

osvojil drugo mesto. Tomažu Ba-
radi manjka samo še naslov sve
tovnega prvaka v tekvandoju, ven
dar se je v finalni borbi light kon
takta srečal s svetovnim prvakom 
te zvrsti in ta ga je premagal 3:0. 

Peta mesta so osvojili v semi 
kontaktu Klemen Buzina, Alojz 

Vidovič in Matej Leskovar, v 
lighm Ciril Čuš, Branko Fidler in 
Matej Eržen, v flillu pa Matej 
Ravter. Tretja je bila Maja Ozmec 
v semiju, kjer so viceprvaki Evro
pe postali Igor Kaljšek, Mladen 
Pavlin in Nadja Šibila. 

Milan Krajnc 

NAMIZNI TENIS 
7. SNTL-ŽENSKE • Pefo-
via - Kajuh Slovan 4:6 

v srečanju drugega kroga v 1. 
SNTL za ženske so igralke ptuj
ske Petovie nudile zelo močan 
odpor favoriziranim gostjam iz 
Ljubljane. Odločilna sta bila po
raza domačega para 
Goličeva/Steblovnikova proti 
Polončičevi/Todorovičevi in 
Goličeve s Polončičevo. 

Posamezni izidi: Steblovnikova 
- Luknerjeva 2:0 /21:13, 21:17/, 
Goličeva - Lesarjeva 2:0/21:8, 
21:14/, Zalezina - Polončičeva 0:2 
/17:21,15:21/, Goličeva - Lukner
jeva 2:1/21:13, 15:21, 21:14/, Ste
blovnikova - Polončičeva 0:2 
/10:21, 15:21/, Zalezina - Po
lončičeva 0:2 /13:21, 14:21/, 
Goličeva/Steblovnikova - Po-
lončičeva/Todoro vičeva 0:2 
/11:21, 11:21/, Goličeva - Po
lončičeva 0:2 /9:21,14:21/, Zalezi
na - Luknerjeva 2:0 /21:13,21:17/, 
Steblovnikova - Todorovičeva 0:2 
/11:21,8:21/ 

2. SNTL- MOŠKI mPeto-
via - Partizan Zalog 6:2 

Namiznoteniški igralci ptujske 
Petovie so dosegli tudi tretjo zma
go v 2. ligi. Tokrat so gostili ekipo 
Partizana Zaloga. Mladi ptujski 
igralci, ki jih uspešno vodi trener 
Marinko Grbič, so s tremi zmaga
mi napovedali, da je z njihovo 
vrnitvijo v prvo ligo potrebno zelo 
resno račtmati. 

Posamezni ^ izidi: Marko 
Zafoštnik - Žitek 2:1, Gregor 
Zafoštnik - Vokal 2:0, Nejc 
Janžekovič - Smrekar 1:2, Gregor 
Zafoštnik - Žitek 2:0, Marko 
Zafoštnik - Smrekar 0:2, Nejc 
Janžekovič - Čad 2:0, Gregor 
Zafoštnik/Nejc Janžekovič Smre-
kar/Čad 2:0, Gregor Zafoštnik -
Smrekar 2:0, Nejc Zafošmik -
Žitek 2:0. 

Danilo Klajnšek 

Dobitniki medalj: od leve Pavlin, Barada, Ozmec, Šibila in 
Kalšek; čepi selektor Vladimir Sitar 

NAMIZNI TENIS 

Namiznoteniški klub Petovia Ptuj je v nedeljo organiziral že 
tretji turnir v spomin tragično preminulega odličnega igralca 
Urha Straška. Tekmovanja se je udeležilo 35 klubov iz Hrvaške 
in Slovenije s skoraj sto tekmovalci, kar je dokaz, da turnir pos
taja zelo kakovosten in pritegne najboljše igralce namiznega te
nisa, saj se število udeležencev povečuje iz leta v leto. 

Pri dekletih je nastopilo 29 ude
leženk, slavila je Dubravka Šišak 
iz Varaždina pred Petro Dermas-
tija iz Litije in Špelo Polančič iz 
Kajuha Slovana. Najboljši moški 
je bil Pan Wei iz Kitajske, ki nas
topa za N T K Preserje, pred 
Tomažem Kusom iz Radelj ob 
Dravi in Štefanom Kovačem iz 

Varaždina, nastopilo pa je 63 ude
ležencev. 

Organizatorji se trudijo, da bi 
turnir postal mednaroden, saj jim 
je nekaj reprezentanc iz sosednjih 
dežel obljubilo, da se ga bodo pri
hodnje leto udeležili. 

MIlan Krajnc 

Foto: Nini 

KARATE - SAMOOBRAMBA 

Štirimeseini teiajza 
vse od 9. do 99. leta 

Spoznajte plemenito plat borilne veščine ka-
rateja. 

Z raztunevanjem in znanjem karateja se veča 
zaupanje v lasme psihofizične sposobnosti. 
To zaupanje lahko odloča o vaši varnosti. 

Poznavanje samoobrambe kot posebne zvrsti karateja zagotavlja, 
da ne boste žrtev žal vse pogostejšega nasilja, ki je prisotno tako med 
otroki kot odraslimi. 

Ogled treninga in prijave za tečaj samoobrambe potekajo v trim-
skem kabinetu Šolskega centra Ptuj vsak torek od 18.30 do 20.30 in 
v soboto od 17.00 do 19.00. Vključujemo mdi sproščanje shen qi. 

Pridite in se prepričajte! 

ROKOMET 

Zanimiv turnir v Velilii Nedelii 
Rokometni klub Velika Nedelja je izkoristil 

odmor zaradi nastopa reprezentanc in v goste 
povabil hrvaškega prvoligaša Medveščak iz Za
greba in Slovan iz Ljubljane. Prijetno so prese
netili domači rokometaši, medtem ko so najbolj 
razočarali rokometaši Slovana. Prvo mesto je 
osvojila Velika Nedelja, drugi je bil Medveščak 
/oba 3 točke/, tretji Slovan /O točk/. Srečanja so 
vodili Stanislav Mesarec, Anton Lah, Josip Po-
savec in Vladimir Sokol. 

VELIKA NEDEUA - SLOVAN 34:19 
/16:12/ 

Velika Nedelja: Kovačec, Belec, R Mesarec 5, 
Trofenik 3, Belšak 4, Potočnjak, Kumer 1, Bezjak 
2, Šoštarič 4, Planine 8, Lah 3, A. Mesarec 3, Ko
kol 1, Kumer, Klemenčič. Trener: Vili Trofenik. 

Slovan: Erceg, Kogoj, Svetič 2, Nahtigan 1, 
Cenčič 1, Backovič 3, Glavač 5, Oblak 2, Mohorčič 
2, Ujčič 2, Skubic, Ban, Kogelnik 1. Trener: Mar
ko Šibila. 

Domači rokometaši so presenetili ljubljanskega 
prvoligaša. Do sredine prvega dela je bila igra ize
načena, vodil pa je Slovan za zadetek ali dva, ven
dar so jih domači vedno dohiteli in ob koncu zai
grali zelo dobro v obrambi ter si do odhoda na od
mor priigrali štiri zadetke prednosti. V drugem 
polčasu pa so Ljubljančani doživeli pravo kata
strofo. 

HEDVtŠČAK - SIOVAN 29:21 
/ 1 7 . « / 

Medveščak: Russo, T. Glavinič 1, Dubokovič, 
Sekulič 2, Rapo 2, Rodinis 4, Brož 3, Mesaro, Hor
vat I, Valčič 2, urosin 1,1. GlaviniČ 2, Smajlagič 
11. Trener: Josip Milkovič. 

Slovan: Erceg, Kogoj, Svetič 1, Nahtigan 1, 
Cenčič 1, Backovič 1, Glavač 9, Oblak, Mohorčič 2, 
Ujčič 4, Skubic 1, Ban, Kogelnik 1. 

Zagrebški Medveščak je takoj na začetku vzel vse 
stvari v svoje roke in visoko povedel. Mogoče se je 

Ljubljančanom poznala utrujenost iz prvega 
srečanja, vendar v njihovi igri ni bilo čutiti prave
ga tempa. Ob koncu prvega polčasa so si rokome
taši Medveščaka priigrali devet zadetkov prednosti 
in srečanja je bilo s tem praktično konec. V dru
gem polčasu je bila igra enakovrednejša. Ta del 
srečanja so dobili z zadetkom razlike rokometaši 
Slovana predvsem z nekoliko tx)ljšo igro v 
končnici, saj so Zagrebčani v drugem polčasu vo
dili že s trinajstimi zadetki. 

MEDVEŠČAK - VELIKA NEDEUA 
29:29/14:15/ 

Medveščak: Russo, T. Glavinič, Duborkovič, 
Sekulič, Rapo, Rodinis 3, Brož 2, Mesaro 6, Horvat 
3, Valčič, Smajlagič 8, _urosin 1,1. Glavinič 6. 

Velika Nedelja:Kovačec, Belec, R Mesarec 3, 
Trofenik 1, Belšak 7, Potočnjak 1, Kumer 1, Bez
jak 5, Šoštarič 1, Planine 5, Lah, A. Mesarec 5, Ko
kol, P. Kumer. 

Zadnje srečanje na tiuriirju je bilo najkvalitet
nejše, predvsem pa razbiu-ljivo. Domači rokome
taši so zaigrali zelo dobro in niso dopustili gostom, 
da bi jim pobegnili. Ekipi sta se izmenjevali v 
vodstvu, nekajkrat pa ste se izkazala oba vratarja. 
Ob zaključku prvega polčasa je rokometašem Veli
ke Nedelje uspelo povesti z dvema zadetkoma, na 
koncu pa so odšli na odmor z zadetkom prednosti. 
Tudi v nadaljevanju srečanja so gledalci lahko vi
deli dober rokomet in nekaj atraktivnih potez. 
Medveščakovci so na sredini drugega polčasa po-
vedli s tremi zadetki /22:19/ in kazalo je, da bo od
pora domačih konec. Toda ti so uspeli izenačiti 
/23:23/ in nato povesti ter imeli prednost dveh za
detkov. Dišalo je že po zmagi, vendar je gostujoči 
igralec Horvat v 60. minuti le dosegel izenačenje. 
Rokometaši Velike Nedelje so imeli še zadnji na
pad, toda niso bili uspešni in ostalo je pri neod
ločenem izidu ter osvojitvi prvega mesta na turnir
ju. 

Danilo lOalniek 

ATLETIKA 

§• Sluga Državm pmik v ̂ tdm v vimno 
Na državnem prvenstvu za pionirje in pionirke, ki 

je bilo 19. in 20. septembra v Kopru, so nastopili 
tudi ptujski atleti. Množična udeležba iz celotne 
Slovenije in kvalitetni rezultati so dober pokazatelj 
razvoja atletike. 

Med pmjskimi adeti je dosegel naslov državnega 
prvaka v skoku v višino Davorin Sluga iz Podlehni
ka; preskočil je kar 189 cm in premagal vso sloven
sko pionirsko elito iz znanih klubov. Brez dvoma gre 
za zelo nadarjenega atleta, ki je prva adetska znanja 
pridobil v osnovni šoli Podlehnik pod vodstvom 
učitelja šporme vzgoje Draga Breznika. V AK Ptuj 
mu je trener Andrej Petrovič izboljšal zalet in tehni
ko prehoda letvice, nato pa je sledil ta odlični rezul
tat. Pričakujemo, da bo Davorin s sistematičnim tre
ningom kmalu preskočil 200 cm, kar je želja vsakega 
mladega atleta v mladinski konkiurenci. 

Odličen reztiltat je dosegel tudi sprinter Rok Soli
na na 60 m: s časom 7.40 sek se je uvrstil na 4. mesto 
med 48 udeleženci. V sprintu je bila izredno močna 
konkiu*enca, saj je postal najbolj priljubljena disci
plina med mladimi atleu. 

Dobre rezultate so dosegle mdi pionirke: Urška 
Horvat je zasedla 10. mesto na 600 m s časom 1:45.20 
med 34 tekmovalkami, Tijana Markovič je tekla 
1:55, mlajša pionirka Mojca Mohorič pa 2:00.00. 
Tudi mlajša pionirka Natalija Hren je postavila 
osebna rekorda: na 60 m 8.99 in na 300 m 47.5. 

Veseli smo, da raste na Ptuju nov rod nadarjenih at
letov, ki bodo s sistematičnim treningom v prihod
nosti dosegli še boljše rezultate. Pionirje so pripravl
jali trenerji Tanja Rozman, Franc Ivančič, Andrej 
Petrovič in Milan Cimerman. 

CM 



ŠPORT 

Športne nome 
MARATON % 
Evropsko prvenstvo 
veteranov 

Pretekli konec tedna se je v 
ital i janskem mestu Cesenat ico 
končalo evropsko prvenstvo 
veteranov. Udeležil se g a je 
tudi Ivan Go lob iz Ormoža, 
član TKM R u j , in za medal jo v 
maratonu z a o s t a l l e za 6 se
kund. Osvojil je četrto mesto s 
časom 2 uri in 31 minut. 

Milan Krajnc 

ŠAH%J.Bohak 
sodi na olimpiadi 

Mednarodni sodnik Janko 
Bohak bo od 26. sep tembra d o 
13. ok tobra sodeloval na 
šahovski ol impiadi v Rusiji - v 
mečstu Elista, kamor je odpo
toval s s lovensko moško repre
zentanco, v kateri nastopajo 
Beljavski iz R u j a , Mohr in Tra
tar iz Maribora, Grosar iz Nove 
Gorice ter Parasovič in Šoln iz 
Ljubljane, in z žensko ekipo, 
kjer nastopajo K Grosar in 
Krivčeva iz Nove Gor ice ter Mi-
hevčeva in Anker tova iz Mari
bora. 

anc 

PIKADO • 
SP za člane 

v Kranju se je končalo sve
tovno prvenstvo v p ikadu, kjer 
je s lovenska reprezentanca, ki 
je brani la naslov, osvoj i la tretje 
mesto. Istočasno je potekal 

Slovenska reprezentanca v pikadu 

svetovni pokal za posamezni 
ke oz. pare. Moški par je osvo
jil 6. mesto, ženski p a 7. Slo
venske barve m e d moškimi so 
zastopali Nikola Dujmič (9. 
mesto) in Sergej Vidičar (6.), 
med dekleti pa Andre ja Mihelič 
(7.) in Tanja Pahor (7.); vod ja 
ekipe je bil R u j č a n Drago 
Skok. 

MIlan Krajnc 

KOLESARSTVO % 
2. Frenkov 
maraton z gorskimi 
kolesi 

Podjetje Kolo, d.o.o., je v 
spomin kolesarja in organiza
torja 1. ko lesarskega maratona 
z gorskimi kolesi Franca Po-
lanca organiziralo 2. kolesarski 

maraton po Halozah. Žal je pri
reditev prepreči lo deževno vre
me. Tako so maraton prestavili 
na nedel jo, 4. oktobra, ob 9.30 
uri. Start in p roga sta nespre
menjena. 

Milan Krajnc 

ODBOJKA • 
Namesto turnirja 
dvoboj 

v športni dvorani Mladika bi 
moral potekati območn i o d 
bojkarski turnir za mladinke. 
Ker se ni pojavi la ek ipa Zavaro
valnice Maribor Ljutomer, je 
bilo od igrano samo srečanje 
med OK Kurent in OK Marsel. Z 
2:1 so slavile odbojkar ice Ku
renta. 

Danilo Klajnšek 

NOGOMET 

Prireditve ob 20-letmd MHZ Ph4 
Medobčinska nogometna zveza Ptuj praznuje letos 20-letnico. 
Ob tej priložnosti bo veliko nogometnih prireditev in druženj. 

V torek, 6. oktobra, ob 15.30 
bo na Hajdini srečanje repre
zentanc medobčinskih nogo
metnih zvez vzhoda in zahoda, 
ob 19. uri pa bo v hotelu Roškar 
svečana seja 10 MNZ Ptuj. 

V sredo, 7. oktobra, bo 
živahno na mestnem stadionu, 
saj se bosta ob 15. uri pomerili 
veteranski ekipi Drave in Alu
minija, nato pa bo članski tur

nir, na katerem bodo nastopili 
Maribor Teatanik, Aluminij in 
Drava. Ob 19. uri bo v športni 
dvorani Center srečanje med 
ekipama Ptujski športniki -
POP TV, po tem pa veteranski 
turnir v malem nogometu. 

V, četrtek, 8. oktobra, bo v Sre
dišču ob Dravi srečanje mlajših 
reprezentanc M N Z Ptuja, ki se 
bodo pomerile z reprezentanco 

Železne županije iz Madžarske. 
V sredo, 14. oktobra, pa bo v Ki
dričevem srečanje reprezentanc 
Slovenije in Latvije do 21 let. 
Ob prazniku M N Z Ptuj bo 
skratka na voljo veliko nogome
ta. 

Danilo Klajnšek 

S E R V I S K O L E S 
T E N I S O P R E M E T E R S M U Č I 
Šport serv is Davorin Munda, s . p . 
Slovenski trg 1, 2250 Ptuj, tel.: 062/778-587 , 

MALI N O G O M E T 

P O E T O V I O MILA -
AZUR KRAS 5:4 / 3 : 1 / 

STRELCI: 1:0 Emeršič /10/, 2:0 Vidmar /15/, 
2:1 Blatnik /23/, 3:1 Emeršič /28/, 4:1 Emeršič 
/31/, 4:2 Blatnik /34/, 4:3 Palek /35/, 5:3 Vasic 
/40/, 5:4 Gruškovnjak/55/ 

Poetovio Mila: Komik, Valentan, Presečnik, 
Vesenjak, Maksimovič, Vidmar, Vasic, 
Emeršič, Malek, Klinger, Jerinič. 

Poetovio Mila se je maloštevilnim gledalcem 
predstavila v novi igralski zasedbi. Največ zani
manja je veljalo Milanu Emeršiču, ki je vsaj 
začasno veliki nogomet zamenjal za malega. 
Enako sta storila Boris Klinger in Silvester 
Kornik. 

Že uvodne minute so pokazale, da so Ptujčani 
premočan nasprotnik za Ljubljančane. Igrali so 
preveč naivno in zaletavo, da ne bi ostali nekaz
novani. Ko pa je Milan Emeršič v 10. minut i 
načel mrežo gostov, so se pričele vrstiti pri

ložnosti pred vrati gostov. Že v prvi minut i dru
gega polčasa je ponovno v polno zadel Emeršič 
in pokazal, da mu je prav vseeno, ali gre za veli
ki ali mali nogomet. 

Danilo Klajnšek 

PANTER VITOMARCI -
AGROTIM 12:2 /8:1/ 

Strelci: 1:0 D. Cvetko /5/, 2:0 D . Cvetko /6/, 
3:0 Plohi /10/, 4:0 Plohi /12/, 5:0 Plohi /12/, 6:0 
D . Cvetko /23/, 7:0 Vršič /26/, 8:0 Plohi /27/, 
8:1 Rudolf /28/, 9:1 Kocbek /33/, 9:2 Rudolf 
/38/, 10:2 Kocbek /39/, 11:2 L Čuček 54/, 12:2 
B. Cvetko /60/. 

Panter Vitomarci: Kuri, I. Cucek, B. Cvetko, 
D. Cvetko, Kocbek, Vršič, Plohi, Žmavc, B. 
Čuček. Trener: Marjan Matjašič. 

Nogometaši iz Vitomarcev so dosegli visoko 
zmago proti Agrotimu. Vse je bilo praktično 
odločeno v prvem polčasu, ko so domači kar 
osemkrat zatresli mrežo gostov. 

Danilo Klajnšek 

NOGOMET / NOGOMET 
2. SLOVENSKA 
NOGOMETNA LIGA 

Rezultati tekem 7. kroga: Zagorje - Goriške 
opekarne 3:1, Dravograd- Elan 6:0, Pohorje - Alu
minij 4:3, Tabor Sežana - Factor 6:1, Nafta - Ja
dran Šepič 2:0, Set Vevče - Šentjur 0:0, Drava -
Esotech Šmartno 3:2, Železničar - Rudar Trbovl
je 1:0. 
I.POHORJE 7 7 0 0 17:10 21 
2. DRAVOGRAD 7 5 2 0 20:5 17 
3. TABOR SEŽANA 7 5 1 1 20:7 16 
4. ELAN 7 4 1 2 12:11 13 
5. GOR. OPEKARNE 7 4 0 3 14:10 12 
6. NAFTA 7 3 2 2 11:6 11 
7. ZAGORJE 7 3 2 2 11:11 11 
8. ALUMINIJ 7 2 4 1 15:11 10 
9. ŠENTJUR 7 3 1 3 9:13 10 
10. DRAVA 7 3 0 4 15:16 9 
11. ŽELEZNIČAR 7 3 0 4 9:11 9 
12. SET VEVČE 7 2 2 3 8:10 8 
13. ESOTECH ŠMAR. 7 1 3 3 12:12 6 
14. JADRAN ŠEPIČ 7 1 0 6 6:17 3 
15. FACTOR 7 0 2 5 5:15 2 
16. RUDARTRB0VUE7 0 0 7 0:19 O 
Razpored tekem 8. kroga: Goriške opekarne -

Rudar Trbovlje, Esotech Šmartno - Železničar, 
Šentjur - Drava, Jadran Šepič - Set Vevče, Factor 
- Nafta, Aluminij - Tabor Sežana, Elan -Pohorje, 
Zagorje - Dravograd. 

ORAVA - ESOTECH 
ŠMARTNO 3:2 /2:0/ 

STRELCI: 1:0 Pucko /25/, 2:0 Volk /32. iz 11 
m/, 2:1 Pekič /54/, 3:1 Fridauer /61/, 3:2 Pekič 
/72/. 

DRAVA: Zver, Huzjak, Golob, Krajnc, T. 
Vršič, Šket, Emeršič, Volk, Pucko, Ceh, Habja-
nič /Fridauer/. 

V taboru ptujskega drugoligaša so se srečanja z 
Esotechom Šmartnim nekoliko bali. Razlog za to 
so poškodbe, kartoni in n e nazadnje še odhod Bo
risa Klingerja k malemu nogometu. 

V uvodnih minutah je igra potekala med obema 
kazenskima prostoroma, brez večjih nevarnosti za 
oba vratarja. Polagoma so Ptujčani pričeli prevze-
•^ati iniciativo in bili vedno bolj nevarni za gos
tujočega vratarja. V 25. minuti pa so se razveselili 
domači, ko je Pucko žogo zabil v vratarjev desni 
zgornji kot. Sedem minut kasneje je Huzjak lepo 
Prodrl v kazenski prostor gostov, bil zrušen in 
Sodnik Kerčmar je pokazal na belo točko. Za-
'lesljivi realizator najstrožje kazni je bil kapetan 
domačih Zoran Volk. 

E)rugi polčas je bil bolj živahen. V 46. minuti je 
priložnost zamudil Čeh, tri minute kasneje so bili 
^lizu zadetka gostje, vendar je priložnost zapravil 
"ekič. V 54. minuti pa je nogometašem Esotecha 
Uspelo znižati rezultat. V 61. minuti so Ptujčani 
dosegli še tretji zadetek. Po tem zadetku so po
novno bili več pri žogi gostje. V 79. minuti pa je 

Pekiču uspelo rezultat znižati. Izvajal je prosti 
strel z razdalje 25 metrov, dobro meril in zadel 
levi zgornji kot domačega vratarja Zvera. Zadnji 
deset minut srečanja je minilo v živahni igri. Edi
no pravo priložnost je zamudil Čeh. Na koncu so 
ptujski nogometaši po dolgem času ponovno 
doživeli ovacije svojih navijačev. 

V naslednjem krogu nogometaši ptujske Drave 
gostujejo v Šentjurju. 

POHORJE - ALUMINIJ 
4:3 /1:2/ 

STRELCI: 0:1 Plošnik /23/, 0:2 Hojnik /36/, 
1:2 Dobaj /45. iz 11 m/, 2:2 Majcen /67/, 2:3 Pita 
/76/, 3:3 Dobaj /83. iz 11 m/, 4:3 Janžekovič /88/ 

ALUMINIJ: Fideršek, Žolek, Grbavac, Ko
ren, Gerečnik, Plošnik, Perkovič, Kolar, Hoj
nik, Damiš , Pita /Hertiš/. 

Nogometaši Aluminija iz Kidričevega so v der-
biju 7. kroga v 2. SNL v Rušah nesrečno izgubili 
z vodečim Pohorjem. Za Kidričane se je pričelo 
sanjsko, saj so po 36. minutah vodili z zadetkoma 
Plošnika in Hojnika, zraven tega pa so domačini 
zaigrali z igralcem manj, saj je sodnik izključil 
nogometaša Pohorja. V zadnji minuti prvega 
polčasa so domači rezultat znižali. 

Drugi polčas je bil zelo zanimiv, saj so domačini 
uspeli z igralcem manj rezultat izenačiti. Ko je v 
76. minuti ponovno vodstvo za Aluminij dosegel 
Pita, je kazalo, da je zmagovalec znan. Toda Ki-
dričani so zaigrali katastrofalno v obrambi in v 
zadnjih sedmih minutah dobili dva zadetka ter 
dovolili Rušanom, da so se na koncu zasluženo 
veselili svoje sedme zmage v prvenstvu. 

Danilo Klajnšek 

3. LIGA - SEVER 
Rezultati tgkem 7. kroga: Starše - Mons Claudi-

us 6:0, Paloma Šega - Usnjar 3:0, Kovinar - Unior 
Zreče 2:1, Kungota - Hajdina 3:1, Gerečja vas -
Pobrežje 1:3, Dravinja - Montavar Rogoza 0:2, 
Tim Laško - MM Brunšvik 1:0. 
1. MONT. ROGOZA 7 5 1 1 16:8 16 
2. POBREŽJE 7 4 2 1 13:7 14 
3. DRAVINJA 7 4 1 2 16:5 13 
4. MM BRUNŠVIK 7 4 1 2 8:5 13 
5. STARŠE 7 3 3 1 15:5 12 
6. UNIOR ZREČE 7 2 4 1 13:8 10 
7. PALOMA ŠEGA 7 2 4 1 13:8 10 
8. USNJAR 7 3 1 3 14:13 10 
9. TIM LAŠKO 7 3 1 3 9:10 10 
10. GEREČJA VAS 7 3 0 4 11:10 9 
11. HAJDINA 7 2 3 2 10:9 9 
12. KUNGOTA 7 1 1 5 5:27 4 
13. KOVINAR 7 1 0 6 6:15 3 
14. MONSCLAUDIUS 7 0 2 5 7:26 2 

Razpored tekem 8. kroga: Mons Claudius -
MM Brunšvik, Montavar Rogoza - Tim Laško, 
Pobrežje - Dravinja, Hajdina - Gerečja vas, Unior 
Zreče - Kungota, Usnjar - Kovinar, Starše - Palo
ma Šega. 

GERECJA VAS -
POBREŽJE 1:3 /1:0/ 

Strelci: 1:0 Paveo /27/, 1:1 Šefket /87/, 1:2 Ko-
bler /90 / , l :3 Šefket/93/ 

Gerečja vas: Mulec, Paveo, Slaček, Metličar, 
Zajšek, Kmetec, Gojkošek, Trk, Pungračič, 
Perko, Krajnc /Kaisesberger/. 

Tudi v tretjem nastopu pred domačim občinst
vom nogometašem Gerečje vasi ni uspelo zmaga
ti. V srečanje so krenili odločno, si ustvarili nekaj 
priložnosti, vendar pa niso bili uspešni. Igralci 
Pobrežja so se predstavili kot čvrsta ekipa. V 27. 
minuti so si v Gerečji vasi končno oddahnili . 
Boštjan Paveo je z močnim strelom z roba kazen
skega prostora povedel domače v vodstvo. Po tem 
zadetku je igra potekala med obema kazenskima 
prostoroma, napadalci obeh moštev pa so poiz
kušali s streli od daleč, vendar niso bili uspešni. 

V drugem polčasu je bila igra živahnejša. Pobu
do so imeli gostje, ki so želeli rezultat čim prej 
izenačiti. Odločitev o zmagovalcu bi lahko padla 
v 76. minuti , ko se je znašel sam pred gostujočim 
vratarjem domači napadalec Kaisesberger, vendar 
ni uspel zatresti mreže. V zadnjih peti minutah so 
gostje dosegli tri zadetke in se na koncu zasluženo 
veselili zmage. 

KUNGOTA - HAJDINA 
3:1 /0:1/ 

STRELCI: 0:1 Vrbanec /21/, 1:1 Hrast /48/, 2:1 
Gorjup /71/, 3:1 Mudri /79/. 

HAJDINA: Brodnjak, Grba /Meznarič/, 
Pihler, Kralj, Kocmut, Šalamun, Ladinek /Kos/, 
Vrbanec, Krajnc, Mertelj, Mlakar. 

Nogometaši Hajdine so nekoliko nesrečno izgu
bili v Kungoti . V prvem polčasu so zaigrali dobro 
in tudi povedli v 21. minuti z zadetkom Vrbanca. 
Toda v drugem polčasu so naredili preveč napak 
in nogometaši Kungote so to izkoristili ter dose
gli tri zadetke, kar je zanje pomenilo prvo zmago 
v tem prvenstvu. 

V naslednjem krogu bo na Hajdini sosedski der-
bi med Hajdino in Gerečjo vasjo. 

Danilo Klajnšek 

MNZ PTUJ - I . RAZRED 
Rezultati 5. kroga: Polskava - Slovenja vas 1:1, 

Središče - Eltehšop R. 4 :1 , Dornava - Stojnci 2:3, 
Ormož - Boč 3:0, Pragersko - Videm 1:1, 
Gorišnica - Bistrica 1:4. 
I.ORMOŽ 5 4 1 0 15:4 13 
2. SREDIŠČE 5 4 0 1 18:7 12 
3. BISTRICA 5 3 1 1 10:5 10 
4. STOJNCI 5 3 0 2 9:15 9 
5. PRAGERSKO 5 2 2 1 10:6 8 
6. ELTEHŠOP ROG. 5 2 1 2 11:9 7 
7. DORNAVA 5 1 3 1 11:7 6 
8. BOČ 5 2 O 3 7:8 6 
9. SLOVENJA VAS 5 O 3 2 6:8 3 
10. VIDEM 5 0 3 2 5:12 3 
11. POLSKAVA 5 0 2 3 3:11 2 
12. GORIŠNICA 5 0 2 3 5:17 2 

Razpored tekem 6. kroga: sobota, 3. oktobra: 
Polskava - Ormož, Boč - Središče, Eltehšop - Dor
nava; nedelja, 4. oktobra: ob 10.30 Videm -
Gorišnica, ob 15.00 Slovenja vas - Bistrica, ob 
16.00 Stojnci - Pragersko. 

MNZ PTUJ - I I . RJiZRED 
Rezultati 5. kroga: Lovrenc - Markovci 1:4, Le

sko vec - Podvinci 12:0, Apače - Bukovci 3:1, Gra
jena - Tržeč 2:6. 
1. APAČE 5 4 O 1' 9:8 12 
2. MARKOVCI 5 3 1 1 11:4 10 
3. TRŽEČ 5 3 0 2 10:9 9 
4. LOVRENC 5 2 2 1 12:9 8 
5. PAGO LESKOVEC 4 2 1 1 18:9 7 
6. GRAJENA 4 2 1 1 8:8 7 
7. ZAVRČ 4 1 1 2 6:3 4 
8. BUKOVCI 5 1 1 3 6:7 4 
9. HAJDOŠE 4 O 3 1 7:9 3 
10. PODVINCI 5 0 0 5 3:26 O 

Razpored tekem 6. kroga: v soboto, 3. oktobra: 
ob 15.00 Tržeč - Leskovec; v nedeljo, 4. oktobra, 
ob 10.30 Lovrenc - Apače, ob 15.00 Markovci -
Zavrč, Podvinci - Hajdoše, Bukovci - Grajena. 

2. MLADINSKA LIGA - VZHOD 
Rezultati tekem 7. kroga: Bakovci - Nafta 4 :1 , 

Era Šmartno - Elmont Krško 1:0, Kovinar Štore -
Železničar 0:1^ Steklar - Pohorje 1:3, Pragersko -
Aluminij 1:9, Šentjur Yurij - Potrošnik Belt. 0:2, 
Bistrica - Starše 4:2. 
1. POTROŠNIK BELT. 7 7 0 0 27:3 21 
2. ALUMINIJ 7 6 1 0 32:2 19 
3. ŽELEZNIČAR 7 6 1 0 23:7 19 
4. ŠENTJUR YUR!J 7 5 0 2 14:7 15 
5. BISTRICA 7 4 1 2 20:11 13 
6. POHORJE 7 4 1 2 18:10 13 
7. ERA ŠMARTNO 7 3 0 4 10:15 9 
8. ELMONT KRŠKO 7 3 0 4 12:19 9 
9. BAKOVCI 7 2 1 4 16:17 7 
10. STEKLAR 7 2 1 4 13:24 7 
11. PRAGERSKO 7 2 0 5 13:25 6 
12. KOVINAR ŠTORE 7 1 0 6 5:19 3 
13. NAFTA 7 1 0 6 6:25 3 
14. STARŠE 7 0 0 7 5:30 O 

2. KADETSKA LIGA - VZHOD 
Rezultati tekem 7. kroga: Bakovci - Nafta 1:0, 

Era - Rohrblitz Krško 2:1,Štore - Železničar 0:6, 
Steklar - Pohorje 1:3, Pragersko - Aluminij 0:14, 
Šentjur - Potrošnik Belt. 1:3, Bistrica - Starše 6:1. 
1. POTROŠNIK BELT. 7 7 0 O 41:4 21 
2. ŽELEZNIČAR 7 6 1 0 54:4 19 
3. ALUMINIJ 7 6 1 0 46:6 19 
4. ŠENTJUR VURIJ 7 5 0 2 27:11 15 
5. ERA ŠMARTNO 7 4 0 3 26:12 12 
6. NAFTA 7 3 1 3 21:9 10 
7. BISTRICA 7 3 1 3 18:21 10 
8. POHORJE 7 2 2 3 8:16 8 
9. KOVINAR ŠTORE 7 2 2 3 7:20 8 
10. ROHRBL. KRŠKO 7 2 0 5 11:29 6 
11. STEKLAR 7 2 0 5 12:34 6 
12. BAKOVCI 7 2 0 5 3:39 6 
13. PRAGERSKO 7 1 0 6 9:42 3 
14. STARŠE 7 0 0 7 3:39 O 

Danilo Klajnšek 
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1. OKTOBER - DAN STAREJŠIH^ 

Na poff k družbi 
za vse starosii «• 

Organ izac i ja z d r u ž e n i h narodov je le ta 1 9 9 2 p r o g l a s i l a 
1. ok tober za d a n s tarejš ih , za to ta d a n t a k o al i drugače 
z a z n a m u j e j o vsi narod i sveta, predvsem z n a m e n o m , da 
opozor i jo vse odgovorne ins t i tuc i j e n a ž ivl jenjske razme
re i n potrebe s tare j š ih l judi . 

V Cent ru za socialno delo v 
Ptuju so pojasnili , da govor imo 
o starejših takrat , kadar misl i
mo na ljudi, ki so dopolni l i 65 
in več let življenja. In takih je v 
naši družbi iz redno veliko, gle
de na dvig življenjske dobe pa 
celo vsako leto več. Na 
območju Upravne enote P tu j , 
torej na območju vseh devet ih 
novonastal ih občin , je bilo v 
začetku letošnjega leta kar 
8.435 starejših, torej takih 
oseb, ki so že dopolni le 65 let. 
O d tega jih je bilo 3.288 s tar ih 
od 65 do 69 let, 2.545 od 70 do 
74 let, 1.449 od 75 do 79 let, 
709 od 80 do 84 let, 409 od 85 
do 89 let, le 97 občanov je bi lo 
starih od 90 do 94 let, 18 pa jih 
je s tar ih celo od 95 do 99 let. 

"Vfečina starejših se preživlja s 
svojimi v g lavnem bor imi po
kojn inami ali s pomočjo so
rodnikov; predvsem otrok. 
M n o g i m , ki nimajo take sreče, 
pomagajo s tako imenovano 
socialno pomočjo, v Cent ru za 
socialno delo v Ptuju pa je vsa
ko leto okrog 150 starejših 
deležnih tud i pomoči na 
domu. Kot je povedala Jožica 
Brodnjak, koord ina torka 
pomoči na d o m u , je prek 
javnih del t r enu tno aktivira
n ih 40 negovalk, 8 med nj imi 
pa jih je mes tna občina Ptuj že 
r edno zaposlila. Podatek je to
liko pomembne jš i , če dodamo , 
da gre v glavnem za ženske, ki 
so ostale brez zaposlitve. 
Pomoč na d o m u pa je p o m e m 
bna tudi iz psihološkega vidi
ka, saj je večina starejših oseb 
osamljenih in jim pomeni 
druženje ter pogovor z nego
valko edini stik z vsakdanj im 
zunanj im življenjem. 

Kot je povedal Mirko Bern-
hard, p redsednik območne 
zveze Druš tva upokojence 

P tu j , bodo ob dnevu starejših v 
ok tobru organiziral i okroglo 
mizo . S preds tavniki s t rokov
n ih in prostovoljnih organiza
cij ter državnih služb bodo po
zornost usmeri l i p redvsem k 
vprašanjem, ki so aktualna 
p redvsem za starejšo generaci
jo. I k o jih zanima, kako se iz
vaja p rogram skrbi za starejše 
do leta 2005, ki ga je decembra 
lani sprejela slovenska vlada. 
N a državni ravni je treba 
doseči, da bodo socialni, 
zdravstveni , stanovanjski in 
drugi p rogrami , ki zadevajo 
starejše l judi, usklajeni in čim
bolj celoviti . Meni jo , da je t re
ba ugotovi t i stanje dejanskih 
po t reb starejših ljudi na nivoju 
državne in lokalne ravni , saj 
bodo načrtovalci lahko le tako 
načr toval i , pa tudi izvajali 
p rograme . Zan ima jih tudi , 
kako napreduje gradnja domov 
za starejše ljudi in kako daleč 
smo v Sloveniji pri usta
navljanju "dnevnih centrov". 

O b dejstvu, da si pomoč na 
d o m u prepočasi u t i ra pot, 
bodo opozoril i na to, da je tre
ba stori t i več za boljšo informi
ranost in pestrost teh p o n u d b . 
Glede na to, da zdravstvena 
nega bo ln ih in onemogl ih , ki 
živijo v d ruž inah , n e n e h n o 
upada , bodo na to opozoril i 
zdravstvene organizacije, 
hkra t i pa bodo opozoril i še na 
druge zdravstvene usluge, ki 
m n o g i m starejšim niso do
segljive. Ker je ohranjanje in 
vzdrževanje zdravja starejših 
občanov v precejšnji mer i od
visno tudi od njih samih, bodo 
opozori l i na zdravo p reh rano 
in akt ivno delovanje starejših. 
Zavzemali se bodo tudi za to, 
da bodo društva upokojencev 
in druge in teresne prostovol
jne organizacije omogočale sta

rejšim večjo izbiro p rogramov 
s področja socialnih, interes
n ih , ku l tu rn ih , špor tno- rekre -
a t ivnih in d rug ih dejavnost ih. 
Izvajalce programov^ stro
kovnjake in člane d ruž insk ih 
skupnos t i bodo opozoril i na 
st iske starejših, jih povprašal i , 
ali jih znajo razumet i , ali j im 
znajo svetovati ter pomagat i in 
z njimi sol idarno živeti. V 
vrtc ih , šolah in d rug ih ku l tu r 
n ih us tanovah bi lahko ob dne
vu starejših nameni l i ur ico 
časa pogovoru o starejših lju
deh, p redvsem o večji pozor
nosti do njih. P r i sprejemanju 
novega zakona o poko
jn inskem in inval idskem zava
rovanju bodo še naprej opozar
jali na neodtujljive pravice se
danjih in jutr išnjih upokojen-
ce\5 ki so si s t rd im delom zas
lužili socialno varnost in člo
veka dostojno življenje. 

Navsezadnje pa je po m n e n 
ju Mi rka Bernharda v 
letošnjem letu še posebej po
m e m b n o , da si upokojenci in 
društva upokojencev pr izade
vajo, da bodo na lokalni ravni 
izvolili v občinjske svete svoje 
preds tavnike , torej upokojen
ce, ki bodo njihove interese 
lažje zastopali , po možnos t i pa 
tudi kakšnega župana. 'B je 
tudi v skladu z m e d n a r o d n o 
deklaracijo o položaju starejših 
l judi, ki ne smejo b i t i izločeni 
iz javnega življenja, hkra t i pa 
to pomen i tudi pr iznanje za 
ustvarjalno delo starejše gene
racije pri razvoju naše d ružbe 
in ak t ivnem u t r ipu življenja v 
krajevnih okoljih in današnji 
d ružb i nasploh. 

Pr ihodnje leto bo starejšim v 
svetu namenjeno pod geslom 
Na poti k družbi za vse staros
ti. Naj bo to izziv za vse gene
racije, mlajše in starejše, da 
resneje razmišljajo o starosti , o 
pr ipravah na to obdobje, na 
sožitje in na medgeneraci jsko 
sol idarnost . 

- O M 

ČRNA KRONIKA 
TRČIL VM0PEDI5TA 

Po lokalni cesti v Ruju je v to
rek, 22. septembra, ob 13. uri 
vozil osebni avto 28-letni M. B. iz 
Ptuja. Zapeljal je v križišče s 
prednostno Maistrovo ulico in 
trčil v voznika kolesa z motor
jem, 16-letnega M.K. iz Ptuja. 
Mopedist je padel in se težje ra
nil. 

Z MOPEDOM 
V OSEBNI AVTO 

v soboto, 26. septembra, ne
kaj po polnoči se je čez dravski 
most v Ptuju peljal na kolesu z 
motorjem 17-letni B.Č. iz Ptuja. 
Iz neznanega vzroka je zapeljal 
na nasprotni vozni pas in trčil v 
osebni avto, ki ga je vozil 21-let
ni M. G. iz Majšperka. Mopedist 
in njegov sopotnik, 19-letni L. P 
iz Ruja, sta padla in se hudo ra
nila. 

NESREČA ZARADI 
NEPRILAGOJENE 
HITROSTI 

Po magistralni cesti od Pra-
gerskega proti Slovenski Bistrici 
je v soboto, 26. septembra, ne
kaj po 19.30 vozil osebni avto 
38-letni B. S. iz Slovenske Bistri
ce. V preglednem levem ovinku 
je zapeljal na desno bankino, po 
njej vozil še 17 metrov in trčil v 
smernik, kjer je avto dvignilo in 
po okoli 30 metrih letenja vrglo v 
lesen steber telefonske napelja
ve, potem je avto, prevrnjen na 
bok, obstal na travniku. Ob 
trčenju v drog telefonske napel
jave se je ta prelomil in tele
fonski kabel je obvisel poldrugi 
meter nad cesto, zato so vanj 
zadeli še štirje osebni avtomobi
li. V nesreči se je hudo ranila so
potnica, 15-letna J.S. iz Slo
venske Bistrice. 

POBEGNIL 
POLICISTOM IN 
POVZROČIL NEZGODO 

Ptujski polcisti so se v petek 
zvečer odzvali klicu občanov da 
bi ukrotili 40-letnega FP.pbčina 
Destrnik, ki je razgrajal, razbijal 
in grozil. Toje nadaljeval tudi po 
prihodu policistov zato so odre
dili pridržanje do iztreznitve. S 
tem pa se Franc ni strinjal, skočil 
je v svoj avto in z veliko hitrostjo 
odpeljal. Med begom je 
povzročil še prometno nezgodo, 
vendar se ni ustavil. Policisti so 
ga kmalu za tem prijeli, ukrotili in 
mu do iztreznitve določili prostor 
na PP Ruj. 

DVAKRAT SAMOVŽIG 
v ponedeljek, 21. septembra, 

okoli 14. ure je izbruhnil požar 
na gospodarskem poslopju J. Č. 
v Vintarovcih, občina Destrnik. 
Zgorelo je 18 bal slame, voz in 
sejalnik, plameni pa so poško
dovali tudi streho in zid. Ugoto
vili so, da je požar nastal zaradi 
samovžiga slame, škodo pa so 
ocenili na dobhh 300.000 tolar
jev 

Prav tako zaradi samovžiga 
sena je v sredo, 23. septembra, 
nekaj pred 23. uro izbruhnil 
požar na gospodarskem pos
lopju A. L., tudi v Vintarovcih. 
Plameni so upepelili poslopje, 
zgoreli pa sta tudi kozi in prašič. 
Po oceni je lastnica utrpela za 
dober milijon tolarjev škode. 

HUDA PROMETNA 
NESREČA V ORMOŽU 

v nedeljo, 27. septembra, 
okoli 22. ure je po Vrazovi ulici v 
Ormožu vozil osebni avto 23-let-
ni A. K. iz Ormoža. Na mokrem 
cestišču je avto zaneslo desno 
čez robnik pločnika, kjer je trčil v 
drog javne razsvetljave. Pri tem 
se je hudo ranil sopotnik v avto
mobilu, 42-letni M. L. iz Ormoža, 
in zaradi poškodb že med pre
vozom v bolnišnico umrl. Voznik 
v nesreči ni bil poškodovan, zanj 
so policisti ugotovili, da je imel v 
krvi 2,44 promila alkohola in da 
je vozil brez izpita. 

FF 

Kulturni 
križem kražem 
PTUJ • Danes, 1. oktobra, 
bo ob 17. uri v pravljični 
sobi mladinskega oddelka 
Knjižnice Ivana Potrča prva 
jesenska pravljična ura, v 
kateri bo Liljana Klemenčič 
pripovedovala pravljico z 
naslovom Kaj dela krokodil 
ponoči. 

PTUJ • Danes, 1. oktobra, 
ob 18. uri bo v palaciju gra
du predstavitev oblačil iz 
ličja Stanke Vauda pod 
naslovom Lične gospo
dične; prireditev bo v okvi
ru slovesnosti Čistega 
mesta. 

PTUJ • V galeriji Drava bo 
danes, 1. oktobra, ob 18. 
uri odprtje razstave foto
grafij člana Foto kluba Ma
ribor Branka Zoroviča. 

SREDIŠČE OB DRAVI • V 
kulturnem domu Sokolana 
bo danes, 1. oktobra, ob 
19.30 uprizorjena vese
loigra Županova Micka, 
nastopil pa bo tudi moški 
pevski zbor iz Dobrave. 

PTUJ • V petek, 2. ok
tobra, bo ob 18. uri v Mihe-
ličevi galeriji odprta razsta
va ljubiteljske slikarke Ro
zine Šebetič z naslovom 
Nove stare podobe. 

PTUJ • V petek in soboto, 
2. in 3. oktobra, bo v orga
nizaciji ZKO Ptuj 4. medna
rodni otroški festival. V pe
tek bodo ob 10., 11.30 in 
14.30 v dvorani Center 
nastopi za učence osnov
nih šol, ob 19. uri pa os
rednji festivalski nastop. V 
soboto bo ob 9.30 skozi 
mesto šla folklorna povor-
ka, ki bo ob 10. uri nastopi
la pred mestno hišo. 

PTUJ • V ponedeljek, 5. 
oktobra, bo ob 19.30 v gle
dališču premierna uprizori
tev predstave Fant v avto
busu pod režijskim 
vodstvom Sama Strelca. 

MO: Rozalija Hojnik, Po
lenšak 7, Polenšak - deklico; 
'^onja Motaln, Zg. Prebu-
kovje 14, Slovenska Bistrica 

Marka; Martina Marčič, 
.Majšperk 94, Majšperk - Va 
neso; Erika Mar-Skledai; 
Dornava 70, Dornava - Evo; 
Nataša Ivančič, Grabe 18, 
Ormož - "Emaro; Angela 
(iolubič, Dobrava 12, 
Ormož - Kevina; Darja 
lirglez, Zg. Jablane 41, 
Kidričevo - Mitjo; Maja 
Belšak, Mezgovei 4, Dorna
va - Niko; Sabina Kelenc, 
Pongrce 33/c, Kidričevo -
Žiga; Branka Vizjak, Htun 
pri Ormožu 98, Ormož -
Jano; Marija Cebek, Gerečja 
vas 36, Ptuj - Anjo; Melita 
Top , Dolga lesa 2, Ormož -
Nušo; Patricija Cvetko, 
Majšperk 38/a, Majšperk -
Dašo; Marjana Vmdiš, Tfno-
vec 8, Lovrenc - dečka; Si
mona Pernat, Skorba 63, 
Hajdina - dečka; Nataša 
Novak, Ptujska e. 10, 
Ormož - Timona; Lidija 
Hrga, Hvaletinci 14, Destr
nik - Gabrijelo; Ksenija 
Lukman, Slovenska 75, Sre
dišče - Ajdo; Petra Cimer
man, Hauptmaničeva 3, 
Ptuj - Anžeta; Metka 
Škofič, Stojnei 2, Markovci 
- deklico. 

POROKE - PTUJ: Edi 
Rozman, Rimska ploščad 
11, Ptuj , in Marjan ca Žinko, 
Prešernova ul. 21 , Ptuj ; 
Dušan Muršec, Bišečki Vrh 
59, in Marjetka Fras, 
Trnovski Vrh 41 ; Adolf Ko-
larič, Rogozniška c. 35, 
Ptuj , in Renata Bednjički, 
Brezova Gora 66; Srečko 
Silak in Silva Tišler, Kungo
ta pri Ptuju 152; Matija 
Kampuš, Vodo/a ul. 12, 
Ptuj , in Ana Katarina Arko, 
Rogozniška c. 4, Ptuj . 

POROKA - D O L A N E : 
Janko \bgrinec, Muretinei 
37, in Jožefa Feguš, Podleh
nik 7/e. 

UMRLI SO: Andrej 
Lušick}; Potrčeva e. 38, 
?tu),'\' 1 9 1 9 - 1 17. septem
bra 1998; "Erezija Kramber
ger Žabjak 35, Ptuj , î̂  1907 
- 1 18. septembra 1998; An
ton Furjan, Hrastovec 48, ^ 
1 9 4 3 - t 20. septembra 1998; 
Alojzija Strucl, rojena 
Rozman, Vmski Vrh 92, t-
1 9 2 2 - t 18. septembra 1998; 
'Erezija Soršak, rojena 
Sokič, Ob železnici 4, Pra-
gersko, 1913 - t 17. sep
tembra 1998; Marija šel, ro
jena Zelenko, Janežovski 
Vrh 9, 1927 - t 20. sep
tembra 1998; Janez Snoj, 
Noršinci 1/e, 1913 - 1 20. 
septembra 1998; Elizabeta 
Aleksič, rojena Lukman, 
Kajžar 11, 1910 - t 23. 
septembra 1998, 
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